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Skupni podvig
Izgradnja HE na spodnji Savi

Številka 132 Leto 5 Cena 240 SIT 12. maj 2005

Naslednja številka bo izšla 26. maja 2005.

Za trakom samo 
še devet šivilj

Radna - 75 šivilj družbe Jutranjka seje z majem znašlo na 
seznamu Zavoda za zaposlovanje. Zaposlitev je obdržalo 
še 83 ljudi, a je med njimi le 9 šivilj. Direktorica Tatjana 
Baloh zatrjuje, da proizvodnja v Jutranjki še ni ustavljena.

Odpuščene delavke so imele pogodbo z družbo Jutranjka 
le do konca aprila. Rešitev naj bi prinesel Korotaj, ki naj bi po 
začetnih dogovorih šivilje z mesecem majem prezaposlil. A 
ker država Korotaju brez garancij ne bo izplačala subvencij 
za nova delovna mesta, se obljuba za prezaposlitev v tem 
mesecu ni uresničila. Direktorica Jutranjke Tatjana Baloh 
kljub temu še ni vrgla puške v koruzo in išče delo za šivilje. 
Uspela je skleniti nekaj poslov za čez poletje, pogaja pa se še 
za naročilo iz Anglije. Pravi, da bodo šivilje klicali nazaj na 
delo, ko bo narejen plan po potrebah.

Pred prvomajskimi prazniki so zaposleni dobili izplačano 
razliko februarske plače, sedaj pa si uprava prizadeva, da bi 
čimprej nakazali še marčevsko in aprilsko plačo. Samo tako 
lahko računajo, da se bodo šivilje pripravljene vrniti na delo, 
ko jih bodo potrebovali. Vsem odpuščenim ta možnost ne bo 
ponujena in najbrž bodo nekatere med njimi celo zadovoljne. 
Dokler bodo imele pravico do prejemanja nadomestila, bodo 
socialno manj ogrožene, kot bi bile za stroji v Jutranjki.

Odpuščene delavke so po zakonu upravičene do odprav
nine. Uprava je sicer obljubila, da bo skušala obročno v enem 
letu to obveznost poravnati. Vprašanje je, če bo Jutranjka brez 
“operacije Korotaj’1 sploh preživela. V primeru stečaja delavke 
ne dobijo ničesar, saj stečajne mase ni. B.D.

Dan zmage in jubilej šole
Brežice - 60-letnico zmage proti fašizmu in nacizmu so v" 

ponedeljek obeležili tudi brežiški gimnazijci, ki so pred spomeni
kom izgnancem na istoimenskem trgu v Brežicah opozorili na 
nesmisel vojaških spopadov in razčlovečenja. Zaigrali in zapeli 
so venček partizanskih pesmi ter deklamirali pesmi posavskih iz
gnank Ančke Salmič in Marice Založnik.

V torek zvečer pa so se s slavnostno akademijo spomnili tudi na 
60-letnico gimnazije, ki je najstarejša srednja šola v Posavju. Svoje 
vzgojno-izobraževalno in kulturno poslanstvo namreč izpolnjuje 
že od leta 1945. Prostore ima v preurejenem frančiškanskem samo
stanu, ki so mu leta 1966 dozidali novi del, leta 1975 pa tudi telo
vadnico. Trenutno se v njej izobražuje 748 dijakov. Za prireditev z 
naslovom “Gimnazijci nekoč in danes” so pripravili bogat in pester 
kulturni program, tudi z gosti, prav tako so dijaki kar sami poskrbeli 
Za sceno. Z glasbo in recitacijami so obarvali šest desetletij delo
vanja šole, pred tem pa izvedeli marsikaj iz pogovorov z nekdanji
mi dijaki, brskali so po kroniki, starih časopisih in revijah.

Zbrane prostovoljne prispevke od vstopnine bodo namenili 
nakupu knjig za šolsko knjižnico. M.K.
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SKUPINA POSAVJE 
in SADJARSKA ZADRUGA POSAVJA 

organizirata odkup jagod in zelenjave 
(solato, kumare, paradižnik, papriko, cvetačo, 

jajčevce (melancane), stročji fižol, 
jedilne buče, zelje in mlad krompir).

Nudijo embalažo in zagotavljajo tedensko plačilo 
ali po dogovoru po dnevni ceni.

Informacije in najava količin v hladilnici 
Brežice v Šentlenartu

ali po telefonu 07/49-90-540 od 7. do 14. ure.

Kdo plete (in kdo trga)
mrežo šol?

Sevnica - Občinski svetni
ki so se pred časom lotili anali
ze šolstva in predšolske vzgoje 
ter ugotovili, da število otrok 
močno upada. Nekatere šole 
bodo zato postale prevelike in 
Ministrstvo za šolstvo in šport 
zato ne odobrava vseh planira
nih investicij. S spremembo 
šolskih okolišev je potrebno 
najprej popolnih obstoječe šo
le, nato pa razmišljati o investi
cijah. Najprej bo na vrsti grad
nja vrtca, saj se vrtec Pika No
gavička podira, nato pa gradnja 
telovadnice in dveh učilnic v 
Tržišču, pri čemer bo sodeloval 
tudi kraj s samoprispevkom.

S sklepom o ohranjanju mre
že šol v občini, a prepotrebnih 
spremembah, ki so bodo kazale 
tudi v spremembi šolskih oko
lišev, so svetniki dregnili v osje 
gnezdo. Solniki, za katere ob
čina trdi, da so sodelovali pri 
analizi, se jezijo, da so za spre
membe zvedeli iz medijev. OS 
Boštanj trdi, da so podatki o 
desetih praznih učilnicah na šoli 
iz trte zviti, podružnična šola 
Studenec protestira, ker naj bi 
ta šola po novem sodila pod 
Boštanj in ne več pod Sevnico, 
v Loki želijo dozidati šolo, kar 
jim je župan celo obljubil, 
čeprav niso v nobenem planu, 
OS Blanca čaka na most preko 
Save, po katerem bodo k njim

Če ne bo prišlo kaj vmes (nikoli se ne ve), bo stara (šola) končno dočakala podmladek (prizidek).

drli učenci z desnega brega, OŠ 
Sevnica piše OŠ Boštanj in poiz
veduje, kako in kaj planirajo...

Le Mimsko dolino so tokrat 
svetniki pustili vnemar, saj se 
zavedajo, da bi bilo potem pre
več problemov na kupu. Zaen
krat so se je elegantno izognili 
s sklepom, da mreža šol ostaja 
nespremenjena. A že z nasled

njo potezo - s sklepom, da se 
pri OŠ Tržišče gradi le telovad
nica, ne pa tudi dve učilnici, so 
si prislužili ukor. “Nespora
zum” so ob prisotnosti pred
stavnikov šole in sveta staršev 
zgladili z dopolnitvijo sklepa 
o investiciji v Tržišču.

Dosti bolj mimo (in neo
pazno) pa se je zgodila izguba

samostojnosti Srednje šole Sev
nica. Minister za šolstvo jo je 
namreč pripojil k Srednji šoli Kr
ško, tako da skupaj tvorita Šol
ski center Krško — Sevnica. Gre 
za t.i. sporazumno dejanje, po
jasnjujejo. Tudi če ne bi šlo, ima 
minister (za vsak slučaj) škarje 
in platno v svojih rokah...

...na strani 3

Najvišji v državi
Boštanj - Društvo Mladi Boštanj je postavilo najvišji prvo

majski kres v državi. Za orjaka, ki mu je do polnih 26 m 
manjkalo le 11 cm, so porabili 900 m3 lesa, v konstrukcijo pa 
zabili 177 kg žebljev. Ob kresovanju so s stavami o veličini 
kresa zaslužili 240 tisoč SIT, ki so jih namenili otrokom, obo
lelim za rakom.

Pokrovitelj podviga je bila Občina Sevnica, Krajevna skup
nost Boštanj in posamezniki, ki so pomagali z delom. Med 
njimi Zidarstvo Jazbec, saj brez njihovega dvigala vrh kresa 
ne bi krasila tako lično postavljena kupola. B.D.

Kupola najvišjega kresa v državi je kar malce konkurirala 
zvoniku boštanjske cerkve.

Usklajevanje se začenja
Brežice - Osnutek letošnjega brežiškega proračuna je ovred
noten na 4 milijarde 52 milijonov SIT. Večino sredstev bo šlo 
za zagotovljene pravice proračunskih porabnikov. S skrom
nim investicijskim delom pa župan Ivan Molan daje prednost 
projektom, za katere je možno pridobiti državna in evropska 
sredstva. Gre za čistilne naprave in spremljajočo kanalizacijo 
ter projekte za razvoj turizma.

Zaradi časovne stiske posto
pek priprave proračuna za prvo 
branje ni potekal v skladu s po
slovnikom, je opozoril Jože Av- 
šič. Občinski svet ni razpravljal 
o izhodiščih in ni določil priori
tetnih programov, zato je pri
pravljeno gradivo za novi pro
račun doživelo številne kritike.

V krajevnih skupnostih so v 
glavnem nezadovoljni, ker niso 
upoštevane njihove program
ske prioritete, pa tudi premalo 
denarja se jim namenja. Stane 
Radanovič pravi, da bi se mora
la polovica od 176 milijonov 
SIT, zbranih iz prispevka obča
nov za mestno zemljišče, po 
teritorialnem principu vrniti v 
blagajne krajevnih skupnosti. 
Milko Veršec opozarja na pros
torske probleme brežiškega vrt
ca, ki so pereči, a v proračunu 
niti omenjeni. Milena Jesenko 
pogreša denar za reševanje sta
novanjskih problemov social
no ogroženih. Jože Baškovič 
meni, da bi moral letošnji pro
račun zajemati ureditev parki

rišč v Brežicah. Davor Račič 
pa bi debato o proračunu za
stavil drugače; kaj lahko in mo
ra storiti občina za povečanje 
proračunskih prihodkov, sploh 
tistih iz gospodarstva. Sele 
potem bodo zahteve o realiza
ciji neštetih pričakovanj smi
selne, meni Račič.

Našteto še zdaleč ne zajema 
vseh pripomb, ki so jih svetni
ki nanizali za drugo branje. Ne 
strinjajo se, da bi v “županovi 
blagajni” ostalo 25 milijonov 
SIT za medletno razporejanje. 
Prav tako županu jemljejo pra
vico, da lahko na predlog stro
kovnih služb prerazporeja do 
5 milijonov SIT med postavka
mi. Predlog je, da se ta pravica 
ohrani samo za prerazporejan
je med konti proračunske po
stavke. Ocenjujejo, da bi se 
tako izognili lanski situaciji, ko 
zaradi prerazporejanja med 
postavkami ni prišlo do reba
lansa proračuna. Z rebalansom 
se namreč sprejemajo tudi us
meritve za novi proračun. B.D.

...če želite postati vidni, če želite postati brani, pišite, fotografirajte, oglašujte v našem časopisu... pokličite 07/4991 250
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POSAVSKE nVŠiCE

Seniorji v nuklearki
takšne, s kakršnimi bi zazna
movali nove razvojne dosež
ke. Pa ne tiste, papirnate, pre
večkrat rezultat dela brezšte
vilnih institucij, ki nosijo ime 
razvojni, podjetniški, tehno

valni organ, če se vsaka občina 
zase poteguje za končno odla
gališče radioaktivnega mate
riala in na javno razpravo o tem 
iz celotne občine Krško pride
jo le predsedniki petih krajev

Janez Dular in Stane Rožman

ki Palanki, Gama in Terme v 
Bosni ali Lisca v Ttirčiji (bre
žiška šola se spet ogreva za so
delovanje z nekdanjimi šolami 
bratov Ribar!) - pa se na po
membnih položajih, hote ali 
nehote, menjavajo tudi vodilni 
kadri. Na državni ravni je na 
področju energetike odneslo 
Draga Fabijana, doma pa je 
moral oditi Vojko Sotošek in 
Hermana Kuneja je zamenjal 
Marjan Simončič. Zaradi neso
glasij je bil razrešen direktor 
Pohištva Brežice Miro Župevc

bi bolj za vzorec tudi pivci 
dajali vince na zob, da ne bo 
potrebno posredovati policis
tom. Ti ob lepem vremenu 
zdaj pridno operirajo na Dr
novem, tako da je treba k ne
potrebni cestnini dodati še ka
zen. Lepo je biti v naši do
movini...

Na bolšjem sejmu, ki so ga 
mladi za soboto napovedali v 
Brežicah, pa ni bilo nikogar - 
niti policajev niti sejma niti 
bolh.

Vlado Podgoršek

Regija brez 
vsakršnih idej

Bili so prazniki in vihrale 
so zastave; ob dnevu upora 
proti okupatorju jih je bilo 
mnogo manj kot ob mednarod
nem prazniku dela. In bili so 
govori, ponekod preveč praz
ni in brez vsebine, drugod spet 
predolgovezni in politično 
naravnani. In ljudje so postav
ljali mlaje, ponekod nižje, 
drugod takšne za prestiž in z 
vseh so vihrale slovenske tro
bojnice, ki so se jim ponekod 
pridružile tudi zastave nove 
Evrope. Delavski praznik živi 
dalje, četudi so mnogi ostali 
brez dela in delavskih knjižic, 
tako kot je brez ene same sve-. 
če ali drugega spomina ostal 
spomenik sredi Dobrave!

Minister Vizjak z bobnom
Zato pa je bilo veselo vse 

od Lisce do Planine (tja se je 
spet odpravila večina prebi
valcev Poštene vasi) in na 
Šentvidu, kjer je za presene
čenje znova poskrbel Andrej 
Vizjak. Potem ko se je kot po
slanski kandidat še lani do
mislil skoka s padalom, je 
tokrat kot minister navdušil z 
udarjanjem na boben. Postavil 
se je med ločke godbenike ter 
jim dajal takt za valčke, polke 
in še bolj radožive skladbe. 
Vizjak se je spet izkazal, ljud
je pa so njegovo muziciranje 
komentirali na različne nači
ne: češ, saj je boljši glasbenik, 
kot je bil nekoč župan in je 
zdaj minister! Vizjak se 
je pridružil politikom-glasbe- 
nikom; eni po Evropi igrajo 
na orglice, drugi spet doma 
nabijajo na boben. Nezado
voljneži pa so pripominjali, 
češ, skupaj z njim bomo vsi 
prišli na boben. Bolj priza
nesljivi so ugotavljali, da tako 
dobrega prvomajskega slavja 
na Šentvidu še ni bilo!

Posavje pa bi potrebovalo 
tudi drugačne praznike in pra
znovanja. Takšne, ki bi na ob
raze ljudi privabili vedrino,

loški, podeželski in vsakršni 
drugi centri ter agencije. Ti 
mnogokrat le pro forma razka- 
zujeje različne projekte, ki tudi 
ostajajo le množica neporabnih 
ali neuporabljenih papirjev! 
Sploh pa bi lahko rekli, da je 
Posavje ta čas brez pravih idej, 
regija, v kateri prevladuje za
spanost in nedejavnost. Posle
dica česar je, tudi med ljudmi, 
nekakšna otopelost in preveli
ka ravnodušnost. Morebiti je 
takšna brezstrastnost celo bolj 
škodljiva, kakor nesodelovan
je med vsemi tremi občinami!

Morda je bilo sodelovanja 
včasih celo več, vsakakor pa je 
nekoč bilo več ljudi, ki so spro
žali ustvarjalne ideje. Spom
nimo na Bonača, ki je v Krškem 
osnoval tovarno celuloze, ali 
Božiča in Vehovarja, ki sta v 
Sevnici postavila na noge Lis
co in Jutranjko. Resda se proiz
vodnji celuloze in tekstilcem 
danes slabo piše, so pa tovarne 
več desetletij mnogim genera
cijam dajale dober kruh. In se 
lahko danes še pojavi človek, 
kot je bil Jože Račič, po pokli
cu čevljar, zato pa duhovni oče 
brestaniške kartonaže, ki je 
gledal v prihodnost. V vsega

osmih mesecih zgrajena in pred 
natanko 25 leti ustanovljena 
najsodobnejša tovarna Tes- 
pack, današnji Duropack-Tes- 
pack (Jože Habinc, eden njenih 
uspešnih direktorjev se je ob 
jubileju spomnil svojih sode
lavcev) že celo četrtletje poslu
je brez izgube. Zanjo zato še 
kako, zdaj, kot na začetku, vel
ja izrek, da je tovarna denarja. 
Kdo v Posavju se danes zazira 
dlje v prihodnost in razmišlja 
o tem, kaj bo po ukinitvi proiz
vodnje celuloze! Ali s čim na
domestiti tekstilno proizvod
njo in druge usihajoče dejav
nosti! Kje je danes generacija 
ljudi, strokovnjakov in politik
ov, ki bi odkrivali ideje in pre
segli sedanjo apatijo ter vda
nost v usodo?

Je kaj čudnega, če ne deluje 
noben medobčinski povezo

nih skupnosti. Kaj ni to apati
ja? Bo kdo dosegel, da bi deni
mo v Krškem ustanovili zavod, 
ki bi izpeljal projekt, kako 
ekološke obremenitve nevtrali
zirati z novimi razvojnimi pro
grami? O prihodnjem posav

Milena Jesenko in Rajko Veber

skem razvoju bi lahko raz
mišljale politične stranke, tudi 
socialni demokrati s predsedu
jočimi Jesenkovo, Vebrom in 
Sotoškom? Se bodo takšnega 
projekta morali lotili posavski 
seniorji - na njihovi letni kon

ferenci in ob ogledu nuklearke 
sta se srečala tudi njen prvi 
direktor Janez Dular in sedan
ji prvi mož Stane Rožman - 
ker imajo projektno dejavnost 
zapisano v svojih dokumentih?

Na prepihu tudi 
posavski kadri

Medtem ko mnoga domača 
podjetja iščejo tržne niše ali 
vlagajo na jugu - Kovis v Bač

in do konca leta bo moral nek
do, ali spet politik ali prosto
voljec, naslediti Damjana 
Laha, predsednika krške Zve
ze prijateljev mladine. Vojka 
Bibiča je na čelu nadzornega 
sveta podjetja KOP Brežice

hitro nasledila, kdo drug kot 
njegova najožja sodelavka in 
menda tudi sorodnica Vesna 
Smrekar. Lahko občani zdaj 
pričakujejo nove podražitve 
vode in smeti? Upokojeni 
Mariji Krušič, ki se bo zdaj 
razdajala v turizmu, bo v pen- 
zijo jeseni sledil priljubljeni 
častnik Slovenske vojske Sta
ne Zlobko. V igri pa je še kar 
cela dinastija Preskarjev, ki 
res niso v sorodu, a so znane 
posavske osebnosti. Zdaj že 
80-letno Marinko Preskar iz 
Krškega poznajo najstarejši 
člani borčevske organizacije 
in kot prostovoljko najmlajši, 
tako da predstavlja najbolj 
plemenito osebo “sožitja ge
neracij”. Zato pa bosta poslej 
bolj na očeh Brežičana Stan
ka Preskar in Anton Preskar. 
Prva naj bi postala podžupa
nja, zadolžena za družbene de
javnosti. Anton Preskar, ki je 
nekoč je že vodil kmetijski 
oddelek na brežiški občini, pa 
je menda sedaj v igri za direk
torja občinske uprave. Slišati 
je, da za svojega vojščaka ta
ko želi sam premier Janša.

Tako se vrtijo posavski do
godki ter ljudje z njimi in 
mnogi bodo spet praznovali. 
Predvsem bo znova veselo ob 
vinskih prireditvah, ko se bo 
mogoče odločati med najbolj
šimi cvički, bizeljčani in 
sremičani, izbranimi med kar 
1200 vzorci. Prav bi bilo, da

Poštenovaščani se vračajo s Planine

Simončič na čelu 
Rudnika

Senovo - Hermana Kuneja bo 18. maja na čelu državne družbe 
Rudnik Senovo v zapiranju zamenjal Marjan Simončič, direk
tor Metalne Senovo. Poleg izvajanja programa zapiranja jame 
in sanacije rudarjenja bo moral še budno spremljati zadevo 
Bonpet, ki lahko Rudnik (državo) stane več kot milijardo SIT, 
če sodišče v celoti ugodi tožbenemu zahtevku.

Trboveljska družba Bonpet 
odškodninsko toži Rudnik za 
788 milijonov SIT in pripada
joče obresti. Rudnik je leta 
1997 na podlagi Bonpetovega 
programa z njimi podpisal po
godbo za subvencioniranje pe
tih novih delovnih mest, a ru
darji niso hoteli k novemu de
lodajalcu. V ponovni prijavi za 
subvencioniranje še nadaljnjih 
38 delovnih mest je Rudnik 
Bonpet zavrnil. Družba meni, 
da nezakonito. Takšen je bil 
namreč zaključek revizijske 
komisije, ki je sklep Rudnika 
o zavrnitvi Bonpetovega pro
grama razveljavila, družbo pa 
napotila na tožbo. Revizijska 
komisija je brez preverjanja 
verjela finančnemu delu Bon
petovega investicijskega pro
grama za proizvodnjo avto
matskih gasilnih ampul in ga
silnih aparatov po japonski li
cenci. Herman Kunej prizna
va, da “prvi” delavci resnično 
niso hoteli v Bonpet, Rudnik 
pa jih k temu ni mogel prisiliti. 
Po pogodbi bi moral Bonpet 
dobiti soglasje delavcev za 
prezaposlitev.

Vprašanje je, kako bi jih lah
ko zaposlil, ko takrat družba 
Bonpet Trbovlje sploh ni bila 
vpisana v sodni register, torej 
ni imela statusa pravne osebe. 
To je Rudnik ugotovil naknad
no, gospodarsko ministrstvo pa 
kot sopodpisnik pogodbe ta
krat tega tudi ni vedelo.

Kasnejša zavrnitev družbe 
Bonpet Senovo za subvencijo 
novih 38 delovnih mest je teme
ljila izključno na podatkih o 
njeni boniteti. Njena bilanca je 
namreč izkazovala negativno 
vrednost kapitala. V Rudniku 
so ocenili, da družba, ki je zre
la za prisilno poravnavo ali 
stečaj, ne more zagotoviti no
vih delovnih mest in s tem iz
polniti javnega naročila. Z last
nimi sredstvi za investicijo je 
Bonpet izkazoval zaloge in 
vrednost licenčne pogodbe. S 
tem je bila revizijska komisija 
zadovoljna, čeprav so z lastni
mi sredstvi v smislu javnega 
razpisa mišljeni lastni viri sred
stev za investicije vlagatelja. 
Teh pa po bilanci stanja na dan 
31.12.1998 Bonpet ni imel.

Zaloge so bile avtomatske 
gasilne ampule Bonpet, ki jih je 
družba kupila od pooblaščenega 
distributerja Tad Corporation. 
Edina proizvajalka teh izredno 
učinkovitih ampul je bila po 
trditvi Marka Boduljka v tistem 
času japonska družba Kabo Ko- 
gyo, ki je bila tudi edina lastnica 
recepture za proizvodnjo.

Pri skrbnem preverjanju po
datkov so se v Rudniku “sre
čali” kar s tremi licenčnimi po
godbami, kar jih je napeljalo v 
dvom o njihovi veljavnosti. 
Razlika je bila tako v vrednos
ti kot v prodajalcih licence. 
Kupnina je enkrat znašala

4.187.000 ameriških dolarjev, 
drugič pa milijon dolarjev. Za
devo je pojasnil eden od sous
tanoviteljev takratnega trbo
veljskega Bonpeta in danes še 
vedno solastnika družbe Bon
pet Senovo Marko Boduljak, 
ki je idejo o proizvodnji gasil
nih ampul tudi pripeljal v Slo
venijo. Pravi, da pogodba z 
imenom Contract on Licence 
and transfer of Technology iz 
leta 1996, ki jo je v cenitev do
bil stalni sodni izvedenec Da
nijel Artiček iz Kamnika, ni 
veljavna oziroma ni bila niko
li sklenjena. Prodajalec licence 
naj bi bil Tad Corporation, ki 
pa licence sploh ni posedoval, 
saj je bil le pooblaščeni trgovec 
za Bonpet ampule. Boduljak to 
poudarja kot takratni podpred
sednik te japonske družbe.

Za drugi dve licenčni po
godbi pravi, da sta bili na raz
lično vrednost sklenjeni v To- 
kyu leta 1998 med Kabo Ko- 
gyo Co. in Bonpetom Senovo. 
V eni je znesek dobre štiri mili
jone, v drugi milijon dolarjev. 
Po prvi pogodbi naj bi Bodul
jak že plačal 3 milijone dolar
jev, preostanek kupnine pa bi 
moral zagotoviti Bonpet. Bo
duljak pravi, da ni plačal ni
česar. Pogodba je bila sklenje
na na višjo vrednost, da bi se 
pri bankah izkazali kot kredit
no sposobna družba.

Ker pa niti dogovorjene 
vsote dolarjev Japoncem niso 
v celoti izplačali, niso dobili 
njihove originalne licence za 
Bonpet ampule.

Tako se podrejo številke in
vesticijskega programa, s kate
rim se je Bonpet predstavljal. 
Izvedenec finančne stroke je na 
podlagi verodostojnih doku
mentov izračunal, da je šlo le 
za 8.433 dolarjev lastnih sred
stev in ne za 3.195.433 dolar
jev, prikazanih v investicijskem 
programu.

Za revizijsko komisijo se je 
v “primeru Bonpet” pokazalo, 
da ne blesti pri razumevanju 
finančnih in računovodskih iz
kazov. In po njenem mnenju 
ima lahko tudi neobstoječa 
pravna oseba pravnega nasled
nika!

Rudnik je bil prepričan, da 
bo sodišče previdnejše in bo 
navedbe revizijske komisije za 
javna naročila, s katerimi je ute
meljila razveljavitev sklepa za 
zavrnitev Bonpeta preverilo z 
izvedencem. To je kot tožena 
stranka predlagal, a se ni zgodi
lo. Sodišče je izdalo vmesno 
sodbo, da je Bonpetov zahte
vek po podlagi utemeljen. Sod
ba še ni pravnomočna in država 
bi se morala takoj vključiti kot 
stranski intervent. V imenu 
ljudstva, ki plačuje davke!

' Rudnik jez zadevo Bonpet 
seznanil tako prejšnjo kot se
danjo vlado. Prejšnja ni odrea- 
girala. Bo sedanja? B.D.

radio/brežice
na 88,7 in 95,9 MH*
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Popravni izpit iz šolstva
Sevnica - Občinski svetniki so na zadnji seji popravljali napake predzadnje seje. Dopolnjevali so namreč nerazumljiv 
sklep prejšnje seje, ko so sklepali o investicijah pri OŠ Tržišče in iz programa (ne)namenoma spustili računalniško 
učilnico in telovadnio.

“Naj mi nekdo pove, kdo je 
na prejšnji seji občinskega sve
ta pri obravnavi investicije v 
OŠ Tržišče vztrajal le pri telo
vadnici”, se je jezil svetnik 
Jože Imperl, ki je prepričan, da 
pri sklepanju ni šlo za pomoto, 
temveč za nekaj drugega. Ob
činski svetniki so namreč na 
prejšnji seji sprejeli sklepi, da 
se pri OŠ Tržišče zgradi le telo
vadnica, ne pa tudi računalniš
ka učilnica in knjižica, kar je

bilo jasno zapisano že v pro
gramu investicij leta 1999. Za 
lase privlečeni izgovori, da je 
šlo za nesporazum ali lapsus, 
ne vzdržijo, niti se ne bi mogli 
sklicevati na slab spomin po
slancev. V ozadju so pač druge 
igre in tihe vojne v Mimski do
lini, ko bi Krmelj želel postati 
center, a tega javno nihče ne 
reče. Vzrok za tak sklep je pripi
sati tudi odsotnosti občinskega 
svetnika in predsednika KS

Breda Rman in Roman Dobovšek, predsednik Sveta OŠ Tržišče

Tržišče Marjana Jamška, ki ga 
na prejšnji seji zaradi bolezni 
ni bilo, kajti on bi pač posegel 
v to politično mešetarjenje s te
lovadnico in učilnicami. A ker 
ga ni bilo, so svetniki podprli 
zgolj gradnjo telovadnice, po
leg tega pa tudi niso opredelili 
terminskega plana gradnje. To
da svet staršev, svet šole ter rav
nateljica OŠ Tržišče Breda 
Rman so dvignili glas. Dolgo
letno čakanje na investicijo jih 
je pripeljalo v razmere, ki jih je 
tudi pristojno ministrstvo ozna
čilo kot najslabše v državi. Od 
odbora za otroško varstvo in 
šolstvo, ki ga vodi Andrej Štri- 
celj, so zahtevali ponovno pro

učitev prostorske problematike 
na šoli.

Na seji občinskega sveta, ki 
so se je udeležili tudi pred
stavniki šole in sveta staršev iz 
Tržišča, “da slišijo, zakaj člani 
občinskega sveta ne privoščijo 
otrokom iz Tržišča boljših po
gojev za delo in učenje”, je 
občinski svet dopolnil sklep o 
investiciji v OŠ Tržišče. Tako 
sta pri obsegu investicije po
leg telovadnice vnesena še ra
čunalniška učilnica in knjiž
nica, pri čemer se bodo upo
števala merila in strokovne 
ocene Ministrstva za šolstvo in 
šport.

Nada Černič Cvetanovski

Svetniki so se seznanili tudi s protestom sveta staršev 
podružnice Studenec. Starši se namreč ne strinjajo s predlaganim 
novim formuliranjem šolskega okoliša, po katerem naj bi otro
ci, ki obiskujejo podružnico Studenec, sedaj nadaljevali šola
nje na OŠ Boštanj in ne v Sevnici. Kot argumente navajajo 
oteženo obiskovanje knjižnice, zdravstvenega doma, glasbene 
šole in nakupa šolskih potrebščin. V dopisu občinskemu svetu 
Studenčani, ki zahtevajo od občine, da šolski okoliš ostane tak, 
kot je, predlagajo, da se sevniški vrtec preseli v Boštanj, na 
Studencu pa naj se v tamkajšnji podružnični šoli sanirajo stropi 
ter predvidi gradnja telovadnice, sanacija kuhinje itd.

Srednja šola ni več samostojna
Sevnica -19. aprila je Vlada RS sprejela sklep o pripojitvi Srednje šole Sevnica k Srednji šoli Krško. Sevniška srednja šola je 
tako postala organizacijska enota Srednje šole Krško, ki se poslej imenuje Šolski center Krško-Sevnica.

Minister za šolstvo in šport 
Milan Zver pripojitev sevniške 
h krški srednji šoli utemeljuje 
z bolj učinkovitim delovanjem 
šol. Sola bo pod novim ime
nom še naprej opravljala vso 
dosedanjo dejavnost tako v Kr
škem kot v Sevnici. Zaradi 
racionalnejšega poslovanja in 
izvajanja vzgojno-izobraže- 
valnega dela se v okviru šole 
organizirajo tri organizacijske 
enote: Srednja šola Sevnica, 
Srednja poklicna in strokovna 
šola Krško in Strokovna gimna
zija. Dejavnost proizvodnega 
obrata Magnetika, ki se je dos
lej izvajala v okviru Srednje 
šole Krško, se bo izvajala v 
okviru notranje poslovne eno

te. Funkcijo poslovodnega or
gana centra bo opravljal ravna
telj tehnične gimnazije. Funk
ciji ravnateljev drugih dveh 
organizacijskih enot pa se vz
postavita kot samostojni funk
ciji pedagoškega vodje. Do iz
teka svojega mandata - do 1. 
avgusta letos bo direktor Šol
skega centra Krško-Sevnica do
sedanji ravnatelj Ernest Si
mončič, ki bo tudi ravnatelj 
strokovne gimnazije. Ravna
teljica srednje šole Sevnica 
Alenka Žuraj Balog bo kot 
pedagoški vodja svojo funkci
jo opravljala do leta 2007, ko 
ji poteče mandat, pedagoško 
vodenje Srednje poklicne in 
strokovne šole pa bo kot vršilec

dolžnosti opravljal Robert 
Rožman.

Priprave na tako združitev, 
ki jo je v duhu mreže srednjih 
šol predlagal minister, so po
tekale nekaj let. Pedagoški 
vodja sevniške šole Alenka 
Žuraj, ki nam je povedala, da 
v novem šolskem letu ne bodo 
imeli oddelka frizer, saj je bilo 
premalo prijavljenih, pravi, da 
sta šoli že doslej dobro kad
rovsko sodelovali. S 1. septem
brom bo šola dejansko zaživela 
kot Šolski center in ni priča
kovati zmanjšanja zaposlenih, 
vsaj kratkoročno ne, zagotav
lja minister Zver. Bo pa pri
pojitev sevniške šole h krški 
dolgoročneje vplivala na racio

nalnejšo prerazporeditev tako 
administrativno tehničnega kot 
tudi strokovnega kadra. V no
vi šolski center je sedaj vklju
čenih okrog tisoč dijakov, kar 
je še vedno manj kot v ostalih 
centrih, kot so Celje, Novo 
mesto in podobni. Nov sistem 
šolskih centrov zagotavlja ob
stoj manjših šol, pravi direktor 
Ernest Simončič in dodaja, da 
se ta pripojitev na zunaj ne bo 
opazila, znotraj pa prav goto
vo, poleg tega pa bo nov način 
financiranja, ki se bo uveljavil 
do leta 2007, šolam omogočil 
tudi sredstva za razvoj.

Nada Černič Cvetanovski

mnenja, odgovori, popravki ...
“Rudnik Senovo 
(pravi naslove sledi)” 
in “Zgodba za 800 
milijonov”

SavaGlas, št. 129, str. 1 in 3

V vašem časopisu SavaGlas, 
časopis za širšo posavsko deželo, 
je bil 31.3.2005 na straneh 1 in 3 
objavljen članek z naslovom 
“Zgodba za 800 milijonov” in 
"Rudnik Senovo (pravi naslov sle
di)” avtorice Branke Demovšek. V 
članku se v zvezi z neuspešnim 
Poslovanjem Rudnika Senovo v za
piranju d.o.o. večkrat omenja ime 
družbe Bonpet d.o.o..

Ker posamezne navedbe avto- 
dce omenjenega članka ne ustrezajo 
resničnemu dejanskemu stanju, ker 
ie zapisala celo vrsto netočnih in 
Zavajajočih navedb v zvezi Z družbo 
bonpetd.o.o., dovolite, davnadalje- 
vanju bralcem pojasnimo tista dej- 
stva, ki so za izoblikovanje pravilne 
1,1 celovite predstave o zadevi odlo
čnega pomena.

Rudnik Senovo v zapiranju d. o. o. 
jp- (r6.1997objavil javni razpis za 
s°financiranje prezaposlovanja 
Sv°jih presežnih delavcev. Na javni 
razpis se je prijavila tudi družba 
°npet (takrat še kot d.d. v ustanav- 
anju), in sicer z investicijskim pro

gramom proizvodnje istoimenskih 
avtomatskih gasilnih ampul in ga
silnih aparatov po licenci japonske 
družbe. Bralcem naj pojasnimo, da 
so BONPET gasilne ampule izvirna 
protipožarna zaščita, saj se njihova 
vsebina avtomatično aktivira ob do
volj visoki temperaturi in je pri ga
šenju občutno bolj učinkovito od vo
de. V primerjavi s klasičnim proti
požarnim varstvom imajo BONPET 
gasilne ampule tako dve bistveni 
prednosti - učinkovitost ter avtoma
tično aktiviranje. Ker za reakcijo na 
požar ni potrebno človekovo delova
nje, bo z ampulami BONPET v ve
čini primerov požar pogašen, še 
preden bi sicer bil odkrit.

Vrednost licence za proizvodnjo 
gasilnega sredstva in ampul BON
PET je stalni sodni izvedenec Da
niel Artiček, specializiran za vred
notenje intelektualne lastnine, leta 
1997 ocenil na več kot 4 milijone 
USD. Že na podlagi navedenega bo 
bralcem razumljivo, da je šlo za 
veliko poslovno priložnost.

Sprva je bil investicijski program 
s strani komisije Rudnika Senovo v 
zapiranju d.o.o. sprejet (8.10.1997), 
nakar je bila dne 12.11.1997 tudi 
podpisana pogodba med družbo 
Bonpet, Ministrstvom za gospodar
stvo ter Rudnikom Senovo v zapira
nju, in sicer glede prezaposlitve pr
vih 5 presežnih delavcev, katerim bi

moralo slediti še nadaljnjih 38.
Po podpisu pogodbe, ko bi mora

la steči proizvodnja, pa Rudnik druž
bi Bonpet d.o.o. ni zagotovil niti 
enega samega delavca, čeprav je 
bil po pogodbi to zavezan storiti.

Družba Bonpet d.o.o. se je po
zneje v dobri veri prijavila še na 
drugi razpis Rudnika za sofinanci
ranje zaposlovanja presežnih de
lavcev, ki je bil objavljen 26.3.1999. 
Trikrat je komisija Rudnika obrav
navala ponudbo družbe Bonpet 
d.o.o., trikrat jo je neutemeljeno iz
ločila ali zavrnila in trikrat je Dr
žavna revizijska komisija tako od
ločitev komisije Rudnika odpravila. 
Nazadnje je Rudnik odločitve Dr
žavne revizijske komisije zaobšel, 
tako da je glede vseh razpoložljivih 
sredstev že pred dokončno odločit
vijo o ponudbi družbe Bonpet skle
nil pogodbe z drugimi ponudniki. 
Izključno zaradi navedenih neza
konitih ravnanj Rudnika ter zaradi 
njegovega nespoštovanja obvezno
sti, prevzetih s sklenitvijo pogodbe 
dne 12.11.1997, je družbi Bonpet 
d.o.o. nastala ogromna škoda.

Družbi Bonpet d.o.o. ni ostalo 
drugega, kot da svoje interese z vlo
žitvijo tožbe zavaruje na sodišču.

Družba Bonpet d.o.o. ter njeni 
sodelavci niso nikoli ravnali neza
konito. Ravno obratno, Državna 
revizijska komisija je večkrat ugo

tovila, da je nezakonito ravnal Rud
nik, nazadnje pa je tudi Okrožno 
sodišče v Ljubljani 22. 9.2003 raz
sodilo, da je tožbeni zahtevek družbe 
Bonpet d.o.o. zoper Rudnik Senovo 
v zapiranju d.o.o. na plačilo od
škodnine po podlagi utemeljen, 
medtem ko o višini še ni odločilo.

Ker se pričakovanja družbe 
Bonpet d.o.o. in njenih sodelavcev, 
da bi z izvirnim in perspektivnim 
investicijskim načrtom, ki bi omo
gočil delo številnim presežnim de
lavcem na Senovem, deležni korekt
nega odnosa, niso uresničila, druž
ba Bonpet d.o.o. danes namesto na 
Senovem zaposluje delavce v Trbov
ljah, gasilno sredstvo in ampule 
BONPET pa uspešno trži doma in 
v tujini. Njeni odjemalci so ravno 
zaradi uporabe ampul BONPET 
uspešno pogasili več požarov ter 
preprečili nastanek večje premo
ženjske škode (nazadnje v ZZV 
Maribor), kar je najlepša potrditev 
uspešnosti ustanoviteljev družbe 
Bonpet d.o.o. pri poslovnem načr
tovanju in najboljši odgovor na ne
utemeljene očitke tistih, katerih 
ravnanje je že bilo predmet preiz
kusa pristojnih organov, a za razli
ko od družbe BONPET d.o.o. tak
šnega preizkusa ni prestalo.

Matej Škerbič, 
Bonpet d.o.o., direktor

AMKETft
Leto po vstopu v EU

1. maja je minilo eno leto, od kar je Slovenija vstopila v 
evropsko družino narodov. Čeprav smo se državljani na refe
rendumu z visokim odstokom glasov odločili za ta korak, smo 
vendarle v EU vstopili z mešanimi občutki. Obljube in 
pričakovanja so bila velika, pa tudi nekateri strahovi - pred
vsem glede prihoda tuje delovna sile. Kaj od obljub se je 
uresničilo, čutijo kakšne spremembe, so bili strahovi upravičeni, 
smo povprašali nekaj naključno izbranih Posavcev.

Ernest Breznikar, upokojenec s Seno
vega: Imel sem drugačna pričakovanja 
od našega članstva v EU, a po prvem letu 
se kaže, da imamo samo evropske ob
veznosti, standard pa ostaja nespremen
jen. Za marsikoga je najbrž celo slabši. 
Sicer Slovenija ni imela druge alterna
tive, kot priključitev k evropski družini. 
Pričakujem, da se bo v naslednjih letih 
obračalo na bolje, sicer bo to poraz za 
vso združeno Evropo.

Meta Pfeifer, vzgojiteljica iz Sevnice:
Če razmišljam o svojem osebnem živ
ljenju, ne opazim, da seje v letu, kar smo 
v EU, kaj bistveno spremenilo. Zdi se mi, 
da ni nobene razlike od prej. Da nam gre 
na bolje, razbiram le iz besed politikov, 
ki nas vodijo. Če je res tako, kot govori
jo, in če je to dobro za državo in posred
no tudi zame, potem - kapo dol!

Tatjana Kreačič, prodajalka z Velikih 
Malenc: V Sloveniji se ni veliko spremenilo, 
vsaj tako se zdi, spremembe pa so seveda na 
meji. Všeč mi je mobilnost, prost pretok blaga 
in ljudi. Najbrž bomo spremembe bolj ob
čutili ob sprejemu evra, že sedaj pa so težave 
z razpisi, na katere se slovenska podjetja in 
institucije ne prijavljamo, prisoten je tudi 
strah pred izgubo identitete. Evropa je biro
kratska in manj liberalna, a je bolj socialna 
za razliko od ZDA.

Aleš Moreše, podpoveljnik PGD Seno
vo: Govorim kot gasilec. Od članstva v EU 
se v naših vrstah ni nič spremenilo. Prosto
voljno gasilstvo je še vedno odvisno 
večinoma od dobre volje sponzorjev. Naše 
društvo v tem letu ni ne na boljšem, ne na 
slabšem. Če pa gledam osebno, se mi doga
ja enako. Kaj (jrugega tudi nisem pričako
val in ne verjamem, da se bo moj standard 
zaradi članstva v EU kaj dvignil.

Ingrid Herakovič, tekstilna konfekcio- 
narka iz Mihalovca: Če pogledam leto na
zaj, bi rekla, da se v Sloveniji ni veliko spreme
nilo. Seveda bi želela, da bi se odprlo kakšno 
novo delovno mesto, a se bojim, da najhujše 
šele prihaja Preveč denarja se izgubi v raznih 
agencijah, pa zavodih in raznih centrih, tako 
da ga malo pride do malega človeka. Slo
venci smo majhen, nesamozavesten narod, 
Evropejci pa se prevečkrat obnašajo, kot da 
so središče sveta. Tega seje bati.

V Novolesu so se dogovorili
Novo mesto - Sindikat v Novolesu se je z upravo drugi dan 

pogajanj uspel dogovoriti za način izplačila razlike med po
godbeno in minimalno marčevsko plačo, ki jo je 60 odstot
kov delavcev, med njimi tudi vseh 180 zaposlenih v brežiškem 
Pohištvu in nekaj manj kot sto v krškem Boru, prejelo 15. 
aprila. Napovedovali smo dolga pogajanja, a na srečo je šlo 
hitro; tako naj bi razliko delavcem začeli poračunavati že pri 
majski plači, ki bo sicer izplačana v pogodbeni višini, poračun 
pa bo opravljen v 15 mesecih. V torek so vsi zaposleni prejeli 
še 30 odstotkov letošnjega regresa za dopust. Novomeški 
sindikalist Mitja Bukovec je zadovoljen z izzidom, saj so se 
uspeli dogovoriti za izplačilo brez moratorija, prav tako pa so 
zaposleni že prejeli del regresa (40 odstotkov bodo prejeli do 
20. avgusta, še 30 odstotkov pa do 10. decembra). V upravi 
družbe, kjer letos nadaljujejo s predvidenim programom pre
strukturiranja, ne želijo govoriti o nadaljnjih ukrepih, sporočili 
so namreč, da jih želijo realizirati z določenim medijskim 
molkom. M. K. /STA
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Nuklearka na pol poti
Krško - Jedrska elektrarna Krško (JEK), projektirana za 40 let, ima zdaj za sabo že dobrih 20 
let uspešnega obratovanja. Od leta 1983 do 2003 je proizvedla 97 milijard kilovatnih ur 
električne energije oziroma doslej že več kakor 100 milijard. Kot je na nedavni letni konferen
ci posavskih seniorjev povedal Stane Rožman, predsednik uprave, naj bi krška nuklearka tudi 
v prihodnje ohranila visoko razpoložljivost ter se med 441 jedrskimi elektrarnami na svetu še 
naprej uvrščala med uspešne in varne elektroenergetske objekte.

Ves čas obratovanja nuklear
ke je v Krškem bilo malo zausta
vitev in njihovo število celo upa
da, remonti so zdaj kratki in vse 
bolj redki, v elektrarni obvla
dujejo stroške, kapital ne breme
ni več cene električne energije 
in po letu 2008 bo brez in
vesticijskih bremen. K tem in 
drugim uspehom, pravi Rožman, 
prispeva tudi nižja cena jedrske
ga goriva. Podaljšan je obrato
valni ciklus, tako da elektrarna 
neprekinjeno obratuje poldrugo 
leto, v prihodnje pa naj bi celo 
po dve leti, in takrat bodo men
jali tudi del jedrskega goriva.

Zdaj je JEK, poudarja Rož
man, celo v boljšem stanju ka
kor pred leti, saj so sproti in stal
no vlagali v povečanje njene 
varnosti ter usposabljanje kad
rov. Za uravnoteženo vlaganje 
letno za to namenijo po 15 mili
jonov evrov! Pridobili so tudi 
simulator, ki je verna kopija ko
mandne sobe in njihovim kad
rom ni potrebno vedno na dra
go izobraževanje v tujino. Nas
protno, sodobni simulator 
omogoča, da prihajajo k nam 
na usposabljanje tudi jedrski 
strokovnjaki iz drugih dežel.

Sicer pa se je v minulih dveh 
desetletjih v Krškem nabralo že 
2300 kubičnih metrov nizko in 
srednje radioaktivnih odpad
kov, do načrtovanega zaključka

jih bo še 3000 kubikov. V sami 
elektrarni je v posebnih baze
nih nameščeno še iztrošeno je
drsko gorivo. Od 1694 raz
položljivih, pozicij jih je zdaj 
zasedenih 763, kar pomeni, 
zagotavlja direktor Rožman, da 
bo dovolj prostora do konca 
predvidenega obratovanja JEK, 
torej do leta 2023. Oba stara 
uparjalnika sta shranjena v po
sebni zgradbi blizu elektrarne.

Krška elektrarna ima dobro 
perspektivo. Rožman poudar
ja, da je na trgu konkurenčna, 
saj je kilovatna ura električne 
energije iz Krškega dvakrat ce
nejša kakor iz termoelektrarne 
Šoštanj. S sprotnimi vlaganji in 
posodabljanjem bi bilo mogo
če podaljšati obratovalno dobo 
tudi po letu 2023, bo pa do leta 
2013 treba zgraditi trajno od
lagališče za nizko in srednje ra
dioaktivne odpadke. Vsaj do
tlej bomo morali v Sloveniji 
sprejeti odločitev o morebitni 
gradnji nove jedrske elektrarne 
in Rožman meni, da kaže ob

tem razmišljati celovito. “Dvoj
čka” sedanje JEK bi z ohrani
tvijo energetske lokacije kaza
lo graditi v Krškem.

Ne gre pozabiti, da človeštvu 
za zdaj ostajajo le trije primarni 
energetski viri; ob fosilnih gori
vih in hidroenergiji je posebej 
pomembna jedrska energija. Nič 
čudnega zato, da se po svetu 
odločajo za gradnjo novih je
drskih elektrarn, na Finskem de
nimo za 1600 megavatno. Vse 
jedrske elektrarne, umeščene v 
83 odstotkih razvitih držav, 
proizvedejo zdaj 17 odstotkov 
vse električne energije, v Evropi 
dosegajo že 43-odstotni delež! 
Obratujejo po enotnih standardih 
in pod mednarodnim nadzorom 
in so zato vse bolj vame.

Prav varnost - stabilnost - 
konkurenčnost in sprejemlji
vost v javnosti so dolgoročni 
temelji za prihodnost jedrskih 
elektrarn v svetu, enakim cil
jem pa po Rožmanovih be
sedah namenjajo vso skrb tudi 
v Krškem. V.P.

Posavski seniorji so na zadnji letni konferenci v svoje vrste 
sprejeli tri individualne člane in kot kolektivnega člana Ta
nin Sevnica. V razpravi so se zavzeli za enotno Posavje ter 
večje poenotenje tudi glede lokacije za končno odlagališče 
nizko in srednje radiaoaktivnih odpadkov. Udeleženci letne
ga srečanja, med njimi je bila tudi delegacija seniorjev iz 
Maribora, so si ogledali tudi krško elektrarno.

50 milijonov evrov za gradnjo 
infrastrukture

Sevnica - Občinski svet je na izredni seji razpravljal o dopolnjenem predlogu državnega 
lokacijskega načrta (DLN) za HE Blanca in izdal pozitivno mnenje. Če bo vlada DLN sprejela 
v taki obliki, bo občina za ureditev infrastrukture prejela 50 milijonov evrov.

Lanskoletna javna razgrni
tev predloga DLN je prinesla 
številne smernice, pripombe in 
predloge občine, krajevnih skup
nosti in krajanov. Pripravljalci 
DLN so pripombe proučili in 
številne tudi vključili v dopol
njeni predlog DLN, o katerem 
so na izredni seji razpravljali 
občinski svetniki. DLN bo - ko 
bo sprejet, osnovni dokument, 
na podlagi katerega bo občina 
deležna številnih posodobitev 
infrastrukture. Skoraj 30 mili
jonov evrov, ki so vezani iz
ključno na gradnjo HE Blanca, 
bo namenjenih za zaščito pred 
poplavami z regulacijo vseh 
potokov, za gradnjo mostu na 
jezovni zgradbi na Blanci, ki 
bo prevozen za tovorni promet, 
z urejenimi pločniki in javno 
razsvetljavo. Iz teh sredstev pa 
bodo modernizirani tudi števil
ni cestni odseki; nadvišana bo 
cesta med železniškim preho

dom Gobavce do gostilne Kra- 
gl, zgrajena bo nova cesta od 
Kragla do Gornjega Brezovega 
z ureditvijo križišča za Lon
čarjev Dol, urejeni bodo Vran- 
jski ter Florjanski in Drožanjski 
potok. Slednja dva bosta pokri
ta. Zgrajena bo cesta od je- 
zovne zgradbe do konca nasel
ja Blanca. Iz teh sredstev, ki so 
določena v zakonu o pogojih 
koncesije za izkoriščanje ener
getskega potenciala spodnje 
Save, bodo zgrajene tudi male 
čistilne naprave, urejen bo most 
na Mimi, v tej vsoti pa so zajeti 
tudi vsi odkupi hiš ob Savi, ki so 
v skladu z voljo lastnikov..

Ker občina Sevnica zaradi 
čakanja na gradnjo HE deset
letje na tem območju ni smela 
izdatneje posegati v prostor, je 
izkoristila to priložnost in zah
tevala še številne druge stvari, 
ki sicer ne izhajajo iz DLN. Te 
zahteve občine, ki morajo biti

realizirane sočasno s prej omen
jenimi, so zapisane v dokumen
tu, imenovanem Uredba 2. Teh 
zahtev po ureditvi infrastruk
ture je še za 20 milijonov evrov, 
obsegajo pa rekonstrukcijo 
ceste Gl-5, most na Logu, mo
dernizacijo ceste skozi Sevni
co, izgradnjo krožišča v Šmarju 
z ureditvijo ceste na odseku za 
Planino, ureditev nadvoza čez 
železniško progo v Šmarju, ure
ditev pločnikov in javne raz
svetljave na Blanci ter v naselju 
Arto, ureditev vodotokov in po
dobno. Tako DLN kot uredbo naj 
bi še v tem mesecu ali pa najkas
neje v juniju sprejela vlada.

Nada Černič Cvetanovski

Sejem
dokončno

zaprt
Brežice - Že od lanske jeseni 
je bil obstoj brežiškega 
sejmišča vprašljiv, saj ni 
zadovoljeval zahtevanih 
standardov. Ukinitev oziro
ma zaprtje sejma je med 
ljudmi povzročilo kar pre
cej negodovanja, saj pravi
jo, da je sejem v Brežicah 
znan daleč naokoli in je eden 
najstarejših. Veterinarska 
inšpekcija je dovoljenje 
malce podaljšala, od sredine 
aprila pa je sejmišče na tej 
lokaciji dokončno zaprto.

Na osnovi odločbe vete
rinarske inšpekcije je od 18. 
aprila na sejmišču v Breži
cah prepoved zbiranja živa
li, kar pomeni, da ni več sej
mišča, dokler se ne bo uredi
lo na novi lokaciji. Na ob
stoječi lokaciji je veterinar
ska inšpekcija obratovanje 
namreč že trikrat podaljšala, 
sedaj pa je sejmišče dokonč
no zaprto. Pomanjkljivosti 
na dosedanji lokaciji eko
nomsko ni bilo upravičeno 
odpravljati, saj bi bilo po
trebno predhodno plačati 
arheološka izkopavanja, ki 
bi stala skoraj 9 milijonov 
SIT, vsi stroški pa so breme 
investitorja, pojasnjuje za
prtje Roman Matjašič z Ob
čine Brežice.

Sicer pa Občina Brežice 
že išče novo lokacijo, išče pa 
tudi nosilca delavnosti. Do 
sedaj sta se našli dve poten- 
cionalni lokaciji, od katerih 
je ena bolj primerna glede 
vlaganj v investicijo. V os
nutku proračuna Občine 
Brežice za leto 2005 so pred
videna sredstva za ta namen, 
vendar do realizacije ne 
more priti, pravi Matjašič, 
dokler ne bo sprejet pro
račun. Zadeva se posledično 
vleče tudi zaradi nadomest
nih županskih volitev in 
kasnejšega sprejemenja pro
računa (v ponedeljek je bilo 
prvo branje). Poudariti pa je 
še potrebno, da sejem - tak
šen kot je bil doslej, brez 
dodatne vsebine - ni renta
bilen in bo zelo težko najti 
nosilca. Na novi lokaciji naj 
ne bi bil samo sejem, ampak 
tudi zbirni center za živali, 
tako da bi bilo omogočeno 
trgovanje tudi zunaj meja R 
Slovenije. J.K.

Rok za subvencijske 
vloge podaljšan

Slovenija, Posavje - Evropska komisija je odobrila slovensko 
prošnjo za podaljšanje roka za zbiranje letošnjih zbirnih vlog 
upravičencev za pridobitev neposrednih plačil za kmetijstvo 
in razvoj podeželja. Rok je tako podaljšan za 15 dni, torej do 
31. maja 2005.

“Izrisovanja dejanske rabe 
na grafičnih podlagah so za
mudna, zaradi česar prihaja na 
vnosnih mestih do zakasnitev, 
tako da dinamika izpolnjevan
ja vlog, ki smo jo dosegali, ni 
več zagotavljala izpolnitve le
tošnjega programa v roku, kot 
ga predpisuje evropski pravni 
red, to je do 15. maja 2005,” je

odstotek nižjo subvencijo.
Sprememba roka pa po po

jasnilih ministrice zahteva tudi 
spremembo uredb, ki opredel
jujejo ukrepe kmetijske poli
tike, ki se navezujejo na rok za 
oddajo zbirne vloge. Te uredbe 
naj bi vlada predvidoma obrav
navala še v tem tednu.

Doslej je bilo elektronsko

Tudi na vseh treh posavskih kmetijskih svetovalnih službah 
v zadnjem mesecu delajo s “polno paro”. Do prejšnjega petka 
so vnesli okrog dve tretjini pričakovanih vlog, večjih zaple
tov ne beležijo, tudi pretiranih čakalnih vrst, kot včasih, letos 
ni, saj vlagatelji prihajajo po razporedu; le tu in tam se kaj 
zatakne, če se podatki s skice ne ujemajo in v takih primerih je 
potrebno več časa za uskladitev.

razloge za podaljšanje roka 
pojasnila ministrica za kmetij
stvo Marija Lukačič. Podalj
šanje roka pa ne velja za vloge 
za mlečne premije in dodatno 
plačilo za mleko, kar pomeni, 
da je omenjene vloge potrebno 
oddati do 15. maja, zato mini
strica predlaga, da se te vloge v 
računalniški sistem vnašajo 
prednostno. Sicer pa je tudi le
tos določen rok za zamudnike; 
obdobje, ko bodo upravičenci 
še lahko vlagali zakasnele zah
tevke, bo trajalo do vključno 
25. junija, vendar bodo za vsak 
zamujen delovni dan dobili za

vnesenih že okrog 26.550 zbir
nih vlog, 7240 pa jih je prispe
lo po pošti, kar predstavlja več 
kot polovico pričakovanih 
zbirnih vlog. “Glede na to, da 
se dinamika vlaganja zahtev
kov povečuje in glede na po
daljšani rok za 15 dni za vla
ganje zahtevkov lahko upravi
čeno trdimo, da smo s projek
tom subvencij za leto 2005 v 
celoti uspeli,” je še dejala Lu
kačičeva. Kako bo s subvenci
jami za leto 2004 pa pri mnogih 
upravičencih še ostaja odprto 
vprašanje.

Jelica Koršič

Velika nevarnost za okužbo 
s hruševim ožigom

Fitosanitarna uprava RS opozaija, da je zaradi otoplitve vre
mena po L maju velika nevarnost za okužbo s hruševim ožigom. 
Do okužbe cvetočih gostiteljskih rastlin lahko pride na območjih, 
kjer se hrušev ožig pojavlja že ob močnejši rosi ali rahlih pada
vinah; to sta zlasti Gorenjska in Maribor z okolico. Posebej 
ogrožena so območja z intezivnimi nasadi zlasti na Gorenjskem, 
Štajerskem, Dolenjskem in v Posavju. Na teh območjih morajo 
sadjarji upoštevati navodila prognostične službe za varstvo rast
lin. Vse gojitelje občutljivih rastlin pa fitosanitarna uprava pozi
va, da upoštevajo preventivne higienske ukrepe za preprečevanje 
širjenja bakterije hruševega ožiga. V naslednjih dneh je pomemb
no predvsem izogibanje vsem aktivnostim v nasadih v času, ko 
so rastline mokre. Premeščanje čebel na pašo lahko poteka le pod 
fitosanitarnim nadzorom, saj se s čebelami iz žarišč in okuženega 
območja bakterija zlahka prenese in skozi cvetove okuži velike 
površine na novih območjih.

Gostiteljske rastline so v času cvetenja še posebej občutlji
ve, zato je potrebno opazovati jablane, hruške, kutine, nešpelje 
in okrasne gostiteljske rastline ter o vsakem novem obsež
nejšem sumu sušenja cvetov in poganjkov obvestiti fitosani
tarno službo na svojem območju - za Posavje ima slednja sedež 
na Obrežju, ali na telefonsko številko Fitosanitarne uprave 
RS 041-354-405. J.K.

V program infrastrukturnih ureditev sodi tudi zunajnivojsko 
križanje ceste in železnice v Boštanju, ki sprva ni bilo predvideno. 
Ker gre za zahteven projekt, dela ne bodo zaključena do začetka 
obratovanja HE Boštanj, temveč do konca leta 2007. V tem Času pa 
bo potrebno nekaj storiti z zapornicami, ki ne sodijo v 21. stoletje in 
so sramota za slovenske železnice. Svetnik Drago Krošelj je 
ponovno opozoril na problem spuščenih zapornic. Slednje so včasih 
spuščene tudi po pol ure, pa mimo ne pelje noben vlak, nato pa se kar 
naenkrat dvignejo. Ali bo tej ignoranci železnic kdo naredil konec?

KANAL 2000
informativni TV kanal v občini Sevnica

Sotošek ostaja v Infri, a ne kot direktor
Sevnica - Direktor podjetja Infra Sevnica Vojko Sotošek je nadzornemu svetu podal odstopno 
izjavo, ki jo je ta sprejel. Po trditvi enega od nadzornikov Sotošek ni bil pozvan, naj odstopi, 
ker je prišel na Infro kot kader LDS.

Vojko Sotošek svojega od
stopa za javnost ne komentira. 
O razlogu za njegov odstop je 
spregovoril član nadzornega 
sveta Infre Niko Galeša. Pravi, 
da ne gre za politični pritisk, 
ampak za sporazumno odstop
no izjavo. Infra je podjetje, za
dolženo za gradnjo vodne, lo
kalne in državne infrastrukture 
ob spodnjesavskih elektrarnah 
in če problemi v njenem delok
rogu niso ažurno rešeni, prihaja 
do zamikov v terminskem pla
nu gradnje elektrarne. Problemi 
pa so se porajali in podjetje se 
tudi kadrovsko ni tako okrepi
lo, kot bi se po načrtu delovnih 
mest lahko. Po zagotovilu Ga- 
leše, ki je predsednik regijskega

odbora za hidroelektrarne na 
spodnji Savi, je Vojko Sotošek 
sam ocenil, da vodenje Infre ni 
zanj. Ostaja pa v podjetju in bo 
zadolžen za vodenje enega od 
sektorjev.

Vlada je za njegovega na
mestnika do imenovanja nove
ga direktorja pooblastila Mira
na Ribiča.

Razpis za novega direktorja 
še ni izšel. Že nekaj mesecev 
pa krožijo govorice, da bo vo
denje Infre prevzela pravnica 
na sevniški občinski upravi 
Ana Gračner. Gračnerjeva je 
vodja komisije za spremljanje 
gradnje boštanj ske in blanške 
elektrarne. Ker z Galešo na tem 
področju tesno sodelujeta,'jo je

ocenil kot sposobno za pre
vzem funkcije. Vendar dodaja, 
da bo šele po zaključku razpisa 
na podlagi prijav možno teh
tati, kdo bo najprimernejši in 
da funkcija ni že vnaprej ob
ljubljena. Niko Galeša zatrjuje, 
da se bo kot član nadzornega 
sveta boril proti vsakršnemu 
političnemu kadrovanju. Nove
mu direktorju ali direktorici pa 
v imenu nadzornega sveta ob
ljublja dihanje za ovratnik. 
Nadzorniki pričakujejo dolgo
ročni razvojni načrt za Infro, ki 
mora razširiti področje poslo
vanja, da bo živela tudi potem, 
ko bodo elektrarne zgrajene.

Branka Dernovšek

Kovis v Vojvodini?
Obrežje - Kovis z Jesenic na 

Dolenjskem, ki izdeluje diskaste 
zavore za železniške vagone, je v 
vojvodinskem mestu Bačka Palan- 
ka za obdobje 15 let najel 1800 
m2 prostorov tamkajšnjega po- 
slovno-proizvodnega centra. Nov 
proizvodni obrat Kovis BP naj bi 
Kovis do julija opremil za izdelo
vanje ležajnih ohišij za železniške 
vagone, v njem pa naj bi dobilo 
delo 20 delavcev.

Direktor Kovisa Alojz Zoba' 
rič je nedavno' napovedal prese
litev celotnega proizvodnega 
programa v Bačko Palanko. P°' 
goj za to naj bi bilo uspešno P®' 
slovanje novega obrata, kar 
omogočilo tudi zaposlitev doda
nih 20 delavcev kovinske stroke
iz lokalnih podjetij. Zobarič pr° 
jekta ni želel komentirati, povejJ 
al je le, da imajo v podjetju ve 
ko naročil, tako da ima 42 zaP° 
lenih polne roke dela. STA
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ŠOLSTVO, ZDRAVSTVO
SavaGlas, 12.5.2005

Z učilnico, jabolkom, gibanjem, Okrogla miza o prostovoljstvu
povezovanjem do odličnosti

Brežice - Z nastopom pevskega zbora OŠ Brežice in vrstnikov iz pobratene občine Dobrany s Češke 
ter izborom starinskih plesov v Posavskem muzeju seje na OŠ Brežice v petek končal pester delovni 
dan, ko so zaključili več različnih projektov, med drugim so odprli tudi učilnico v naravi.

Krško - 22. april je svet obeležil kot dan mladih prostovoljcev in prostovoljk, id so ga z okroglo mizo 
“Prostovoljno delo mladih” počastili tudi v Zvezi prijateljev mladine Krško. Omizju v Mladinskem 
centru Krško so se najprej predstavili krški prostovoljci s plesnimi in glasbenimi točkami, s kateri
mi so nastopili tudi na osrednji prireditvi festivala prostovoljstva mladih v Ljubljani, nato pa so 
pozorno prisluhnili svojim mentorjem in predstavnikom drugih organizacij.

Že zgodaj dopoldne so 
predstavili Comeniusov pro
jekt “Okolje in zdravje”, ki so 
ga brežiški osnovnošolci ustva
rili s svojimi novimi prijatelji 
iz Avstrije, s Češke, Poljske in 
Portugalske (skupaj 30 mentor
jev in 51 učencev). Na šoli v 
tem šolskem letu poteka več 
kot ducat in pol projektov, s 
katerimi želijo prvenstveno, 
kot poudarja ravnateljica šole 
Marija Lubšina Novak, učen
ce spodbuditi k nabiranju znan
ja, a jim hkrati podariti tudi 
nekaj neulovljivega, mehkega, 
da se bodo lahko čim popolne
je uresničevali kot ljudje. To 
jim uspeva, saj čedalje manj 
otrok in njihovih staršev osta
ja pasivnih, kar je nazorno po
kazala tudi popoldanska glas- 
beno-plesna prireditev z Nušo 
Derenda, na kateri je Barbara 
Konda iz FIT-a Slovenije sku
paj s profesorico telesne vzgoje 
Marjanco Pečar dodobra ogre
la tako otroke, ki niso bili prav 
nič ob sapo, kot tudi njihove 
starše in celo župana. Hkrati so 
v šoli odprli razstavo “Jabolko

v šoli” (otroci imajo to sadje 
na šolskem jedilniku kar trikrat 
na teden, izdali so tudi knjigo 
receptov), vrhunec druženja ob 
dnevu šole pa je bilo odprtje 
učilnice v naravi, ki je (pred
vsem občino) stala 5 milijonov 
SIT. V Posavju in menda tudi v 
Sloveniji edinstveno pridobi
tev za naravoslovni pouk so 
uredili domači gozdarji, sadjar-

Učenci so peizkusili lovsko 
prežo.

ji in lovci. Na površini 2300 m2 
so posadili 39 vrst dreves in 22 
vrst grmovnic iz posavskega 
ekosistema, na posebnem od
delku že cvetijo jablane in ob 
kolih poganja vinska trta, po
zornost pa zbujata mlaka in 
otrokom prilagojena lovska 
preža. Dneva pa s tem še ni bilo 
konec, saj so v Posavskem mu
zeja zvečer predstavili knjigo 
5 M-jev, ki so jo napisali in ilu
strirali nekdanji učenci 5.a, je 
pa le del širšega projekta Knji
ga plus, pod katerega sodita tu
di internetna bralna značka in 
“Rastoča knjiga”.

Šola želi postati eden od pro- 
motorjev omenjenega nacio
nalnega projekta, ki prerašča v 
evropskega, prav tako pa se 
želijo še naprej povezovati z 
drugimi institucijami, od fakul
tet do turističnih in ostalih 
društev, pa tudi s šolami po vsej 
Evropi. Sodelovali bodo tudi 
na letošnjem Festivalu Brežice, 
pa na prireditvi Brežice - moje 
mesto ter se tako še tesneje po
vezali z lokalnim okoljem.

Mojca Kosem

Letos 53 kadrovskih štipendij
Posavje - Zavod RS za zaposlovanje je pripravil in objavil skupni razpis kadrovskih štipendij 
za prihodnje šolsko leto 2005/06. Razpisanih je 3039 kadrovskih štipendij, od tega so 204 
štipendije razpisala nekatera ministrstva.

Razpis je objavljen v poseb
ni publikaciji, ki jo je zavod 
posredoval šolam in univer
zam. Namenjen je učencem 
zaključnih razredov osnovnih 
šol, dijakom in študentom, 
vsem zainteresiranim je na vol
jo na območnih službah zavo
da, pa tudi na njihovih splet
nih straneh.

V Posavju je letos razpisanih 
53 štipendij, od tega največ, 
27, v krški občini, 17 v brežiški 
in 9 v sevniški. Lani je bilo raz
pisanih 37, predlani pa denimo 
71 štipendij. Andrej Mihelin z 
Zavoda za zaposlovanje, ob

močnega urada Sevnica je po
vedal, da je letošnja številka 
nekje v slovenskem povprečju 
ali celo pod njim, ocenjuje pa, 
daje za okrog tretjino štipendij 
prejemnik takorekoč že znan. 
Številka je nižja, tako Mihelin, 
tudi zaradi posavske štipendij
ske sheme. Glede na stopnjo 
izobraževanja, za katere so raz
pisane kadrovske štipendije, je 
tudi letos največje zanimanje 
za visokošolske oziroma uni
verzitetne kadre, 27, delodajal
ci iščejo tri osebe s šesto stop
njo, 17 s peto in 7 s četrto stop
njo izobrazbe. Največje zani

manje delodajalcev je za teh
niške poklice; strojne in elek
trotehniške na vseh stopnjah, 
oblikovalce kovin, zidarje, mi
zarje, tesarje. Na visokošolskem 
izobraževanju pa podjetja poleg 
strojnega in elektrotehniškega 
izobraževanja v največjem šte
vilu želijo štipendirati tudi bo
doče diplomirane ekonomiste. 
Prošnje na razpis kadrovskih šti
pendij kandidati posredujejo na 
naslov štipenditorja, s katerim 
bodo tudi neposredno sodelo
vali. Povratnih informacij glede 
odziva na zavodu nimajo, pra
viloma pa štipenditor zahteva 
delo v svojem podjetju za čas šti
pendiranja, kar pomeni od ene
ga leta pa do celotnega obdobja 
šolanja. M.K.rojstva v porodnišnici brežice

Slišali so zanimivo preda
vanje o motivaciji Saše Kro- 
negerja iz Društva za razvoj 
preventivnega in prostovoljne
ga dela. Ponavadi želijo pros
tovoljci z delom doživeti oseb
nostno rast, postati bolj orga
nizirani, potrpežljivi in odprti

Evropa v šoli
Krško - Zveza prijateljev 

mladine (ZPM) Krško že vrs
to let skrbi, da se posavske 
šole vključujejo v nacionalni 
natečaj Evropa v šoli. Učenci 
pod vodstvom svojih mentor
jev sodelujejo z likovnimi in 
literarnimi deli, na višji stop
nji pa še s fotografskimi deli.

Posavski šolarji so se od
lično izkazali in na nacional
nem nivoju za natečaj z naslo
vom “Sem državljan v spre
minjajoči se Evropi” dosegli 
naslednje rezultate: četrto- 
šolka Nataša Prosen s Seno
vega z mentorico Verico 
Kunšek je za literarno delo v 
obliki stripa dobila drago na
grado. Drugošolec Bruno 
Kranjc, prav tako s senovške 
osnovne šole, je za svoj lik
ovni izdelek pod men
torstvom Ane Bogovič dobil 
tretjo nagrado. Osredotočil se 
je na pravico otrok do igre.

Na višji stopnji je skupina 
šolarjev iz Podbočja za li
kovno delo pod mentorstvom 
Damjane Stopar prejela prvo 
nagrado. Skupinsko so risali 
Jani Žarn, Anže Nečemer, 
Jožica Stipič, Tjaša Jeke in 
Martina Jalovec. Njihova 
tema je bila “Šport nas zdru
žuje”. V Podbočje je odšla še 
prva nagrada za fotografsko 
delo. Avtorica Metka Jurečič 
ga je poimenovala Zvezde na 
nebu, mentorsko pa jo je pod
pirala Lidija Lampe. Draga 
nagrada za fotografijo ni šla 
daleč od prve in sicer spet na 
Senovo. Prislužil si jo je Jovi
ča Somunčič za fotografsko 
delo “Odprimo vrata” pod men
torstvom Bože Ojstršek. B.D.

Maja je mamico 
Stanko Zagmajster- 
Narat presenetila 
tri dni pred rokom, 
a zato prav nič ne 
zaostaja za svojimi 
vrstniki, tehtala je 
3,55 kg in bila 
dolga natanko pol 
metra. Pri porodu 
svoje prvorojenke 
je Bizeljčanko 
bodrit srečni očka 
Branko, ki je izbral 
ime, tako da sedaj 
malo štručko 
poznajo tudi kot 
prisrčno čebelico, 
ki širi veselje in 
smeh. Kot ena 
izmed njenih prvih 
drobcenih plišastih 
igračk.

Rojstva od 21. aprila do 9. maja 2005
Deklice so rodile: Tatjana Starc iz Krškega, Nataša Krevelj z 

žalega Kamna, Metka Moškon iz Dobrove, Alenka Kraševec z 
Velikega Mraševega, Metka Rožman iz Brežic, Dragica Šoba iz 
Kalca-Nakla, Stanka Zagmajster-Narat iz Stare vasi in Marjetka 
Novosele iz Dobove.

. Dečke so rodile: Mojca Zupet iz Trnja, Gordana Drenik iz 
^likih Malenc, Urška Štefanič z Jelš, Mihaela Ogorevc s 
pršenbrega, Irena Preskar iz Gornjega Lenarta, Marjeta Sodec iz 
'~erkelj ob Krki in Simona Lipej Povhe iz Krškega.

Dvigalo za Katjo
Krška vas - Gerdovičevi iz Krške vasi se že vrsto let, pred

vsem pa v zadnjem času, ubadajo s težavo, kako čim bolj olajšati 
življenje svoji 11 -letni hčerki Katji, ki je že od rojstva prikova
na na invalidski voziček. Katja ima namreč sobo s kopalnico v 
prvem nadstropju, do tam pa vodijo številne stopnice, zato jo 
morajo domači - predvsem mama Dragica, ki ji to že pošteno 
načenja zdravje - prenašati in dvigovati večkrat na dan. Edini 
zaposlen v družini je oče, Dragica dobiva le starševsko nado
mestilo, imajo pa še 
eno hčerko, gimna
zijko, zato sami ne 
zmorejo zbrati sred
stev za dvigalo ali 
nov kopalniški pri
zidek. Obrnili so se 
na humanitarni za
vod VID iz Kranja, 
ki bo družini poma
gal (za dvigalo bi 
morali zbrati 4,5 mi
lijona SIT), seveda 
pa ne bo šlo brez po
moči dobrih ljudi.
Zavod bo bdel nad 
porabo prostovolj
nih prispevkov, ki 
jih lahko vsi, ki bi 
želeli pomagati dru
žini Gerdovič, na
kažejo na Fundacijo 
Izpolnimo otroške 
želje, št. 05100- 
8011104261 (Aban
ka) s pripisom “dvi
galo za Katjo”. Mama Dragica s Katjo

do sočloveka, pri tem izpuhti 
tudi sramežljivost. Drugi se že
lijo naučiti česa novega, stopi
ti v socialni stik ali pridobiti 
višji status v družbi, saj je v 
prostovoljnem delu tudi dolo
čena moč.

Krško društvo obstaja že več 
kot 50 let, združuje tako mlade 
kot starejše prostovoljce, kar 
dokazuje tudi prof. Zdenka 
Zalokar. V društvu so aktivni 
na številnih področjih, imajo

o prostovoljcih. Na okrogli mi
zi je spregovorila tudi pred
stavnica sevniške srednje šole 
in s ponosom povedala, da ve
lik odstotek njihovih dijakov 
redno obiskuje starostnike v 
sevniškem in impoljskem do
mu, kar so prisotni nagradili z 
navdušenim aplavzom. Slišati 
je bilo mogoče tudi izsledke 
raziskave, ki je bila februarja 
izvedena na sedmih osnovnih 
šolah krške občine. Avtorici sta

Majda Štruc je pohvalila delo krškega društva in pri tem opozo
rila na težave pri sprejemanju zakona o prostovoljstvu

pa tudi 12 zelo aktivnih prosto
voljcev na TOM telefonu, ki v 
Sloveniji sprejme tudi do 50 
tisoč klicev na leto. Kot je po
vedala Majda Štruc, general
na sekretarka ZPMS, slovenski 
prostovoljci na leto prispevajo 
okrog 700 milijonov SIT, a se 
njihovo delo premalo ceni, po
sebej pri oblikovanju zakona

ugotovili, da več kot polovica 
osmošolcev še vedno ne ve 
natančno, kaj bi počela v pros
tem času, tudi ne ve, kje bi se o 
tem informirala. Odgovor so 
morda lahko tudi mladinski cen
tri, kjer deluje veliko prostovolj
cev, ki precej uspešno nagovaija- 
jo mlade k delu za druge.

Mojca Kosem

“Uživajte v novem življenju”
Brežice - Podjetje Electrolux je ginekološkemu oddelku 

Bolnišnice Brežice podarilo nov hladilnik za shranjevanje mle
ka, hkrati pa so oddelek opremili z njihovo novo knjižico 
“Uživajte v novem življenju”, ki vsebuje številne koristne po
datke in nasvete o negi dojenčka in jo bo ob porodu prejela 
vsaka mamica. Pripravili so jo v sodelovanju z belgijskim 
pediatričnim združenjem in slovensko pediatrinjo dr. Lilijano 
Kornhauser Cerar. S knjižico želijo mladim staršem pomagati 
pri njihovih vsakdanjih opravilih, zato so v njej zbrali veliko 
koristnih informacij in nasvetov o učinkoviti, pravilni in vami 
uporabi gospodinjskih aparatov. V njej najdejo starši predvsem 
številne praktične napotke o hrani, pripravi in shranjevanju hrane 
za dojenčka, o tem, kako prati njegova oblačila in na kaj je po
trebno pri tem paziti ter kako malemu nadebudnežu zagotoviti 
zdravo bivalno okolje. J.K.

Miran Perič, produktni vodja v Electroluxu, in direktor 
bolnišnice Brežice Tone Zorko

HOSPIC tudi v Posavju
Krško - Slovensko društvo HOSPIC ima od lani svoj 

območni odbor tudi v Posavju s sedežem v Krškem. Društvo 
spremlja neozdravljivo bolne in njihove svojce. Prizadeva si 
za detabuizacijo smrti ter za naraven odnos do umiranja in 
žalovanja. Prva javna predstavitev društva bo v sredo, 18. maja, 
ob 18.30 v jedilnici Doma starejših občanov v Krškem.
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Za tovornjake mora poskrbeti vlada
Skopice - Tamkajšnji prebivalci se pritožujejo nad številnimi tovornjakarji, ki se izogibajo 
cestninski postaji na Drnovem, njim pa uničujejo ceste, hiše in živce. Slednje so prenesli tudi 
brežiškemu občinskemu svetu, v katerem upravičenost zahtev zagovarja svetnik Stane Stefanič, 
podobnega mnenja pa naj bi bilo še nekaj njegovih kolegov.

Zdravstveni dom se bo širil
Sevnica -V lanskem letuje zdravstveni dom zaključil obnovo in ureditev Zdravstvene postaje 
Krmelj, v načrtu pa je dokončna ureditev tretje etaže sevniškega zdravstvenega doma. Pri
dobljena je že vsa projektna dokumentacija in gradbeno dovoljenje. Z investicijo naj bi začeli 
že v letošnjem letu, zaključena pa naj bi bila konec prihodnjega leta.

To je pereča tema v celotni 
državi, ki jo rešujejo različno. 
Brežiška občina podpira priza
devanja Jožeta Baškoviča, 
predsednika KS Skopice in tudi 
člana brežiške komisije za 
spremljanje gradnje avtocest. 
Baškovič pravi, da so se z 
DARS-om vendarle uspeli do
govoriti za asfaltiranje ceste 
skozi vas, takoj ko bodo polo
žene cevi za vodovod, kar naj 
bi se zgodilo maja ali junija. 
Cesto, ki so jo pred leti plačali 
domačini s samoprispevkom, 
bo potrebno pred tem še sanira
ti, saj je precej povešena, Sko- 
pičani pa bi želeli imeti ploč
nik. DARS na te zahteve ni pri
stal, na začetku pa so sploh tr
dili, da izvajalci ceste ne upo
rabljajo. Baškovič dodaja, da 
je stanje od izgradnje cestnin
ske postaje na Drnovem nev
zdržno, saj jih tovornjakarji, ki

so v tranzitu, zbujajo že ob 
štirih zjutraj, prav tako pa ne 
upoštevajo omejitev na že tako 
ozki cesti, tako da so tudi ban
kine že v slabem stanju. To so 
nenazadnje ugotovile že razne 
komisije, čeravno tudi stanje 
predtem ni bilo blesteče. Zato 
Baškovič apelira na občino in 
državo, naj zmanjša cestnino, kot 
so to storili na Vrhniki, kjer so se 
soočali s podobnimi problemi. 
Meni, da omejitev tovornega 
prometa ni najboljša, saj odpira 
zapleten problem dovoljenj in 
kazni. Lidija Lakovšek iz pro
jektne skupine za koordinacijo ob 
gradnji avtoceste v Brežicah je 
povedala, da jim na DARS-u 
odgovarjajo, daje to lokalna ces
ta in da je odločitev o omejitvi 
prometa izključno njihova.

V Krškem so se z DARS-om 
uspeli dogovoriti za odtenek 
bolje, tako da bodo cesto skozi

Vihre, Mrtvice, Brege do Dmo- 
vega popravili izvajalci sami. 
Stanje pred posegi so posneli, 
DARS pa se je obvezal, da bo 
cesto z bankino vred uredil do 
konca junija. Niko Somrak je 
še povedal, da bodo investici
jo najbrž vodili skupaj z grad
njo kanalizacije in pločnika, v 
občini pa se bodo zavzemali za 
omejitev prometa skozi omen
jene vasi. Sicer pa je ta prob
lem vseslovenski. Na DARS-u 
odgovarjajo, da cestnin ne bo
do zniževali, sploh pa o tem od
loča država. Višina cestnin naj 
ne bi dosegala ravni Evropske 
unije, obljubljajo pa elektron
sko cestninjenje za vse razrede 
do konca leta 2008. Kako do 
tedaj, pa so mnenja precej del
jena. Minister za promet Janez 
Božič obljublja sprejem dolo
čenih zakonov do konca leta.

Mojca Kosem

Obstoječe prostorske zmo
gljivosti za potrebe predšolske
ga in šolskega dispanzerja, dia
gnostičnega laboratorija in 
splošne medicine so nefunk
cionalne in neracionalno re
šene, ker ni mogoče ločiti 
zdravih in bolnih otrok. Zaradi 
neustrezno adaptiranih prosto
rov v obstoječem diagnostič
nem laboratoriju je otežen od
vzem, prav tako ni na voljo do

volj velika čakalnica. Tudi ordi- 
nacijski prostori so majhni, zato 
ni možno izvajati različnih 
zdravstvenih posegov, prav ta
ko pa ni na voljo ustreznih ča
kalnic. Za izvajanje zdravstve
nega preventivno vzgojnega 
dela sploh ni na voljo prosto
rov, zato uporabljajo najete po
slovne prostore zunaj objekta 
zdravstvenega doma ali pa to
vrstne dejavnosti potekajo kar

V lanskem letu je zdravstveni dom kupil aparat za merjenje 
kostne gostote, kar omogoča diagnostiko osteoporoze. V 
začetku letošnjega leta so odprli antikoagulacijsko ambulan
to, kjer strokovno usposobljeni tim izvaja krvne preiskave, ki 
so jih doslej opravljali v Celju ali Novem mestu.

na hodnikih ali v čakalnicah.
V kratkem naj bi Ministr

stvo za zdravje izdalo sklep o 
sofinanciranju investicije, ki je 
ovrednotena na 200 milijonov 
SIT. Občina naj bi prispevala 
40 odstotkov, Ministrstvo za 
zdravje 35 in zdravstveni dom 
25 odstotkov. Zdravstveni 
dom bo tako v zgornji etaži pri
dobil 763 m2 površin za po
trebe splošne medicine, za šol
ski in predšolski dispanzer, za 
diagnostični laboratorij ter za 
dežurno službo. V zgornji etaži 
bodo tudi prostori za potrebe 
uprave, sedanje upravne pros
tore pa bodo vrnili lekarni. 
N.Č.C.

Potrebe po skrbnikih
Krško - Center za socialno delo Krško išče ljudi moralne drže, ki bi bili pripravljeni nastopiti 
kot skrbniki za nekatere njihove varovance. Vloga skrbnika je častna.

Center za socialno delo ime
nuje skrbnike osebam, ki same 
iz različnih razlogov ne more
jo varovati svojih pravic in ko
risti. V skladu s področno zako
nodajo gre za mladoletne ose
be, ki so brez staršev ali ti zan
je ne skrbijo, za odrasle osebe, 
ki jim je sodišče v celoti ali 
delno odvzelo opravilno spo
sobnost, in za druge primere, ko 
je to potrebno zaradi varstva in 
koristi posameznika. Na prim
er: občan s premoženjem mora 
zaradi bolezni v domsko oskr
bo, a nima bližnjih, ki bi prev
zeli skrb nad varovanjem nje
govih premoženjskih in sicer
šnjih interesov. .

Biti skrbnik je častna naloga 
in center za to ne izplačuje no
benih nagrad. Stroške, ki jih 
ima skrbnik z zastopanjem in-

Blanca - V tem kraju ljudje 
še vedno strnejo vrste v delov
nih akcijah, če gre za dobrobit 
krajevne skupnosti. Lani so 
gradili vodovod, sedaj pa var
no pot pri Osnovni šoli Blan
ca. ‘

Cesta skozi Blanco nima 
pločnika, zato je učitelje vedno 
skrbelo, da se ne bi kateremu 
od šolarjev, ki pred odhodom 
na avtobus ali med odmorom 
skočijo še v bližnjo trgovino, 
kaj pripetilo. Zaradi nevarne 
poti morajo starši dati pisno 
soglasje, da lahko njihovi otro
ci sploh gredo v trgovino, a 
skrb učiteljev za njihovo var
nost zato ni nič manjša. V kra
jevni skupnosti so se dogovori
li, da bi zanje in seveda za vse 
krajane naredili varno pot in s 
tem tudi precejšnjo bližnjico 
do Kulturne dvorane in trgo
vine v soseščini. Branko Ke
lemina je naredil načrt za 100 
m stopničaste steze, urezane v 
travnik za šolo. V predračunu 
je bila realizacija te varne poti

Varna pot

ocenjena na dobre tri milijone 
SIT. Krajevna skupnost zaradi 
druge investicije tega denarja 
nima, a so od občine izprosili 
milijon SIT in se odločili, da 
udarniško stopijo skupaj ter 
stezo naredijo sami. Šola z rav
nateljico Ano Mešiček je akci

jo podprla.
Pred prvomajskimi prazniki 

so začeli z izkopom, sedaj pa 
so stopnice že zalite. Kelemi
na pravi, da milijon SIT za ce
lotno izvedbo ne bo zadosto
val in bo potrebno zbrati še ne
kaj sponzorskih sredstev. B.D.

Prosti čas izkoristil za fotografiranje
Cerklje ob Krki, Kabul - V cerkljanski vojašnici je župan občine Šentjernej Franc Hudoklin slavnostno odprl razstavo fo
tografij poročnika Antona Žbogarja, ki je sodeloval v enotah drugega kontingenta slovenske vojske v okviru enot ISAF v 
Afganistanu. Žbogar, sicer rojen Šentjernejčan, seje iz azijske dežele vrnil pravzaprav šele pred kratkim, konec februarja, ko 
je tudi pričel razmišljati o samostojni razstavi izbranih fotografij. Pri tem so ga spodbujali tako domači, predvsem žena Jožica, 
pa starša Anton in Veronika, kot tudi njegovi nadrejeni.

34-letnega Žbogarja, po po
klicu inženirja kemijske tehno
logije, odlikujeta natančno fo
tografsko oko, ki sicer ni imelo 
težav z izbiro motivov, saj jih 
v Afganistanu kar mrgoli, pa 
vendar se je spoprijemal pred
vsem z nravjo tamkajšnjih pre
bivalcev, ki radi pozirajo v ne

naravni mimiki. Izbor fotografij 
je tako bolj omejen na veduto, 
vrvež mestnih četrti, kot po
ročnik pa se seveda ni mogel 
ogniti tudi vojaškemu življen
ju mednarodnih sil. Surova po
krajina deluje precej roman
tično, če seveda odmislimo ne
kaj perverznih “podrobnosti”,

Fotografa v uniformi, Žbogarja (prvi z desne), so s svojo prisot
nostjo počastili Stane Zlobko, šentjernejski župan Hudoklin, 
poveljnik cerkljanske vojašnice Cveto Daničič ter Branimir 
Furlan

kot so popolnoma zakrite žen
ske, zadušljiv prah in nesnaga, 
pa roji muh na svežem mesu. 
Navzočnost slovenskih vojakov 
v Afganistanu je, kot je povedal 
poveljnik 1. brigade slovenske 
vojske Branimir Furlan, pre
lomnica v 15-letni zgodovini 
slovenskih enot, kar kažejo tako 
nevarnost kot oddaljenost in 
nenavadnost dežele tam na 
vzhodu. Furlanje izrazil upan
je, da bodo Žbogarjeve fo
tografije, ki so svojevrsten do
kumentarni mejnik v razvoju 
slovenske vojske, krasile mar
sikateri prostor na sedežih pov
eljstev ter tako pričale o pre
danosti, dovršeni vojaški orga
niziranosti, profesionalnem od
nosu in dostojnem zastopanju 
Slovenije v tujini. Za popes
tritev lepega večera so poskrbe
li Šentjernejski oktet in Društvo 
kmečkih žena iz Šentjerneja, za 
vse tiste, ki so želeli izvedeli o 
deželi izpod Hindukuša še kaj 
več, pa so predvajali tudi zan
imiv dokumentarec.

Mojca Kosem

Minister za obrambo Ka
rl Erjavec in načelnik Ge
neralštaba Slovenske vojske 
generalmajor Ladislav Li
pič sta na Ministrstvu za ob
rambo sprejela pripadnike 
tretjega kontingenta Slo
venske vojske ISAF III, ki 
sodelujejo na mirovni misi
ji v Afganistanu. Večina pri
padnikov kontingenta je 
namreč konec aprila in v za
četku maja uživala na sko
raj tritedenskem rednem do
pustu v Sloveniji. Med nji
mi je tudi Toni Baznik, ki 
smo ga predstavili v 126. 
številki SavaGlasa. Baznik, 
ki smo mu lahko v Afgani
stan “sledili” tudi prek dru
gih medijev, se je skupaj s 
kolegi odpravil nazaj v ne
varno deželo. Še en Breži- 
čan na misiji, Rok Vrvega, 
pa bo na zaslužen dopust v 
domovino pripotoval juni
ja. 29 vojakom se polletno 
službovanje v tujini izteče 
avgusta.

teresov varovanca v različnih 
situacijah in pri institucijah, je 
mogoče povrniti iz varovanče- 
vega'premoženja in če tega ni, 
se iščejo drugi viri.

Dosedanja praksa Centra za 
socialno delo Krško kaže, da je 
skrbništvo potrebno urejati 
predvsem za osebe, ki so brez 
premoženja in prejemkov, ali pa 
so ti izredno nizki. Direktorica 
Marjanca Sečen se je s proš
njo, naj se odločijo za vlogo 
skrbnika ali pa k temu nago
vorijo zaupanja vredno osebo, 
obrnila kar na občinske svetni
ke. Odziva iz svetniških vrst še 
ni, a na centru pričakujejo, da 
jih bo nekaj vendarle priprav
ljenih prevzeti to prostovoljno 
in humano nalogo.

Pri odrasli populaciji je v 
občini Krško 71 ljudi pod 
stalnim skrbništvom in tistim, 
ki jih zastopajo, velja javna 
pohvala. Za 49 odraslih je skrb
nik Center za socialno delo. Ob 
tem so pod skrbništvom centra 
še mladoletne osebe. Občasno 
je za zagovarjanje določenih 
interesov občanov potrebno 
urejati tudi delno skrbništvo. 
Lani je bilo takih primerov 66, 
je povedala Zdenka Junkar 
Zveglič, zadolžena za to po
dročje. B.D.

Jože Jeke, upokojenec iz 
Sevnice: Za vlogo skrbnika 
sem se odločil, ko sem bil še 
v službi v občinski upravi. 
Nikoli mi ni bilo žal. Skrbel 
sem za več oseb, že vrsto let 
pa bdim nad interesi očeta, 
ki ima “slavnega” sina, zna
nega iz afere Orion. Kot skrb
nik sem bil vedno predan 
interesom svojih varovan
cev ter vztrajen v postopkih, 
ki jih je bilo treba voditi. 
“Plačilo” je zadovoljstvo, 
ko narediš nekaj dobrega za 
sočloveka. Premoženje svo
jega varovanca sem na žalost 
moral braniti pred njegovim 
sinom in v veliko zadovolj
stvo mi je, da sem v tej pravdi 
ugnal Orion.

Radanovič Brežice d.o.o. Tei.: 07/49.92-150
čemiva ulica 5, FflC 07/49-92-172
8250 Brežice

www.volkswagen.si

Nekateri potrebujejo več prostora.
Golf z vsemi svojimi odlikami, le malo večji. Prilagodljiva 
zasnova notranjosti, več prostora, več dinamike, več 
užitka pri vožnji.

Prepričajte se sami.

Novi Golf Plus

Slika je simbolna. Skupna poraba: 5,4 - 7,41/100 km. Emisije CO2:146 -178 g/kro-

NPMK



IZ LOKALNIH SKUPNOSTI
stran 7

za mlade

Odslej tudi Unesco središče
Pišece - Zaključil se je še drugi del tabora “Premikajmo meje”, ki so ga tako domači otroci kot 
tudi gostujoči s Hrvaške in iz Srbije zaznamovali s svojo izvirnostjo in odkritosrčnostjo. V 
Pišece pa je za nekaj časa pripotoval tudi steber miru, ki kroži po svetu in širi svoje sporočilo 
med mladimi in starimi.

popotnike vseh kultur. Unes
covi programi, ki jih omenjene 
šole vključujejo v svoje učne 
načrte, so izrednega pomena, 
saj se mladi tako naučijo 
marsičesa, tudi vzgoje in po
mena zaupanja.

Tvorci središča so podpisali 
tudi listino zavezništva, ob Mi- 
kelnovi še vodja pišečke opera- 
tive Rut Zlobec, ravnatelj Mar
tin Dušic, brežiški župan Ivan 
Molan, naknadno pa bo svoj 
podpis dodala še direktorica Ura
da Slovenske nacionalne ko
misije za UNESCO Zofija Kle
men Krek. Na prireditvi so se 
vsak s svojo točko predstavili 
tudi mladi iz vseh Unesco šol ok
rog pišeškega središča, nekateri 
s plesnimi ali glasbenimi toč
kami, videli smo tudi gledališko 
igro, pa pravi dolenjski skeč.

Mojca Kosem

Mladi iz “posinovljenih” šol so nasmejanih lic zapeli Unescovo 
pesem prijateljstva

Tabora v Pišecah se je 
udeležilo kakih trideset otrok 
iz slovenskih, hrvaških in srb
skih osnovnih šol, ki so sode
lovali v raznih delavnicah. V

nova, so bile Pišece izbrane 
zaradi izredne tenkočutnosti 
tamkajšnjih ljudi tako do 
narave kot do človeka, saj v 
Pišecah z veseljem sprejemajo

likovni so ustvarjali na majice, 
ki so jih razobeselili pred šolo, 
v kratkem pa bodo odpotovale 
na dolgo pot v Afriko in sicer v 
Namibijo. Tam jih bo tam
kajšnjim otrokom podarila na
cionalna koordinatorka slo
venske ASP mreže Alenka Aš
kerc Mikeln, ki je zbrane 
pozdravila na zaključku tabo
ra in obenem razglasila kraj 
pod Orlico za Unesco središče 
Posavja, Dolenjske in Bele Kra
jine. Unesco mreža združuje po 
svetu več kot 7500 šol, od tega 
je slovenskih okrog osemdeset, 
pod pišečko centralo pa trenut
no sodi 11 osnovnih in sred
njih šol. Kot je razložila Mikel-

Cerkljani tretji
Cerklje ob Krki - Na OŠ Cerklje ob Krki je potekalo 10. 

državno tekmovanje v znanju geografije, na katerem so so
delovale šole zmagovalke območnih tekmovanj in sicer 15 
osnovnošolskih in devet srednješolskih ekip. Posebnost geo
grafskega tekmovanja je v tem, da tekmovalci najprej pišejo 
test iz določene teme, letos so izbrali kmetijstvo, nato pa ekip
no rešujejo naloge na terenu. Med devetletkami se je najbolje 
odrezala osnovna šola iz Gornje Radgone, druga je bila OŠ 
Louisa Adamiča iz Grosuplja, odlična tretja pa šola gostitelji
ca. Najboljši osnovnošolec je bil Grosupeljčan Luka Steklačič, 
enako število točk pa sta imela tudi drugouvrščeni Ljubljančan 
Filip Tomšič in domačin Gašper Bevc. O prvem mestu je 
odločala hitrost oddaje testa. Med srednjimi šolami je bila 
nepremagljiva Prva gimnazija Celje pred Prvo gimnazijo Mari
bor, tretji so bili Škofjeločani. M. K.

.

akcija v mesecu maju ?
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notorična
Jurij Marussig

”Ha, živim in uživam to, kar imam, 
to, kar čutim in kar mi je dano!”

Tako mi je odgovoril na eno radovednih vrtanj. Tako silno nežen, s 
podajanjem svoje rahločutne poezije na srečanjih brežiškega Žarka, 
daje bilo treba z osuplim trudom verjeti, da takšne osebe močnejšega 
spola na tem svetu sploh še lahko obstajajo. S poezijo se je prvič 

srečal kot najstnik, ko so izpod pisala nastajali prvi ljubezenski verzi. Sledile so lirične pesmi 
o naravi, izpovedne ljubezenske pesmi dosegajo globino, njegov drug svet pravljičnih juna
kov mu daje življenjsko energijo. In mi je pred obličje razprostrl svoj življenjski mavrični šal.

“Moj oče je v Sevnici pre
življal otroštvo, ker je moj ded 
tam hodil v službo in sicer v 
takratni Jugotanin. Tako so se 
spoznali in spoprijateljili tudi 
z Rudijem Stoparjem. Kot 
sem izvedel, je tudi moj ded 
precej naredil za razvoj kul
ture v kraju. Sicer pa je bil ded 
čisto pravi tehnik in ni prav 
nič napisal ali si zapisoval. V 
Sevnici je tudi skonstruiral 
svoj vikend, ki so ga leta 1938 
postavili na Verju pri Med
vodah. 1993. leta pa sem jaz 
pod vikendom postavil novo
gradnjo, seveda s pomočjo 
očeta, tasta in ostalih sodelu
jočih pri projektu “sod brez 
dna”. Ded Gvido je bil rojen 
v Trstu, babica Alojzija v Pe- 
vmi pri Novi Gorici. Moja 
mama je Ljubljančanka. Torej 
sem jaz zanimiv mešanec 
vseh mogočih pokrajin. Imam 
še starejšega brata, ki z druži
no živi v Ljubljani.”

Pa poteši tudi naslednjo ra
dovednost, skoraj nejevero, 
saj sem ga ujela med otroškim 
vrvežem na Osnovni šoli Fran
ceta Prešerna v Kranju, kjer 
kot profesor poučuje fiziko in 
tehniko: ”Ja, moje šolanje je 
imelo veliko poti. Čeprav me 
je zanimala fizika, me je zani
mala tudi literatura. Najbolj 
me vleče v razred, med otroke, 
kjer se resnično najlepše po

čutim. Književnost in jezik sem 
vedno imel rad in ker sem imel 
v srednji šoli odlično profesori
co slovenščine, žal že pokojno 
Mojco Potokarjevo, sem zaja
dral tudi v poezijo. Mnogo, 
mnogo lepega mi je dala moja 
dobra prijateljica Mila Kačiče- 
va, s katero sva imela vrsto lite
rarnih večerov in nepozabnih 
srečanj na raznih odrih kultur
nih domov. Bila mi je tudi ve
lika vzornica, kot pesnica in 
kot čudovit človek.”

Ima družino, v kateri je zras
la 12-letna hčerka: “Pridna de
klica, ki tudi kdaj kaj napiše in 
igra violino. Vsi trije, lahko re
čem, kar pogosto zajadramo v 
moj najlepši kraj na zemeljski 
obli, Piran, pa tudi drugod po 
Sloveniji se radi potikamo in 
spoznavamo nove kraje in lju
di. Naš dom je dom z mnogo 
vrta, obdan s travnikom in goz
dom. Kar pove, da imamo veli
ko dela, ampak to nam je v 
zadovoljstvo in sprostitev.”

V KD Žarek Brežice ga je 
popeljal Rudi Stopar, saj je imel 
v Sevnici že nekaj literarnih 
večerov. V Medvodah se je ne 
dolgo tega predstavil s svojo 
četrto pesniško zbirko “Mav
rični šal” in jo načrtuje še po 
drugih krajih Slovenije. Iz Zbir
ke Svitanice, ki jo je letos izda
lo KD Žarek Brežice: “Grem za 
mavrico: Ne bom hodil/ za

ljubeznijo/ker je dež; Ne bom 
hodil/ za poletjem/ ker je me
gla; Ne bom hodil/za svetom/ 
ker je nor; Raje grem za mav
rico

torij marussig

Ostale izdane Jurijeve 
pesniške zbirke: 1995 - Mor
je, 1999 - Šepetanja korenin, 
2002 - Vonj po suhi travi, iste
ga leta je izšla tudi pravljica 
za otroke z naslovom Avto
mobil v bolnišnici, letos bo 
izšlo še 25 pravljic za naj
mlajše pod skupnim naslo
vom Črkovnjak.

Iz mavrične izdaje mi sije 
njegovo posvetilo: “Naj ti 
mavrica pobarva še tako siv 
dan!” Kako dobro za te 
dni...!

Natja Jenko Sunčič

RECEPT ZA VSAK DAM
Belušni zvitki s šunko

Sestavine:

40 dag belih belušev 
40 dag zelenih belušev
3 jedilne žlice limoninega soka 
liter vode
malo soli in sladkorja 
2 jedilni žlici masla 
6 dag topljenega sira 
0,6 dl sladke smetane
4 tanke rezine kuhane šunke

Postopek:

Bele beluše olupimo, operemo in odrežemo 
olesenele dele. Zelene beluše tudi operemo in 
konce odrežemo. Vodo zavremo s soljo, limo
ninim sokom in žlico masla ter beluše kuhamo 
približno 10 minut. Poberemo jih iz prevretka 
in hranimo na toplem, tudi prevretek prihrani
mo. Sir raztopimo v malo belušnega pevretka, 
dodamo sladko smetano in počasi gladko 
zmešamo. Omako začinimo s soljo in poprom 
ter ob mešanju kuhamo še nekaj mnut. Rezine 
šunke spečemo na maslu, po tri bele in tri ze
lene beluše povežemo in jih ovijemo z rezino 
šunke.

Belušne 
zvitke pove
žemo z drob- 
n j a k o m , 
pokapamo s 
sirovo oma
ko in servi
ramo na ze
lenjavnem 
rižu.

Pikantna omaka za k jedem 
na žaru

Sestavine:

4 jedilne žlice belega vina 
4 jedilne žlice vode 
‘/2 jedilne žlice belega vinskega kisa 
2 drobno nasekljani šalotki 
2,5 dl omake za pečenko 
2 drobno nasekljani kisli kumarici 
šopek drobno nasekljanega petršilja 
malo soli in popra

Postopek:

Šalotko, belo vino, vodo in kis povremo 
do polovice, dolijemo omako za pečenko in 
zgostimo. Vmešamo kumarice in zelišča. Oma
ko začinimo s soljo in poprom.

Kava z rumenjaki
Rumenjak zmešamo s sladkorjem in stepe

no smetano. Skuhamo kavo, ki je ne sladkamo. 
V visok ozek kozarec nalijemo vročo kavo, 
vanjo vlijemo eno žlico konjaka, prekrijemo 
z rumenjakom s smetano in okrasimo s smeta
no.

Mehiška kava
Skuhamo močno turško kavo. V skodelico 

damo košček čokolade, nato vanjo nalijemo 
kavo, dodamo malo cimeta in muškatnega 
oreščka in na koncu dolijemo malo sladke 
smetane ter zmešamo, da se čokolada raztopi. 
Po vrhu dodamo še stepeno smetano in po želji 
okrasimo s kakavom ali sladkim grehom.
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60 let brestaniškega zbora
Krško - V veliki dvorani Kulturnega doma Krško seje z jubilejnim koncertom ob 60-letnici 
predstavil Moški pevski zbor (MPZ) Svoboda iz Brestanice. Ob tej priložnosti so pripravili tudi 
zgoščenko in podelili priznanja pevcem z najdaljšim stažem.

V prvih dneh svobode po 
drugi svetovni vojni je bilo v 
Brestanici obujeno bogato 
predvojno kulturno delovanje.
Ustanovili so Kulturno društvo 
Svoboda in znotraj njega moški 
pevski zbor. Vodil ga je Vinko 
Avsenak. Leta 1953 je njego
vo delo prevzel Adolf Moškon 
in zboru posvetil 23 let. Bres
taniški pevci pa so svoje ta
lente v celoti pokazali pod 
vodstvom Janka Avsenaka, ki 
zbor vodi 29. leto. Repertoar 
narodnih in umetniških skladb 
je dopolnil še z drugimi zvrst
mi zborovskega petja, za več 
pesmi je sam napisal priredbe.
Zbor izvaja tudi Avsenakova 
avtorska dela. Uglasbil je Jež
kovo pesem z naslovom Ljud
je, prižgimo luč pa Sremiško, 
ki jo je priredil po pripovedova
nju domačina Martina Rade
ja. Ob klavirski spremljavi 
Martina Šuštaršiča so na kon
certu prepevali zimzelene slo
venske popevke, ob Pihalnem 
orkestru Videm in simfonikih

^_______
Moški pevski zbor Svoboda iz Brestanice

Glasbene šole Krško pa napit
nice.

MPZ Svoboda Brestanica je 
konec lanskega leta na regij
skem tekmovanju prejel srebr
no plaketo in plaketo za naj
boljši moški zbor. 60 let nepre
kinjene dejavnosti na ljubitelj
ski ravni je dosežek, vreden 
pozornosti. Pevci so poskrbeli, 
da bo njihova pesem ljubitel-

Priznanja mladim kitaristom
Murska Sobota - Kitaristi Glasbene šole Krško so se edini z 

dolenjske regije udeležili “Morskega festivala kitare 2005”. V 
okviru tekmovanja je potekal tudi zanimiv spremljevalni pro
gram in sicer predavnaje dr. Sama Šalija, koncert Vere Ogri- 
zovič in kvarteta AMACORD, v katerem igra tudi učitelj kitare v 
krški šoli prof. Mitja Režman, postavljena pa je bila še razstava 
instrumentov.

Mladi krški kitaristi so šolo in regijo odlično zastopali; v 2. 
kategoriji je Ana Klavžar (učiteljica je Jelena Vukolič) dobila 
zlato priznanje, Domen Gošek (učitelj je Ivan Bakran) je dobil 
srebrno, prav tako je srebrno priznanje osvojil Matic Kuselj 
(učiteljica je Branka Žičkar). V 3. kategoriji pa je Nina Božičnik 
(učitelj je Ivan Bakran) osvojila srebrno in Anja Resnik (učiteljica 
je Branka Žičkar) bronasto priznanje.

Krški kitaristi pa imajo tudi dve srebrni priznanji z državnega 
tekmovanja in sicer za kitarski duo (Andrej Bon in Klemen Škra- 
bec ter Ornela Urbanč in Samo Štajner), kar dokazuje, da je za 
njimi res plodna in uspešna sezona.

Elizabeta Križanič, 
pomočnica ravnatelja

napovedi

12. maj
Senovo - predavanje Seiko Araki o japonski pisavi in 

haikuju, ob 19. uri, izposojevališče Valvasorjeve knjižnice 
Krško - komedija dramske sekcije Veseli oder KD Žarek iz 

Dolenje vasi “Sosede o svojih zakonih”, ob 19.30, Kulturni 
dom

Senovo - dobrodelna prireditev “Pomagajmo otrokom 
uresničiti njihove sanje”, ob 17. uri, Osnovna šola

13. maj
Krško - proslava ob 60-letnici zmage nad okupatorjem; 

nastopajo Pihalni orkester Videm Krško, MPZ Svoboda Bres
tanica, klavirski trio Glasbene šole Krško, plesni teater Velen
je, ob 19. 30, Kulturni dom

14. maj
Brežice - koncert skupine Solzice, ob 19.30, Viteška dvora

na Posavskega muzeja
Razbor - predstavitev dveh knjig “Kljub vsemu, živeti je 

lepo” in “Kako biti - vzgajati, da bi otrok lažje rekel drogam: 
ne!”, nastop Adija Smolarja, Mihaele Komočar z Marjeto Koz
mus in Mihe Hliša, ob 20. uri, Dom krajanov

17. maj
Krško - balet “Grk Zorba” v izvedbi Opere in baleta SNG 

Maribor, ob 19. 30, Kulturni dom

19. maj
Sevnica - odprtje fotografske razstave Mateja Leskovška 

in Mirana Juršiča, ob 19. uri, galerija na gradu

20. maj
Sevnica - koncert Big Banda Sevnica v rockovski izvedbi, 

ob 20. uri, TVD Partizan Boštanj

21. maj
Sevnica - koncert na prostem, ob 21. uri, pred Paradižem

22. maj
Blanca - prireditev “Pet let z vami “ ob praznovanju 5. 

obletnice delovanja godbe Blanški vinogradniki, nastopajo 
še Pihalni orkester Kapele in Godba Sevnica, ansambel Mira 
Klinca, ob 14. uri, Kulturni dom

Sevnica - snemanje javne oddaje Radia Slovenije Veseli 
tobogan, ob 17. uri, Kulturna dvorana

jem dosegljiva kadarkoli, ne le 
ob koncertih, saj so izdali svo
jo prvo zgoščenko.

Za vse lepo, kar zbor ponuja 
ljudem v občini, z gostovanji 
po Sloveniji in v pobratenem 
Obrigheimu, je predsednik ob
močnega Javnega sklada za 
kulturne dejavnosti Toni Pet
rovič MPZ Svoboda izročil pri
znanje. Posamezniki pa so pre
jeli bronaste, srebrne in zlate 
Gallusove znake. Zlati pevci so 
Jože Gošek, Milan Dular, Žaro 
Medvešek, Janez Krajnc, Vili 
Novak, Štefan Marjetič in 
Rado Bogolin.

Branka Dernovšek

Otroški
extempore
Kostanjevica na Krki - 

V tradicionalnem sodelo
vanju sta OŠ Jožeta Gorjupa 
in Galerija Božidar Jakac 
konec aprila pripravila 16. 
mednarodni otroški extem- 
pore. Odzvalo se je 46 
učencev iz Slovenije in trije 
s Hrvaške. Lani je bila medn
arodna udeležba pestrejša z 
gosti z Madžarske, iz Avstr
ije in Italije.

Pod vodstvom petih 
mentorjev so po skupinah 
slikali na temo “pravljična 
Kostanjevica”. Zanimivost 
tega slikarskega srečanja je 
namreč, da vsako leto 
udeleženci tematsko ust
varjajo; enkrat je poudarek 
na detajlih srednjeveškega 
mesta, drugič na panoram
skih motivih, letos pa so 
imeli mladi slikarji možnost 
ob že tako slikoviti Kostan
jevici dati krila še svoji 
domišljiji.

Otroški extempore je z 
dosedanjimi stvaritvami 
pričujoč zbornik slikarskih 
vinjet in kot takšeri doku
ment določenega obdobja. 
Letošnje pravljične slike o 
Kostanjevici so takoj po 
zaključku ustvarjanja 
razstavili. Razstavo je odprl 
akademski slikar Alojz 
Konec. B.D.

Tomažu prva nagrada
Brežice - V Glasbeni šoli Brežice se vsako leto zvrsti več 

talentiranih mladih učencev, zadnje čase pa nase še posebej 
opozarja klarinetist Tomaž Zevnik. 15-letni mladenič se je pre
tekli mesec udeležil mednarodnega tekmovanja pihalcev v srb
skem Požarevcu in prejel prvo nagrado. Od 100 možnih točk jih 
je osvojil kar 99.

Profesor Igor Polak, ki To
maža poučuje vsa leta, pravi, 
da je talentiran učenec ter us
pešen v posamičnih in ko
mornih nastopih. Muzikalen je, 
ima dobro motoriko in pri vad
bi je vztrajen, saj zahteven in
strument vadi vsak dan vsaj po 
eno uro. Svoje sposobnosti je 
že večkrat potrdil na številnih 
nastopih, lani tudi na državnem 
tekmovanju, od koder je prine
sel zlato plaketo. Letos je že 
opravil sprejemni izpit na Sred
nji glasbeni šoli v Ljubljani, kar 
seveda med drugim pomeni, da 
bo jeseni odšel od doma ter se s 
tem že neposredno odločil za 
poklicno glasbeno pot.

Tomažev oče dodaja, da je sin kot koncertni mojster uspešen 
tudi v godbi Loče, ki bo letos proslavila 85-letnico, da rad sega 
po klasičnem repertoarju, z veseljem pa sodeluje še v diksiland 
skupini. Ob učenju v šoli in vadbi klarineta fant najde čas še za 
atletiko, kjer nastopa v tekih na kratke proge. V.R

Tomaž Zevnik

Na istem tekmovanju je bila zelo uspešna tudi učenka Glas
bene šole Sevnica Lara Šalamon. 9-letna flavtistka je 
v Požarevcu prav tako z 99 osvojenimi točkami osvojila prvo 
nagrado. Larina učiteljica je Vanja Ivankovič, korepetitorica 
pa Katja Krnc.

Razstave, takšne in drugačne
Krško, Kostanjevica na Krki - V galeriji v Krškem bo do 11. 

junija na ogled razstava fotografij Andreja Perka. V Dvorani v 
parku pa svoje (likovne) stvaritve razstavlja Blaž Vehovar, ki je 
eden od prejemnikov posavske štipendijske sheme. Tudi v galeriji 
Božidaija Jakca v Kostanjevici na Krki razstavlja še en (mlad) slikar, 
v Novem mestu rojen Robert Lozar, ki je pred 13 leti prejel celo 
študentsko Prešernovo nagrado, vseskozi pa ga pri ustvarjanju 
navdušuje postmoderna. Razstava bo na ogled do 26. junija.

Še kar ustvarja
Dolenja vas - Tamkajšnja krajevna skupnost in Kulturno društvo 

Žarek sta pripravila predstavitev dveh knjig sovaščana s Sp. Libne 
Franca Bogolina z naslovom “Svod časa” I in II. Za popestritev 
prijetnega večera, s katerim so obeležili tudi avtorjev visok ju
bilej, 80-letnico, je poskrbela vokalna skupina Franca Bogolina 
“Njih pet” iz Ljubljane, nastopile pa so tudi Prepelice. S knjigama, 
ki govorita o življenju ljudi pod Bohorjem od leta 1887 do danes, 
še posebno pa o času izgnanstva, je Posavje pridobilo spomenik, 
kakršnega doslej za razliko od drugih slovenskih pokrajin še ni 
imelo. Bogolin pripravlja že tretjo knjigo z enako tematiko. M.K.

Prvi SLOFOLK
Artiče - Na pobudo štirih folklornih skupin - Kres iz Novega mesta, 

Račna pri Grosupljem, Vidovo iz Šentvida pri Stični in KUD Oton 
Župančič iz Artič se je prvič v Sloveniji zgodil mednarodni folklorni 
festival - imenovan SLOFOLK. Cilj festivala je bil kulturno združevanje 
Evrope, kar seveda ni naključje, saj je 1. maja minilo eno leto od 
vključitve Slovenije v evropsko družino narodov. Vsaka od omenjenih 
skupin je na festival pripeljala eno tujo skupino in tako so na tokratnem 
festivalu sodelovale folklorne skupine iz Albanije, Italije, Makedonije 
ter Srbije in Čme gore. Vsak večer so svoje plese, ob tem pa tudi kul
turno dediščino svoje dežele, predstavili v drugem kraju; prvi večer so 
nastopiti v Novem mestu, drugi večer v Račni pri Grosupljem, tretji 
večer v Šentvidu pri Stični, zaključek festivala pa je bil v Artičah.

Atraktiven nastop Folklorne skupine Tirana iz Albanije

Predsednik festivala Miha Bukovec je ocenil, da je štiridnevna 
prireditev v celoti uspela, zato ne vidi razloga, da se ne bi prihod
nje leto znova srečali, in festival z zadovoljstvom zaključil s pode
litvijo priznanj vsem sodelujočim skupinam, ki so domov odnesle 
tudi spominska darila na prvi SLOFOLK. J.K.

Najdejo se v slovenski pesmi
Sevnica - Mešani pevski zbor Lisca Sevnica pod vodstvom 

Jožeta Pfeiferja je v goste povabil Mešani pevski zbor Kulturno 
prosvetnega društva Slovenski dom Zagreb. Žbor iz Zagreba, ki se 
je predstavil s samimi slovenskimi pesmimi, praznuje 75-letnico 
delovanja. Nastopa na Hrvaškem in v Sloveniji, kjer že 30 let sode
luje tudi na srečanju pevskih zborov v Stični. Kot je uvodoma dejal 
predstavnik zbora Franci Strašek, je bil zbor pod okriljem Sloven
skega doma vedno, kadar je prišlo do krize, rdeča nit, ki je povezovala 
Slovence. Sicer pa so se Slovenci iz zamejstva pohvalili, da zbor vodi 
Evropejec in pravi Slovenec, Franc Kene iz Globokega. N.Č.C.

MePZ KPD Slovenski dom Zagreb pod taktirko Franca Keneja

Družina se predstavi
Brežice, Dobova - Člani Likovne družina KD “Franc Bogovič” 

Dobova so se z odprtjem razstave z likovne delavnice 2005 pred
stavili v galerijskem prostoru avle Mladinskega centra Brežice, 
kjer so se barve ljubiteljskih likovnikov dopolnjevale s poezijsko 
barvitostjo Damira Šambareka Kukoviča in glasbenimi odtenki 
Franca Vranetiča. Delo udeležencev Jasmine Blažinč, Branka 
Bosine, Rosine Curhalek, Suzane Margetič Deržič, Jožefa 
Radanoviča, Andreja Pinteriča, Antona Savnika, Svjetlane Sko- 
rupan, Milene Vranetič, Marine Zakšek ter predsednice družine 
Vesne Davidovič, predstavila mentorica Ruža Prahin z besedami: 
“Enkrat tedensko, po dve ali tri ure ob četrtkih zvečer, smo 
eksperimentirali s svetlobnimi utrinki, saj so svetlobne vrednote 
barv izjemen izziv. Spoprijemali smo se s tehniko stikanja z akrilom, 
ta pa se lahko vede kot olje ati akvarel, ki gaje vsak slikar uporabil 
na svoj izrazni način. Motivi so tihožitja v zaprtem prostoru, saj je 
delavnica potekala v temačnih zimskih mesecih.” Kot sta s pred
sednico dejati, je njihovo ustvarjanje potekalo v prijetnem 
druženju, ki je k razstavi dodalo še skulpture, del ustvarjalnega 
duha pa tudi njihovi upokojenci. N.J.S.

Člani Likovne družina KD “Franc Bogovič” Dobova
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avtomobilizem

Mercedes Benz A 160 CDI
Los, ki bi bil kmalu usoden 

za baby-Benza, kot so ga v 
začetku imenovali, je že zdav
naj pozabljen. Pol milijarde ev
rov, kolikor je Daimler Chrysler 
neuradno stal ta spodrsljaj, ni 
bilo vrženih stran. V sedmih le
tih je bilo namreč izdelanih 
1.100.000 Mercedesov razreda

la. Še večja je varnost in bolj 
poudarjena gostoljubnost not
ranjosti.

V primerjavi s prejšnjim mo
delom, pa čeprav gre za trivrat- 
no različico, je v A-ju več pros
tora okrog ramen in kolen pot
nikov, zlasti zadaj. Udobje je 
namenjeno predvsem dvema,

in telefona na trikrakem volan
skem obroču ter ročno klimat
sko napravo. Vse sicer kakovo
stno, a kot rečeno, skopo od
merjeno. Najpomembnejša no
vost je vsekakor izboljšano 
vzmetenje. Novo selektivno 
blaženje lepše “požira” vse 
cestne neravnine in luknje. 
Boljša je tudi zvočna izolacija, 
kar vse skupaj vpliva na notra
nje udobje. Volanski obroč z 
električnim servoojačevalni- 
kom je dovolj natančen, znana 
pa je tudi kakovost 5-stopenj- 
skega ročnega menjalnika z

zmogljiv in živahen za avto
mobil, ki nima športnih ambi
cij. Tako pospešek kot končna 
hitrost sta skladna s poslanst
vom modela, le v primeru kupe- 
jevskih ambicij voznika motor 
nekoliko razočara. Ne toliko 
zaradi končne hitrosti kot zara
di pospeška, ki bi lahko bil od
ločnejši. A takim ambicijam 
zlahka ustrežejo močnejši (in 
dražji) motorji, ki so ravno tako 
na voljo v malem A-ju. Od nji
hove izbire je seveda odvisna 
tudi poraba, ki pa je bila v test
nem primeru prijetno nizka.

A. Številka, ki sije tudi naj večji 
optimisti pri Daimler Chrysler- 
ju niso upali izgovoriti na glas. 
Toliko bolj, ker je to še vedno 
Mercedes-Benz. Tudi glede ce
ne. In tu je že nekaj časa nova 
generacija, večja, na oko bolj 
privlačna in funkcionalna. Pre
poznaven design prednjega de
la, nov lepši zadek in sodob
nejši design armaturne plošče 
so novosti, ki predstavljajo no
vo dodano vrednost tehničnim 
vrednotam predhodnega mode-

Motor:
- štirivaljni turbodiesel - CDI
- prostornina: 1991 cm3
- naj večja moč: 82 KM (60 kW)
- navor: 180 Nm pri 1400-2600/ 
min.

ki lahko bolj odločno (čeprav 
ne limuzinsko, da ne bo pomot) 
iztegneta kolena, ne da bi se 
dotikala prednjega sedeža. Več 
svobode bosta občutila tudi 
voznik in sopotnik na prednjih 
sedežih, udobnih in izdatno 
nastavljivih, kjer celo nadpov
prečno visoki najdejo svoj po
ložaj, ki ostaja v osnovi po
doben prejšnjemu. Sedi se vi
soko, rahlo zleknjeno, kot v 
kakšnem kupeju (saj gre za tri- 
vratno različico), vendar z do
brim pregledom na vse strani. 
Volanski obroč je pokončen, 
žal nastavljiv samo v višino.

Značilna Mercedesova sko
post je doma tudi v novem A- 
ju, ki v osnovi ponuja samo 
električni pomik prednjih ste
kel, gumbe radijskega aparata

dolgimi, mehkimi in natančni
mi prestavnimi razmerji, ki so 
popolnoma skladni s turistično 
naravnanostjo motorja.

Mali, pravzaprav najmanjši 
turbodieselski agregat, ki je na 
voljo v A-ju, je povsem dovolj

Zmogljivosti:
- najvišja hitrost 170 km/h
- pospešek 0-100 km/h: 15,0 s
- poraba po podatkih proizva
jalca: 6,2/4,3/4,9 l/100km
- testno povprečje: 6,91/100 km

Varnost na cesti zagotavlja
jo elektronski sistemi, ki jih je 
Mercedes A prvič vpeljal v 
nižje razrede vozil, zaradi kate
rih novi generaciji Mercedesa 
razreda A na losa ostaja samo 
še bežen spomin. Tem so v novi 
seriji dodali naprednejše. Če 
vse skupaj povežemo z ugod
nim financiranjem, rezultat po
ve, da Mercedes (pa čeprav na 
zunaj majhen) ni tako nedoseg
ljiv, kot bi si sicer mislili.

Aleksander Krebelj

Derma Art D.O.O.

LASERSKI KABINET

Trajno lasersko odstranjevanje kapilar, 

poraščenosti in pigmentnih sprememb 

(07/49- 66-044, 031 681-401)

Poletje brez težav
Hiter življenjski slog s poudarkom na dobrem telesnem in 

duševnem počutju od vas zahteva, da ste vedno urejeni, pa naj 
bo to pri vašem vsakdanjem delu ali odhodu na bazen ali plažo. 
Standardni postopki odstranjevanja dlačic vzamejo veliko časa 
in za seboj puščajo razdraženo kožo.

Da bi Vaša koža sijala od zdravja in vam težave z dlačicami 
ne bi kvarile dopustniških dni, vam laserski kabinet Derma 
Art ponuja strokovne medicinske nasvete in res učinkovite 
laserske postopke. Fenomen je usmerjen v lepoto zdrave kože, 
za tiste, ki želijo najboljše in dolgotrajne rezultate. Zato se 
lepotni laserski programi v Derma Artu razlikujejo od klasičnih 
konceptov in ponudb. Naš kabinet je intimen, prijazen pros
tor, kjer vam znamo prisluhniti, svetovati in ponuditi najboljše 
postopke. Z znanjem in izkušnjami vam bomo ponudili 
najboljše nege, laserske in IPL postopke ter proizvode.

Vem, da zagotovo spremljate naše delo, ker pa ste nam še 
posebno dragi, vas želimo o svojih novostih tudi osebno se
znaniti. Za vas smo pripravili kompleksno lasersko in IPL 
metodo, ki vam bo omogočila, da letošnje poletje ne boste 
imeli nikakršnih težav z dlačicami. Ker laserski žarek in 
foto termoliza dlačice trajno uničita, problem poraščenosti 
ne bo več vaš problem.

Izdelali smo posebno poletno ponudbo - odstranitev dlačic 
na bikini liniji in pod pazduhami - za ta dva najbolj "kritična” 
Predela velja 20 % popust do konca junija.

Pokličite nas po telefonu in se naročite.
Saj veste, kdor si želi vrtnico, mora znati s trnjem!

Daniela Truden, www.dennaart.si

Oceanovih dvanajst/
Ocean 's Twelve

Vrnili so se. In to s kakšnim slogom!
Dvanajst je nova enajstica, ko se Danny 
Ocean in njegovi prijatelji vrnejo v 
nadaljevanju neverjetnega ropa, v kate
rem so ukradli 160 milijonov dolarjev.
Vendar pa se v njihova življenja zopet 
vplete Terry Benedict, ki je lastnik ca- 
sina, ki so ga oropali, in želi denar nazaj.
Toda izkaže se, da so veliko večino de
narja lopovi že zapravili. Ne preostane 
jim drugega, kot organizirati nov rop oziroma rope.

Mandžurski kandidat/
The manchurian Candidate

Začelo se je v Kuvajtu pred operaci
jo “Puščavski vihar”, ko je izvidniška 
enota stotnika Marca padla v zasedo. 
Stotnik poskuša voditi obrambo, a je 
onesposobljen. Ko pride k sebi, se 
spomni le, da je enoto rešil narednik 
Shaw in da sta bila dva vojaka ubita. 
Ob vrnitvi v domovino predlaga nared
nika Shawa za častno medaljo kongre
sa. Nekaj let kasneje zdaj major Marco 
še vedno dela v vojski, narednik Shaw 

pa se je začel vzpenjati po politični lestvici in je postal kandidat 
za podpredsednik. Marco vse pogosteje sanja čudne sanje, v ka
terih so dogodki iz Kuvajta drugačni, kot se jih spominja in tudi 
narednik Shavv je imel v njih drugačno vlogo. Marco počasi raz
krije, kaj se je v Kuvajtu res dogajalo.

Bela modela/ White Chicks
Kaj se zgodi, ko se dva nerodna agen

ta FBI preoblečeta v bogatašinji, da bi 
se vtihotapila v visoko družbo? Noriš
nica! Oglejte si nepozabne “štose”, ki 
se jim se ne boste nehali smejati, ter žen
stvene “punce” z lastnim mnenjem! Utr
gane melodije in nori plesni dvoboji z 
družbeno smetano zagotavljajo veliko 
smeha od začetka do konca. Poglejte si 
tipe, ki so resnično “kul” ... do določene 
meje!

Rubriko je pripravila:
VIDEOTEKA STUDIO & NELI pri vodovodnem stolpu v Brežicah

za lepši videz

Koža in psiha
Kako se izognemo stresu?

Stres je dandanes neizogiben - tako mislijo mnogi, v resnici 
pa je izogibanje stresu veliko lažje, kot smo pripravljeni verjeti.

Pri vsem tem je potrebna določena meja samodiscipline.
Primer:
Kdor zjutraj vstane takoj, ko zazvoni budilka, si že na samem 

začetku dneva prihrani ogromno stresa, ki ga povzročijo - ne
umiti zobje, neurejenost, dirka pri oblačenju, zamujanje na 
delovno mesto.

Dober nasvet:
sedite in na list papirja zapišite, kje so skrite stresne plati 

vašega vsakdanjika,
- izdelajte si časovni načrt za stvari, ki so odvisne samo od 

vas; dober umik, vam bo prihranil marsikatero stresno situacijo.

Najboljše protistresno sredstvo - sex
Orgazem je najboljše proti stresno sredstvo. Sprosti mišice 

in odstrani blokade v telesu in duši. Vse to se jasno odraža na 
obrazu. Koža zasije sveže rožnato, lica so videti gladka in 
napeta.

Kaj je vzrok za tako spremembo?
Pri spolnem odnosu se krvni obtok zelo pospeši in vsi or

gani, med njimi tudi koža, so tako dobro prekrvavljeni, kot so 
lahko le še pri športu. Pri spolnem odnosu še sprošča tudi en
dorfin - opiju podoben “hormon sreče”, ki omami naše telo. 
Medicinski strokovnjaki menijo, da izpolnjeno spolno živ
ljenje dolgoročno uravnoteži celotno stanje hormonov v tele
su. To pa spet ugodno vpliva na kožo. Ženske, ki imajo redne 
spolne odnose in doživijo orgazem, se počasneje starajo in 
imajo - po rezultatih neke psihološke študije - tudi manj gub.

Posneto s strani www.med.over.net.

Lep pozdrav do prihodnjič,
Alenka Dirnbek

www.alenkinstudio.com
07/49-66-333 Studio Brežice
07/49-66-334 Studio Brežina

moda
V”starih” časih je bil slog slog. Spomnite se 50, 60 ali 80, 

prav tako 90 let. Kaj je danes? Danes je slogov na voljo vedno 
več, pa tudi dovoljeno je vedno več. Ali je to dobro ali slabo, 
naj vsak zase odloči. Je pa res, da se vse ponavlja, vrača... kaj 
se spreminja?

Toda preidimo k temi. Kdo pravi, da v modi ni “igranja”? 
Kombinirajte, mešajte sloge, barve, kroje...! Kako? Naj vam 
pomagam.

Kako mešati barve danes, 
zdaj, ta trenutek? Bodite po
gumni in opustite že navado 
in prepričanje, da mora biti 
torbica enake barve kot pas in 
čevlji? Odmislite, če si upate.
Pomembno je le, daje ena bar
va kot osnova, torej glavna, 
na to barvo pa nanašajte os
tale. Na primer beli top, pisano 
krilo ter močno rdeča jakna.
To je samo en primer, lahko 
ste še bolj pogumni. Če se bo
jite, ostanite v eni barvi ter 
kombinirajte več nians barv.

Kako mešati materiale? Nič 
lažjega. Upajte si nadeti ple
teno jopico in lahek top. Ob
lecite jeans jakno in stroge fi
ne hlače. Ali jeans hlače ter 
prefinjen blazer.

Kaj pa slogi? Obstaja pravilo, ki pravi, da ne kombinirajte 
več kot dva sloga. Zakaj torej ne bi športnega sloga kombini
rali z romantičnim? Ali slog iz 50. leta s športnim? Ciganske
ga z jeansom...

Kaj pa modni dodatki? Bolj so vpadljivi in več jih je, bolj 
naj bo vaš slog, torej barve in kroji, umirjen.

Zdaj je vaša priložnost, da se poigrate in pokažete, kako ste 
• modno podkovani. Veliko zabave pri tem!
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karate

Marija premagala evropsko prvakinjo, 
Sevničani osvojili štiri medalje

Postojna - V soboto je potekal tradicionalni 4. mednarodni Grand Prix karate turnir za Pokal 
Postojnske jame, ki se gaje udeležilo rekordnih 630 tekmovalcev iz Avstrije, s Češke, iz Italije, 
s Hrvaške in iz Slovenije. Na turnirju sta nastopili tudi sedemčlanska zasedba KBŠ Rajhen- 
burg, kije po naj višjih mestih v športnih borbah posegla kar štirikrat, in sevniška ekipa Karate 
kluba Hypo, ki je bila na turnirju najuspešnejša ekipa z dolenjske in posavske regije.

Njihov najuspešnejši tek
movalec je bil ponovno Marko 
Stopar, ki je v dveh discipli
nah osvojil zlato in srebrno me
daljo. Konkurenca je bila iz
redno močna, saj je v vsaki 
posamezni kategoriji nastopi
lo najmanj 20 tekmovalcev. 
Sevniški karateisti so osvojili 
štiri medalje in sicer eno zlato, 
dve srebrni in eno bronasto. Za 
nameček so bili še dvakrat peti. 
Srebrno medaljo je osvojil 
Aljoša Orač v disciplini kata 
posamezno med mlajšimi kade
ti in Marko Stopar v borbah 
posamezno med člani do 70 kg 
ter bronasto medaljo v borbah 
med mlajšimi kadeti nad 64 kg, 
ki jo je osvojil Miha Cvelbar. 
Borbi za 3. mesto sta med sta
rejšimi dečki Domen Vavtar in 
med člani Gorazd Mlinarič 
izgubila in na koncu kljub te
mu osvojila odlično 5. mesto.

Največji uspeh je dosegla 
Marija Jeler iz KBŠ Rajhen- 
burg, ki je v prvem krogu ka
detinj nad 57 kg premagala no
silko bronaste medalje iz zlate 
lige Taro Okugič s Hrvaške in 
v drugem Chirardellijevo, v 
tretjem pa se je pomerila z ak
tualno evropsko prvakinjo

Sabrino Beloni iz Italije. Sled
nja je bila edina, ki bi ji na tek
mi uspelo osvojiti točko proti 
Mariji, a tudi ta ni bila dovolj 
za zmago. Borba se je sicer 
končala po podaljšku, v kate
rem je Marija uspela zadeti 
nasprotnico v telo in doseči 
zmago, s tem pa zlato medaljo 
na tekmovanju.

Izjemno predstavo pa so 
pokazala tudi mlajša dekleta. 
Saša Venek, je bila v katego
riji starejših deklic nad 45 kg 
od svojih nasprotnic uspešnej
ša kar trikrat, v polfinalu pa je

zaradi premočnih akcij v gla
vo klonila in na koncu je zased
la 3. mesto. Prav tako je izjem
no odločnost pri mlajših kade
tinjah nad 55 kg pokazala 
Denisa Sirič, ki je bila prav tako 
uspešnejša od nasprotnic v 
prvih treh bojih, v polfinalu pa 
je klonila proti nasprotnici s 
Hrvaške in se morala tako kot 
klubska kolegica zadovoljiti s 
3. mestom. Dekleta v postavi Sa
ša Venek, Denisa Sirič in Nuša 
Hafner so se v kategoriji mlajših 
kadetinj pomerila še v borbah 
ekipno in zasedla 3. mesto.

Posavski rokometaši v l.b ligi
Izola, Sevnica, Ljubljana -

Člani RK Atom Krško so se v 
soboto v Izoli pomerili na zad
nji tekmi sezone s tamkajšnjo 
ekipo. Več sreče od obeh ekip, 
ki se v prihodnji sezoni selita v 
višji kakovostni rang tekmo
vanja, so imeli domačini, ki so 
slavili z rezultatom 26:23. 
Krški rokometaši so letošnjo 
sezono tako zaključili na 2. 
mestu z enakim številom točk 
kot prvouvrščena Izola, a so bi
li slabši v medsebojnih tek
mah. Atomovci sedaj odhajajo

na zaslužen počitek, ki pa ne 
bo trajal dolgo, saj jih v juniju 
čaka praznovanje 50-letnice 
rokometa v Krškem. Sevničani 
so v l.b rokometni ligi v sobo
to zabeležili zmago proti Gori
čanom, srečanje se je končalo s' 
33:30 za domače. Dobovčani 
pa so v Ljubljani s 26:31 izgu
bili proti ekipi Slovana.

V soboto bo v Dobovi odig
ran posavski derbi, saj se bodo 
gostitelji pomerili s Sevničani, 
to pa bo tudi zadnje srečanje v 
letošnjem prvenstvu l.b roko-
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metne lige, ki bo imela prihodn
jo sezono kar tri posavske ekipe. 
Tako bomo lahko v Posavju vide
li kar šest medsebojnih srečanj.

šah
Sevničani bronasti

Slovenj Gradec - Minuli
vikend se je končalo 8. klubs
ko ekipno državno šahovsko 
prvenstvo za fante in dekleta 
do 15 let. Na dvodnevnem tek
movanju je sodelovalo rekord
nih 28 najboljših ekip iz celot
ne Slovenije, z dvema medal
jama pa so se ponovno izkaza
li posavski šahisti in šahistke. 
Osemnajst ekip v fantovski 
konkurenci je igralo devet 
krogov po švicarskem sistemu, 
zmagali so Domžalčani pred 
Ižani in odličnimi Sevničani, ki 
so bili za višjo stopničko 
“prekratki” le za točko. Za bro
naste Sevničane, ki so ponovili 
lanski uspeh, so tekmovali 
Boris Mitrovič, Primož Kran
jec, Jelena Topič in Lea Teraž.
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motokros
Gajser najboljši,
Irt četrti

Prilipe - Na evropskem 
prvenstvu v motokrosu za voz
nike v razredih do 65 oz. 80 
kubičnih cm, ki seje minuli vi
kend odvijalo na Prilipah, je v 
razredu do 65 kubikov preprič
ljivo slavil slovenski voznik 
Tim Gajser, ki je bil najboljši 
v obeh vožnjah. Drugi je bil 
Slovak Jaroslav Majchrak, 
tretji pa Italijan Nicola Re- 
cchia. Drugi najboljši Slovenec 
je bil Matevž Jerebic na 18. 
mestu, Nejc Supergar pa je 
dirko končal na 22. mestu. V 
razredu do 80 kubičnih centi
metrov so prva tri mesta zavzeli 
italijanski vozniki, najboljši 
Slovenec je bil odličen Jernej 
Irt na nehvaležnem 4. mestu. 
Osmi je bil Jure Fortuna, 27. 
Aljoša Molnar, 35. Deni Ušlaj, 
na zadnjem mestu med 39 tek
movalci pa je pristal Borut Bele. 
Posavskih tekmovalcev na dir
ki ni bilo. M. K.

badminton
Krulčeva odlična 
tretja

Pišece - V soboto je Badmin
ton klub (BK) Pišece organiziral 
4. mednarodno prvenstvo v bad
mintonu, na katerem je nastopilo 
30 igralcev in igralk iz devetih 
slovenskih klubov. V moški kate
goriji je zmago slavil lanski zma
govalec in 10-kratni državni prvak 
Slovenije Andrej Pohar (BK 
Olimpija Ljubljana) pred Samom 
Lipuščkom iz BK Badi Ljubljana 
ter tretje uvrščenim Juretom Kel- 
herjem iz BK Zagoije. Najboljše 
uvrščena posavska igralca sta bila 
domačin Tadej Škof (BK Pišece) 
in Sandi Rašovič (BK Brežice), ki 
sta si delila 9. mesto. Pri dekletih 
je zmago slavila Ana Hartman 
(BK Olimpija) pred Nino Škomik 
iz BK Bit Ljubljana ter mlado, 
komaj 15-letno domačinko Ma
tejo Krulc, ki je tako samo dodala 
piko na i kakovostne delu, ki se 
goji v tem malem kraju pod Orlico.

radiogoniometrija
Tudi v “lisici” medalje

Dobravlje - Na odprtem krat
ko valovnem prvenstvu Radio
kluba Ajdovščina v amaterski ra- 
diogoniometriji sta sodelovala tu
di Radioklub “Krško” iz Krškega 
in “Amater” iz Sevnice. Zlate med
alje so osvojili Maja Marušič (Kr
ško), junior Danilo Kunšek (Am
ater) in veteran Janko Kuselj (Kr
ško). Pionir Klemen Mavsar (Kr
ško) je pristal na drugi stopnički, 
bron pa so si prislužili Adrijana 
Moškon, pionir Matej Hafner in 
junior Jaka Bemardič (vsi Krško).
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Za Kozmusa sezona končana
Brežice - Odličen metalec 'kladiva Brežičan Primož Kozmus 

zaradi poškodbe hrbta v letošnji sezoni ne bo tekmoval. “Imam 
poškodovan hrbet, ker vretenčna ploščica pritiska na živec, zato 
bom moral na operacijo. Po zimskih pripravah, ki so potekale 
uspešno in je dobro kazalo, sem med vadbo začutil bolečine. 
Upal sem, da bom v poletni sezoni še lahko nastopal, zato sem 
odšel k fizioterapevtu slovenske ekipe Nasifu Khalidu, vendar 
pa je očitno poškodba prehuda. Odločili smo se za operacijo v 
Muenchnu, kjer tovrstne težave odpravljajo s posebno metodo, 
pri kateri ne zarežejo hrbtnih vezi, kar znatno skrajša čas okre
vanja. Sedaj čakam na strokovno mnenje, ki bo podlaga za 
končno odločitev Zavoda za zdravstveno zavarovanje Slovenije 
in se nadejam, da bom dobil zeleno luč za operacijo v Nemčiji. 
Želim si, dajo bodo opravili še v tem mesecu, potem pa me čaka 
še dvomesečna rehabilitacija, pod polno obremenitvijo pa bom 
lahko vadil po treh mesecih. Zato ni nobene možnosti, da bi v tej 
sezoni še lahko nastopal,” je povedal Kozmus.

Rovan ponovno čez 530 cm
Brežice, Posavje - Slovenski rekorder v skoku ob palici Jure 

Rovan je pretekli teden sodeloval na mitingih in dosegel lepe 
rezultate glede na to, da se atletska sezona šele pričenja. Preteklo 
soboto je nastopil na Martiniku na grand prix mitingu in v hudi 
konkurenci ameriških, francoskih in nemških skakalcev osvojil 
6. mesto z letošnjim najboljšim rezultatom 535 cm. Minuli vi
kend pa je nastopil dvakrat, v Novi in v Stari Gorici, kjer je 
obakrat zmagal. V Novi Gorici sta v skoku ob palici nastopili 
tudi Mateja Drobnič, ki je s preskočenimi 365 cm zasedla 4. 
mesto, Tjaša Hojnik pa z 285 9. mesto.

Prihodnji tedni bodo posvečeni tekmovanjem v atletiki za 
osnovnošolce. Na atletskem stadionu v Brežicah so se učenci iz 
brežiške občine že pomerili v ekipnem mnogoboju in posamično, 
danes (četrtek) se bo ob 15. uri pričelo še občinsko prvenstvo 
učencev krške občine. V torek pa se bodo najboljši Posavci 
pomerili še med seboj za preboj 'na državno posamično prvenstvo.

judo

Osvojili kar pet medalj
Slovenj Gradec - Na sobotnem državnem prvenstvu za 

mlajše Člane in članice do 23 let je postal Denis Stih iz krmel- 
jskega judo kluba Olimpija državni prvak v kategoriji do 90 
kg. Na 2. mesto sta se povzpeli Tina Kukec (nad 78 kg) in 
Jessica Metelko (do 70 kg), bronasti medalji pa sta osvojila 
Pika Mirt (do 63 kg) in Gašper Kostrevc (do 90 kg).

Denis Štih prvi z leve, Gašper Kostrevc prvi z desne
Matic Lampič, prav tako član krmeljskega kluba pa tudi 

slovenske kadetske reprezentance, se je udeležil turnirja na 
Češkem in v kategoriji do 81 kg v močni konkurenci zasedel 
odlično 5. mesto. S tem je izpolnil normo za nastop na letošnjem 
evropskem kadetskem prvenstvu konec junija v Salzburgu.
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Kako varno preizkušamo nevarnost
Krško - Po novem prometnem zakonu morajo centri za opravljanje vozniškega izpita zagotoviti ustrezno opremljeno neprometno 
površino za preverjanje znanja kandidatov iz tehnike vožnje. Izpitni center za tri posavske občine deluje pri Upravni enoti Krško. 
Poligona še nima, zato so krški svetniki v smislu javnega interesa podprli pobudo brežiške družbe Posavc, ki ga ima namen zgraditi. 
Občina Krško bo prostorsko ta projekt umestila južno od obstoječih teniških igrišč, za kar je potrebno izdelati ustrezne strokovne podlage.

Družba Posavc ima v svoji 
dejavnosti tudi avtošolo. Direk
tor Ivan Vogrinc je prepričan, 
da je večjo varnost v cestnem 
prometu moč doseči v kako
vostnih programih avtošol. Ne 
gre le za usposabljanje novih 
voznikov, ampak za konstant
no skrb za udeležence v pro
metu, ki morajo imeti možnost 
občasnega preverjanja svojih 
vozniških spretnosti v nevar
nejših situacijah. Voznik lah
ko brez posledic le na ustrez
nem poligonu z inštruktorjem 
spozna, kako mora reagirati, ko 
se avto nenadoma znajde na 
zaliti cesti. Ali ko mu začne za
radi nepravilne vožnje v ovinek 
in visečega cestišča odnašati 
zadek avtomobila. Kako reagi
rati na zaledeneli površini?

Vogrinc je po preverjenem 
modelu evropskih sosed zas

noval projekt takšnega poligo
na in mu dodal večnamenskost. 
Poleg avtošol naj bi služil širši

Ivan Vogrinc je soavtor naj
novejšega priročnika “Na ces
ti”, ki ga je izdalo društvo Tečaj 
CPP Ljubljana.

javnosti, zato projekt nosi na
slov Rekreativno vadbeni cen
ter. V enem delu bo večnamen
ska površina - občasno po po
trebi za prireditve ali parkirišče, 
za rolkanje in drsanje.

Vadbeni poligon bo imel 
stezo z vgrajeno hidravlično 
ploščo za simulacijo odnašanja 
avtomobila. Steza z vodnimi 
ovirami bo voznike presenečala 
s problematičnimi situacijami, 
kot je rešitev iz vodnega klina 
in zavijanje na spolzki cesti. 
Pozimi bo možna tudi vadba 
obvladovanja vozila na zale
deneli površini. Kako lahko 
voznik rešuje situacijo, če pride 
do vrtenja vozila, bo možno 
spoznavati pri vožnji s prosti
mi kolesci. Šolski avto na poli
gonu bo imel na zadnji osi 
montirana kolesa po sistemu 
tistih na nakupovalnih vozič

kih. Takšna vadba od voznika 
terja pravilno koordinacijo 
med vrtenjem volana in prila
gajanjem hitrosti.

Vrednost projekta je ocenje
na na 120 milijonov SIT. Gra
jen bo etapno. Do konca leta 
naj bi uredili večnamensko 
površino, v naslednjem letu pa 
poligon.

Z vidika potrebe po takšni 
vadbeni površini idejo podpi
rajo institucije, ki se ukvarjajo 
z varnostjo v cestnem prometu 
od državne do lokalne ravni. 
Finančno pa je to zgolj projekt 
družbe Posavc in partnerjev, ki 
bi bili zainteresirani pristopiti. 
Vogrinc pravi, da so odprti za 
pogovore. Verjame v smisel
nost naložbe in pričakuje, da 
bodo še drugi prepoznali po
slovni interes v sofinanciranju 
te naložbe. B.D.

Zadovoljni z opravljenim delom
Brežice - Člani lokalne akcijske skupine (LAS) za preprečevanje odvisnosti od drog v občini 
Brežice so se na sestanku dogovorili, da bodo vzpostavili mrežo LAS Brežice, če jim bodo 
sredstva dovoljevala, pa bodo izdali tudi brošuro prostočasnih dejavnosti v občini. Poleti bodo 
lasovci organizirali tudi počitniško ponudbo za srednješolce, najverjetneje športne igre v re- 
kreativno-športnem centru Grič.

Nevenka Les, Andreja Pavlin, vodja brežiškega Las-a Milka Benič, 
Ljudmila Kramar, Ana Mižigoj (Bolnišnica Brežice), Slavko Preskar 
in nekateri drugi so podali vsak svoje videnje problematike drog.

Tudi letos bodo lasovci na 
vseh osnovnih šolah v občini 
pripravili projekt “Žuram s pri- 
jatelji-ne z drogo”, med osmo
šolci pa bodo te delavnice še 
popestrili. Z odzivom os
novnih šol so v skupini zado
voljni, tudi mladi se radi ude
ležujejo delavnic, problem pa 
ostaja informiranje staršev. 
Strokovnjaki so namreč prepri
čani, da večina ni dovolj in
formirana niti o drogah niti o 
opozorilnih znakih, daje z otro
kom nekaj narobe. Tega se za
vejo šele, ko je že prepozno, pri 
tem pa se večina ne odziva na 
opozorila institucij. Kljub te
mu je čimprejšnja reakcija in 
pogovor s pristojnimi, po mož
nosti na štiri oči, več kot zaže
len, čeprav vedno ne zaleže. 
Zbrani so se poenotili, da so 
strokovna predavanja o drogah 
s starši bolj ali manj neuspešna, 
po izkušnjah prisotnih pa ima 
večji učinek kakšno predavan
je o vzgoji. Kot uspešen in 
množično obiskan projekt je 
Ljudmila Kramar iz centra za 
zdravljenje odvisnosti v Zdrav
stvenem domu (ZD) v Brežicah 
omenila nedavni obisk patra 
Karla Gržana z Razborja. Pri
pomnila je, da si ona kot tudi 
drugi starši želijo več tovrstnih 
srečanj. Snovalci LAS-a razmiš
ljajo tudi o tem, da na preda
vanja v višje letnike srednjih 
šol povabijo zdravljene odvis
nike. Nevenka Les, vodja Ura-

Sredi februarja so tudi v kr
ški občini ustanovili lokalno 
akcijsko skupino, ki je 
pooblaščena za koordinacijo, 
svetovanje in spodbujanje ak
tivnosti na lokalni ravni. LAS 
sestavljajo predstavniki osmih 
institucij - Občina Krško, Cen
ter za socialno delo (CSD) 
Krško, Policijska postaja 
Krško, Zdravstveni dom (ZD) 
Krško, Mladinski center (MC) 
Krško, osnovne šole, Srednja 
šola Krško, ZD Brežice terZZV 
Novo mesto. Na ustanovni seji 
je bila za predsednico LAS-a 
izbrana Zdenka Junkar Žveg- 
lič, predstavnica CSD Krško, 
za njenega namestnika pa Ro
bert Ostrelič, predstavnik MC 
Krško.

da za delo v posavskih občinah, 
je omenila, da beležijo vse več 
nezaposlenih odvisnikov, ki jih 
delodajalci “a priori” zavrača
jo, pa tudi abstinenti imajo 
težave pri ponovnem vključe
vanju v družbo. Slavko Peskar 
s policijske postaje v Brežicah 
je spodbudno dodal, da tudi za
radi omenjene akcije beležijo 
manj povratnikov, zaskrbljujo
če pa je, da se razširjenost drog 
seli na podeželje, kjer je odsto

tek uživalcev enak kot v mes
tu. Več pa je povedal tudi o ak
ciji “Alkohol ni moj idol”, saj 
alkohol postaja problem že pri 
nekaterih petošolcih. Policisti 
tako v okviru te akcije obveš
čajo, v poletnih mesecih pa tudi 
poostreno kaznujejo, gostince, 
če kršijo določila Zakona o 
omejevanju porabe alkohola, 
pripravljajo pa tudi kviz za 
osnovnošolce.

Za umor dve 
leti in pol

Krško - Jožefi Stermecki, ki 
je leta 2002 na Bizeljskem 
do smrti zabodla moža 
Toneta, je Okrožno sodišče 
v Krškem izreklo sodbo. 
Jožefo je spoznalo za kri
vo in jo obsodilo na dve leti 
in pol zapora.

Okrožno državno tožilstvo 
iz Krškega je za Jožefo Ster
mecki iz Ljubljane, ki je na 
vikendu na Bizeljskem z no
žem zabodla moža Toneta, 
predlagalo štiri leta zapora. 
Spremenjena obtožnica Jo
žefe ni več bremenila umora, 
temveč uboja na mah. Kdor 
koga ubije na mah, ker gaje ta 
brez njegove krivde z napa
dom ali hudimi žalitvami 
močno razdražil, se kaznuje z 
zaporom od enega do desetih 
let. Sodišče ni sledilo predlogu 
tožilstva in je Jožefo obsodi
lo na dve leti in pol zapora, 
zato tožilstvo razmišlja o 
pritožbi.

Sicer pa je sodišče upošte
valo številne olajševalne oko
liščine, ki so pripeljale do kaz
nivega dejanja. Jožefa je bila 
namreč vrsto let izpostavljena 
maltretiranju moža, ki je bil - 
še zlasti v vinjenem stanju - 
agresiven. Poleg tega je bil 
patološko ljubosumen in je 
ženo kar naprej žalil in zmer
jal. Sodni izvedenec je za ob
dolženo ugotovil, daje pri njej 
opazna emocionalna inkonti
nenca, kar pomeni, da ne more 
obvladovati čustev. Glede na 
to, na zaužit alkohol in veliko 
vznemirjenost, je sodišče ugo
tovilo, da je Jožefa Stermec
ki dejanje storila bistveno 
zmanjšano prištevna, zato ji je 
odmerilo le dve leti in pol 
zapora. N.Č.C.

Prehitro v ovinek
Veliko Mraševo, 4. maj - V 

večernih urah je 18-letnik iz oko
lice Krškega vozil neregistrirano 
motorno kolo po naselju Veliko 
Mraševo. Ko je pripeljal v pregled
ni desni ovinek, je zaradi preve
like hitrosti zapeljal v levo na neu
trjeno bankino, kjer je padel in 
nato trčil v zemeljski usek. Voznik 
in prav toliko star sopotnik iz oko
lice Krškega sta v nesreči utrpela 
hude telesne poškodbe in se zdravi
ta v brežiški bolnišnici.

Mojca Kosem

Otroci o naravnih nesrečah
Senovo - Uprava za zaščito in reševanje vsako leto za osnovne 

šole in vrtce razpiše likovni in literarni natečaj o naravnih in 
drugih nesrečah. Tokratna tema je bila potres. Rezultati na regij
ski ravni so bili predstavljeni na Senovem. Šola je v dvorani 14. 
divizije nagrajencem pripravila prisrčni program.

V Posavju se je odzvalo trinajst šol in trije vrtci. Otroci so 
izdelali 265 likovnih del in napisali 139 spisov. Regijska ko
misija, ki je morala vse to oceniti, pri izboru najboljših med do
brimi ni imela lahkega dela. Po starostnih kategorijah in zvrsteh 
je bilo skupno nagrajenih 35 učencev z mentorji. Karmen Kobe 
in Rok Baznik pa sta s svojima izdelkoma med najboljšimi še na 
državni ravni. Kobetova prihaja iz pišečke osnovne šole. Izkaza
la se je z literarnim izdelkom pod mentorstvom Rut Zlobec. Ba
znik je učenec OŠ Cerklje ob Krki, pri njegovi likovni stvaritvi 
pa ga je usmerjala mentorica Brigita Barkovič.

Po številu poslanih izdelkov na natečaj prednjači OŠ Blanca s 
preko 100 deli, s polovico manj ji sledi šola Artiče, tik za njo pa 
je sevniška osnovna šola. B.D.

Padla v potok
Dolenja Prekopa, 7. maj - 20-mesečna punčka se je oddaljila 

z dvorišča stanovanjske hiše v smeri Lačnega potoka, ki teče za 
stanovanjsko hišo. Ko je prišla do nabrežine potoka, ji je verjet
no spodrsnilo in je padla v potok. Voda jo je odnesla približno 
50 m naprej, kjer so jo domačini tudi našli in pričeli z oživljanjem. 
Nato so jo z reševalnim avtomobilom odpeljali v brežiško 
bolnišnico, od koder so jo s helikopterjem prepeljali v Klinični 
center v Ljubljano.

Plačilo terjatve, 
zavarovane 
s hipoteko

Vprašanje:
Navajate, da ste posojilodajalcu odplačali glavnico (v letu 

1994 je znašala 15.000 DEM), zavarovano s hipoteko, odprti 
dolg so ostale samo še obresti v višini 750.000 SIT od posojila. 
Ker tega dolga niste takoj poravnali, je prišlo do izvršbe in je 
bila zastavljena nepremičnina prodana brez vaše vednosti oziro
ma v vaši odsotnosti. Vse dokumente je podpisovala vaša žena, 
na katero je bil izvršen pritisk, da je storila, kar so zahtevali. 
Sprašujete ali je bil postopek posojilodajalca in sodišča pravilen 
in ali imate zaradi opisanega postopka pravico do povračila 
škode?

Odgovor:
Predvsem odvisno od pogodbe, do katere višine ste z upni

kom sklenili zavarovanje posojila oziroma terjatve. Običajno si 
upniki izgovorijo v pogodbi in potem to še vpišejo v zemljiško 
knjigo tako imenovano maksimalno hipoteko, ki je namenjena 
zavarovanju terjatev, ki nastanejo iz določenega razmerja in ka
terih višina v trenutku ustanovitve oziroma sklenitve posojilne 
pogodbe še ni znana. Namenjena je torej bodočim, negotovim 
oziroma pogojnim terjatvam (npr. obresti, stroški izvršbe itd). 
Potem se vse to sešteje in v tem okviru, kot znaša maksimalna 
hipoteka, se upnik izplača. Lahko pa ta znesek maksimalne 
hipoteke v pogodbi ni določen, v tem primeru se vrednost končne 
terjatve določi šele ob izplačilu dolga.

Vrednost nepremičnine

Vrednost nepremičnine ugotovi sodišče na podlagi cenitve 
sodnega cenilca po tržni ceni na dan cenitve. Sodišče tudi glede 
na okoliščine primera presodi, ali je glede na obstoj verjetnosti 
poplačila terjatve upniku prodaja sploh smotrna in če se morda 
s tem ne dela dolžniku prevelika škoda.

Po izdaji sklepa o ugotovitvi vrednosti nepremičnine izda 
sodišče odredbo o prodaji nepremičnine; v njej določi način in 
pogoje prodaje ter kraj in čas prodaje, če naj bo nepremičnina 
prodana na dražbi.

Prodaja nepremičnine

Prodaja nepremičnine se opravi po pravnomočnosti sklepa o 
izvršbi in po pravnomočnosti sklepa o ugotovitvi vrednosti 
nepremičnine. Oba sklepa morata biti predhodno obvezno 
vročena pravemu dolžniku, drugi osebi pa le, če je bila dolžniku 
po zakonitem postopku vzeta opravilna sposobnost.

V odredbi o prodaji nepremičnine mora biti posebno opozo
rilo, ali se da najugodnejša cena doseči s prodajo celotne 
nepremičnine ali s prodajo po posameznih delih. Odredbo o 
prodaji nepremičnine sodišče razglasi na sodni deski, lahko pa 
tudi na drug krajevno običajen način.

Od razglasitve odredbe o prodaji na sodni deski do dneva 
prodaje mora preteči najmanj trideset dni. Nepremičnina se pro
da na javni dražbi. Na dražbi ne more biti kupec dolžnik, sodnik 
izvršitelj ali kdo drug, ki uradno sodeluje pri prodaji.

Prodajna cena

Na prvem prodajnem naroku nepremičnina ne sme biti prodana 
pod ugotovljeno vrednostjo. Če nepremičnine na prvem naroku 
ni bilo mogoče prodati, razpiše sodišče drugi narok, na katerem 
se sme nepremičnina prodati pod ugotovljeno vrednostjo, ven
dar ne za manj kot za polovico vrednosti. Od prvega do drugega 
naroka mora preteči najmanj trideset dni. Seveda pa se z izjavo, 
podano na zapisnik, lahko zastavni upnik in dolžnik dogovorita 
tudi drugače.

Sodišče po končani dražbi ugotovi, kateri ponudnik je po
nudil najvišjo ceno in ga napoti, da v določenem roku vloži 
ustrezno vlogo za pridobitev odobritve. Po ponudnikovi pri
dobitvi odobritve sodišče nadaljuje postopek in takoj izda sklep 
o domiku. V odredbi sodišča je določen tudi rok, v katerem mora 
kupec položiti kupnino; če v danem roku kupnine ne položi, 
sodišče s sklepom razveljavi prodajo in določi novo prodajo.

Ustavitev izvršbe

Če nepremičnina ni bila prodana na prvem niti na drugem 
naroku, sodišče dovoli upniku, da se izvrši prodaja na upnikov 
predlog. Če upnik ne predlaga nove prodaje v šestih mesecih od 
drugega naroka, ali če nepremičnine ni bilo mogoče prodati na 
tretjem naroku niti za polovico ugotovljene vrednosti, sodišče 
izvršbo ustavi. V tem primeru pa hipoteka upnika še naprej osta
ja na predmetni nepremičnini.

To je opis postopka, če poteka tako, kot to določa zakon o 
izvršbi in zavarovanju.

S tokratnim prispevkom zaenkrat zaokrožujemo rubriko “Kom
pas po pravnih labirintih ”, saj se univ. dipl. prav. Marta Jelačin 
poslavlja od časopisa SavaGlas. V imenu bralcev se ji zahval
jujemo za sodelovanje in ji tudi v prihodnje želimo vse dobro.

Uredništvo
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OVEN
Na poslovnem področju se boste morali soočiti 

z nekim neprijetnim dejstvom. V dom se vam 
splača vlagati, stroškov vas ne sme biti strah. Na 
osebnem področju se boste imeli zelo prijetno in 
romantično, pričakujte preobrat.

BIK
Pred vami je umirjeno obdobje. Ugotovili boste, 

da stara ljubezen ne zrjavi. Uživali boste v občutku 
varnosti in gotovosti. Na poslovnem področju ne 
bo večjih stresov in presenečenj.

DVOJČKA
Življenje se bo umirilo, čeprav to ne pomeni, 

da vam bo dolgčas. Dogajalo se bo namreč kar 
nekaj stvari. V prihodnjih dneh boste v središču 
pozornosti, naredite si čudovit družinski dan.

. RAK
Glede poslovnih poti in uspeha boste ugotovili, 

da sta vztrajnost in prizadevnost dobri naložbi za 
prihodnost in da vam že vračata rezultate. V vaš ob
jem se lahko vrne stara ljubezen, bodite previdni.

LEV
V teh dneh boste intenzivno iskali svoje mesto 

pod soncem in pri tem ugostovili, da je včasih 
bolje, če je človek sam, saj so vam nesoglasja v 
partnerski zvezi “požrla” vse preveč živcev. Obeta 
se prijetnejše obdobje.

DEVICA
Glede poslovnih zadev so pred vami novi izzivi 

in podvigi, vse drugače pa bo na osebne področju.
Če ste doslej novosti uvajali skaraj neopazno, bo 
tega miru kmalu konec, saj se bo vse spremenilo.

TEHTNICA
Srečno obdobje se bo še nadaljevalo in stopnje

valo, saj boste v prihodnje več zaslužili ali pa 
boste dobili novo finančno priložnost. To bodo 
tudi ugodni dnevi za nakupe in osebna presene
čenja.

ŠKORPIJON
Pred vami je umirjeno obdobje tako v poslov

nih kot v zasebnih zadevah, za kar boste morali 
kaj malega storiti tudi sami. Ne pozabite, da je 
skromnost lepa čednost. Na obisk bodo prišli stari 
dobri prijatelji.

STRELEC
V delovnem okolju bo malo trenja, večjih stre

sov pa ne bo. V sebi boste čutili nenehno močno 
voljo po uveljavljanju in doseganju ciljev. V lju
bezni bodo zvezde še naprej na vaši strani, raznežili 
se boste.

KOZOROG
Ugoden teden predvsem za zaljubljene in tiste, 

ki bi to radi bili. Če ste samski in osamljeni, boste 
v tem tednu spoznali novo osebo, vezanim pa se 
bodo zveze še utrdile. V družbi prijateljev se boste 
dobro počutili.

VODNAR
Po stresnem in dinamičnem obdobju boste v 

naslednjih dneh predvsem umirjeni in uživaški. 
Sprostili se boste in začeli uživati v preprostih 
radostih življenja. Obnovili boste staro prijatelj
sko vez.

RIBI
Ne bodite tako naveličani ter brez energije in 

načrtov. Pred vami je bolj ustvarjalno obdobje, 
našli boste nove cilje, tudi nova ljubezen bo prišla 
v vaše življenje. Pustite se presenetiti.

esto, d.o,o.
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ftf ... na Dolenjskem, 

v Beli krajini in Posavju

nagradna križanka
A

Nagrade
Nagrade, ki jih poklanja časo
pis SavaGlas za pravilno reši
tev, prejmejo:

1. nagrada - 
knjižna nagrada 
Ema Černelč,
Ul. 11. novembra 44,
S273 Leskovec

2. nagrada - 
zgoščenka 
Katarina Janc,
Gubčeva 9, 8270 Krško

3. nagrada - 
kaseta
Martin Lupšina,
Glogov Brod 22, 8253 Artiče

Pravilna rešitev prejšnje na
gradne križanke v vodoravnih 
vrsticah se glasi:
SPAKA, KRPAN, RAISA, IVA, 
ALO, KA, SALAMINA, AN, 
APAN AŽA, OBRT, LERO, ANA- 
Mm, VRU, NAV, UP, AT, KSILO- 
ZA, TURINA, LORIS, ORADA, 
DANAJA, RAKEK, CN, NAT.

Geslo: POMEŽIK SONCU

Rešitev nagradne križanke pri
čakujemo do petka, 20.5.2005, 
na naslov:
SavaGlas, Trg izgnancev 12, 
8250 Brežice s pripisom “Na
gradna križanka”.

Ob pravilno rešeni križanki 
napišite ime, priimek, točen 
naslov in svojo davčno številko!

Pošljite rešitev cele križanke, 
ne le gesla!
Fotokopij ne upoštevamo!
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mommi

Čast je diamant na prstanu kreposti.
(Voltaire)

Ambicija je pravzaprav pohlep po mod. 
(Charles Coiton)

Beseda, ki jo zadržiš v sebi, je tvoj suženj, beseda, ki ti 
uide, je tvoj gospodar.

(Arabski pregovor)
<=>

Dejanja govore glasneje kot besede. 
(Flandrski izrek)

<=>
Bolečina je prav tako neizogibna kot smrt. 

(Voltaire)

Brezdelje bolj uničuje človeka kot delo.
(J. Steinbeck)

kino

Kino servis Brežice
Četrtek, 12.5., in petek, 13.5., ob 18.30 Constantin, znanstveno

fantastični triler, in ob 20.30 Propad, vojna drama; sobota, 14.5., in 
nedelja, 15.5., ob 17. uri Medvedek Pu in slovon, risani, ob 18.30 
Napad na policijsko postajo št 13, akcijski triler, in ob 20.30 Constan
tin; četrtek, 19.5., in petek, 20.5., ob 18.30 Misija Cucelj, akcijska 
komedija, in ob 20.30 Življenje pod vodo, komedija; sobota, 21.5., in 
nedelja, 22.5., ob 18.30 Misija Cucelj in ob 20.30 Bodi kul, komedija.

Kulturni dom Krško
Četrtek, 12.5., ob 19. uri Prepovedan dotik, drama; petek, 13.5., 

ob 18. uri Kinsey, drama, in ob 20. uri Srhljive skrivalnice, triler; 
sobota, 14.4., ob 18. uri Prepovedan dotik in ob 20. uri Srhljive 
skrivalnice; nedelja, 15.5., ob 18. uri Kinsey; četrtek, 19.5., ob 19. uri 
Življenje pod vodo, komedija; petek, 20.5., ob 18. uri Propad, vojna 
drama, in ob 20. uri Masaji, dokumentarna pustolovska drama; sobo
ta, 21.5., ob 18. uri Življenje pod vodo in ob 20. uri Propad; nedelja,
22.5., ob 18. uri Masaji.

Kulturna dvorana Sevnica
Petek, 13.5., ob 19. uri Življenje pod vodo, komedija; sobota,

14.5., ob 19. uri Punčka za milijon dolarjev, drama; nedelja, 15.5., 
ob 19. uri Popotovanje cesarskega pingvina, dokumentarec; 
četrtek, 19.5., ob 19. uri Krog 2, grozljivka; petek, 20.5., ob 19. uri 
XXX 2, akcija.

ANEKDOTE
Tako pametni, pa tako...

Nemški kemik Ugo Schiff je bil profesor na firenški univerzi. 
Bil je malce čudaški in je čutil poseben odpor do dežnika. 
Nikoli ga ni nosil in kadar je deževalo, je mirno hodil po 
dežju.
“Človek ni topljiv v vodi,” je rekel vsakomur, ki ga je 
vprašal, zakaj ne uporablja dežnika.

Ko so grškega filozofa in matematika Pitagoro vprašali, 
kakšna je razlika med moškim, žensko in zlatom, je odgo
voril:
“Zlato se preizkuša z ognjem, ženska z zlatom in moški z 
žensko.”

Slavni italijanski violinist in skla
datelj Niccolo Paganini je mirno 
kadil v prisotnosti odličnih dam. 
Ena izmed njih gaje na to vljudno 
opozorila. Paganini je mirno kadil 
dalje rekoč:
“Madame, kjer so angeli, morajo 
biti tudi oblaki.”

Italijanskega kiparja Leonarda Bistolfija je obiskal samouk 
in mu dejal:
“Mojster, čez dva dni se bom poročil, pa nimam niti pribite 
pare. Ali mi lahko posodite petsto lir?”
Vsota ni bila posebno velika in Bistolfi mu jo je izročil s 
pripombo:
“Pazite, če sem vam že dal petsto lir, še ni rečeno, da se 
morate na vsak način tudi poročiti.”

Dolgočasen avtor, ki je upal, da ga bo ameriški pisatelj 
VVilliam Dean HowelIs pohvalil, je rekel:
“Ne vem, kako to, toda zdi se mi, da ne pišem več tako dobro 
kot včasih.”
“Oh, še vedno pišete tako, kot ste,” je odgovoril HovvellS 
“samo vaš okus se izboljšuje.”
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Osnutek odloka o proračunu 2005 usklajen in pripravljen za prvo branje
Ena od osnovnih pomembnih nalog vsakega župana je pripraviti odlok o proračunu občine, saj se tako začrta delo, ki se bo 
izvajalo v prihodnjem oziroma tekočem letu. Glede nato, da smo že skoraj na sredini leta, je bila moja glavna naloga prvega 
meseca županovanja prav priprava osnutka proračuna.

OBČINA

Brežice
Letošnji proračun je uskla

jen na vsoti 4,052 milijarde 
SIT. Poudariti moram, da pro
računa ni bilo lahko uskladiti, 
saj so bile osnovne zahteve 
oziroma potrebe za kar 1,4 mili
jarde večje, kot pa so bile real
ne možnosti. Prav zaradi tega 
se tudi pojavljajo nekatera ne
godovanja, da določeni projek
ti niso zajeti v proračunu, ven
dar pa sem kljub vsemu le po
skušal na nek način uravnote
ženo upoštevati enakomerno 
financiranje vseh krajevnih 
skupnosti. Pa naj omenim še 
nekaj poudarkov iz letošnjega 
proračuna. Vse bolj opažamo, 
da je v proračunu vse več fiks
nih stroškov in vse manj inves
ticijskega denarja. Prav zato se 
vsako leto trudimo, da bi čim-

več denarja uspeli pridobiti iz 
državnih in evropskih skladov. 
Tako v letošnjem letu predvi
devamo pridobiti za skoraj 242 
milijonov SIT denarja iz prora
čuna RS. To pa pomeni, da mo
ramo vse projekte sofinancira
ti in financirati še predhodno 
pridobivanje dokumentacije. 
Tako bomo letos enkrat več de
narja kot lani namenili za pros
torsko planiranje v naši občini. 
Letos je to še posebno po
membno, saj morama kar 80 
milijonov SIT nameniti za do
kumentacijo za čistilne napra
ve in kanalizacijo Obrežje, Ve
lika dolina ter Brežice. Prav te 
kanalizacije pa bodo v nasled
njih letih v veliki meri sofinan
cirane iz evropskih skladov. 
Prav tako je veliko sredstev po
večanih na postavkah pri razvo
ju turizma. Tako je letos na
menjenih za turizem 117,5 mi
lijona SIT, vendar pa bomo 
skoraj polovico teh sredstev 
dobili vrnjenih od Ministrstva 
za gospodarstvo za sofinancira
nje projektov v turizmu. Letos 
je nekoliko večje povečanje 
sredstev tudi na postavki za

kmetijstvo, gre predvsem za po
večanje na račun izgradnje 
sejmišča, za katerega menimo, 
da je nujno potrebno. Vendar 
želimo sejmišče zgraditi tako, 
da bo v prihodnje namenjeno 
za širše dejavnosti. Povečanje 
sredstev pa je tudi na komu
nalni infrastrukturi, čeprav je za 
105 milijonov SIT ostalo ne
plačanega iz prejšnjega leta, 
tako da bodo programi inves
ticij v infrastrukturi izvedeni v 
približno enaki meri kot lani. 
Zal pa opažamo, da nam država 
nalaga vse več obveznosti na 
družbenih dejavnostih, ne za
gotavlja pa nam dodatnih sred
stev. Bistvena povečanja so na 
socialnem skrbstvu, otroškem 
varstvu, izobraževanju. Tako 
bo letos za programe družbenih 
dejavnosti namenjeno že več 
kot ena tretjina denarja, kljub 
temu da letos ni v programu 
izgradnja bizeljske šole, ker je 
izpadla iz državnega programa 
in se bo gradila prihodnje leto.

Na kratko sem opisal os
novne značilnosti letošnjega 
proračuna, pomembno pa bo, 
da ga bodo svetniki čimprej

sprejeli, kajti dokler ne bomo 
imeli sprejetega proračuna, ne 
bomo mogli začeti novih inves
ticij. Prav tako pa je nujno spre
jetje proračuna zaradi investicij 
v kanalizacije, ki bodo sofinan
cirane iz evropskih skladov. 
Naj še omenim, da se proračun 
sprejema v dveh branjih, prvo 
branje je bilo 9. maja, drugo 
pa bo 23. maja. Pred obravna
vo na občinskem svetu pa so 
ga morale pregledati še občin
ske komisije. Vse komisije so 
osnutek proračuna že pregle
dale in ugotovile, da je prime
ren za prvo branje ter občinske
mu svetu predlagale, naj svet
niki proračun tudi podprejo.

Ivan Molan, 
Župan občine Brežice

Občina Brežice je v letu 2003 
podpisala pogodbe za črpanje 
mednarodnih sredstev iz ISPA in 
PHARE programov

(Nadaljevanje iz prejšnje 
številke)

ISPA program pokriva

izgradnjo centralne čistilne na
prave Brežice in kanalizacijsko 
omrežje, ki pokriva mesto 
Brežice. Skupna investicijska 
vrednost izgradnje čistilne na
prave in kanalizacije Brežice 
znaša 1.800.000.000 SIT, od 
tega bo s taksami financirano 
27 odstotkov, s strani Ministrst
va za okolje 10 odstotkov, s 
strani Občine Brežice 21 od
stotkov in iz ISPA v višini 42 
odstotkov celotne investicije. 
Občina Brežice je za omenjeno 
čistilno napravo sprejela lo
kacijski načrt, vodila izdelavo 
projektne dokumentacije, od
kupila zemljišča in pridobi
la gradbeno dovoljenje. Za ka
nalizacijo so v izdelavi projekt
ne dokumentacije, pridobiva
jo se služnosti in usklajuje po
tek kanalizacije. Za pridobitev 
soglasja Ministrstva za finance 
je potrebno novelirati že izde
lano investicijsko dokumen
tacijo, uskladiti načrte razvoj
nih programov države z ob
činskimi načrti in sprejeti 
občinski proračun, katerega 
sestavni del je tudi načrt raz
vojnih programov. Soglasje

občinski svet brežice

SDS
Proračun občine 
Brežice

V ponedeljek, 9. maja 2005, 
je na 17. redni seji Občinskega 
sveta Brežice bila zagotovo 
najpomembnejša točka dnev
nega reda Predlog odloka o pro
računu občine Brežice za leto 
2005.

Vsakršno zavlačevanje spre
jetja predloga proračuna tako v 
prvem kot v drugem branju bi 
pomenilo resno nevarnost za 
pričetek in nadaljevanje inves
ticij, za katere zagotavlja sred
stva proračun Republike Slove
nije in je za njih pogojeno so
financiranje občine. Prav tako 
velja tudi za investicije, kjer je 
investitor Občina Brežice, RS 
pa nastopa kot soinvestitor. Če 
proračun ne bi bil sprejet, bo 
župan dolžan izvajati proračun 
po dvanajstinah, kar bi pome
nilo manj sredstev na vseh 
področjih. Glede na to, da je 
proračun pripravljen najbolje, 
kar nam razmere in sredstva 
omogočajo, ne bi smelo biti 
težav.

Obravnava osnutka proraču
na je tudi preizkusni kamen za 
dogovor med političnimi stran
kami in skupinami SDS, SLS, 
SD, N.Si, LORKS in PUM, ki 
smo ga sklenili z namenom, da 
Podpremo vsa pozitivna priza
devanja župana.

Marko Hercigonja, 
vodja svetniške skupine SDS

IDS

Proračun za leto 
2005 mora biti 
sprejet?
,, To vprašanje smo si zastav
ljali že v zadnjem objavljenem 
članku. Nobenega dvoma seve-

LDS
LIBERALNA DEMOKRACIJA 

SLOVENIJE

da ni, da proračun mora biti 
sprejet, saj tako stanje, kot ga 
imamo sedaj v občini Brežice, 
ne vodi nikamor.

Vprašanje pa je, ali je zaradi 
dosedanjih nemarnosti dovol
jeno kršiti vsa poslovniška do
ločila o načinu priprave osnut
ka tega - za občino najpo
membnejšega letnega doku
menta in ga sredi tekočega leta 
sprejemati po nekakšnem “hi
trem” postopku?

Moramo se seveda zadovol
jiti z odgovorom, da bomo v 
nasprotnem primeru ob znatna 
“evropska” sredstva, ki so bila 
z velikim trudom že pred leti 
dogovorjena, tudi ob znatni po
moči pisca tega članka. To pa 
bi pomenilo, da bi zastal na
daljnji razvoj na območju mej
nega prehoda Obrežje, da bi po
menila nezgrajena čistilna na
prava tudi večletni zastoj pri iz
gradnji kanalizacije na območ
ju KS Jesenice na Dolenjskem 
in KS Velika dolina. Zastoj bi 
se lahko pojavil še pri izgradn
ji regijskih čistilnih naprav, tu
di v Brežicah.

Zaradi tega, ker proračun ni 
bil pravočasno pripravljen, se 
bomo morali zadovoljiti s sla
bim razvojnim dokumentom, 
ki pač ne zadovoljuje vseh pro
računskih porabnikov. Zlasti 
ne večine krajevnih skupnosti, 
ki so veliko pričakovale od po
litičnih sprememb, ki so jih 
podpirale.

Zahtevamo, da župan obči
ne takoj po sprejemu proračuna 
prične pripravljati rebalans le 
tega, ki bo bolj realen in pra
vičnejši.

Svetniška skupina LDS, 
J. Avšič

LORKS
Spoštovani!

Pred nami je čas sprejeman
ja proračuna za tekoče leto. Sta
lišče naše svetniške skupine je, 
da je to zelo pomembna naloga,

zato smo vsak na svojem po
dročju pregledali opravičenost 
izdatkov ob upoštevanju re
alnih, finančnih možnosti ob
čine. Predvsem smo kritični do 
neposrednih uporabnikov pro
računskih sredstev, zato smo 
podprli predloge, da strokovne 
službe proučijo sistemizacije 
in možnosti za varčevanje. Za
vedamo se, da je potreb mnogo 
več, kot je denarja. Res pa je, 
da je potrebno postaviti priori
tete, jih uskladiti in upoštevati 
dogovorjene plane. Zato v pri
hodnje pričakujemo, da bo 
vsak nov odlok, pravilnik ali 
sklep imel tudi jasno prikazane 
finančne posledice. V primeru, 
da temu ne bo tako, bomo ka
tegorično proti takšnim odlo
čitvam. Zavedamo se, da je 
sprejetje proračuna potrebno, 
saj je zanj vezano mnogo 
pomembnih projektov, zato z

☆ ☆
☆ ☆

naše strani ne bo ovir, če se 
bodo upoštevala zgoraj nave
dena dejstva.

Prav je, da bralce obvestimo, 
da v našo svetniško skupino 
namesto g. Vojka Bibiča priha
ja g. Jože Baškovič.

Za LORKS mag. Stanka Preskar

DeSUS
Q vse general

Demokratična stranka upoko
jencev Slovenije se pripravlja na 
6. kongres, ki bo enodnevni in 
sicer bo 20.maja 2005 v Ljub
ljani. Članstvo pričakuje novo 
vodstvo, ki bo znalo dosledno iz
polnjevati sklepe stranke. Priča
kovati je več doslednosti. Nekate
ri želijo spremembo imena. Od
ločitev bo na kongresu.

Spremembe pa napoveduje 
tudi brežiški župan v sestavi de
lovnih teles občinskega sveta. 
Gotovo bo izvedel še druge po
teze. Časa bo imel bolj malo v 
iztekajočem se mandatu. Žani-

SLS.
Slovenska ljudska stranka

www.sls.si

mivo je tudi, da se je poslovilo 
že več svetnikov in da odhod na
povedujejo še nekateri. Obraz
ložitve niti ne povedo, le lepo 
nas pozdravijo ob odhodu.

V naši stranki se ne bomo 
levili. Upamo, da bomo znali 
zadržati pokončno držo do kon
ca mandata.

Želimo si modro sodelovanje 
in medsebojno spoštovanje!

Svetnik Rok Kržan

Koliko smo 
izkoristili EU?

Preteklo je leto od vstopa v 
Evropsko unijo. Država dela 
revizijo tega evropskega leta, 
enako bi morala storiti tudi 
naša občina, razvojni centri in 
agencije. Smo dovolj izkoris
tili možnosti sodelovanja in fi
nanciranja iz virov EU? Koli
ko smo sploh informirani in 
tudi motivirani vstopati v pro
stor skupnega trga?

Občina Brežice kot mejna 
evropska občina ne sme ostati 
na obrobju EU, ne glede na 
neugodna dejstva, da bo Slove
nija neto plačnica in ne bo 
razdeljena na tri regije. To bi 
omogočalo, da bi vsaj slabše 
razvita vzhodna regija, v kate
ro bi spadala naša občina, bila 
prejemnica sredstev iz evrop
ske blagajne.

Ob tem se ne bi smeli ustavi
ti na južni evropski meji, am
pak se že pripravljati in sode
lovati pri vstopu Hrvaške v EU, 
predvsem z občinami in regija
mi, ki mejijo na Slovenijo.

Davor Račič, svetnik PUM-a

SOCIALNI
DEMOKRATI

Doživeli smo Ajdovščino. 
Primorska se je ponosno in do-

Sava Glas, 12.5.2005

Ministrstva za finance je poleg 
usklajene razpisne dokumenta
cije pogoj za javni razpis izbo
ra izvajalca del. Po trenutnem 
terminskem planu naj bi se dela 
na izgradnji kanalizacije in čis
tilne naprave Brežice pričela v 
letu 2006 in končala v letu 
2009.

Čistilna naprava Brežice bo 
zgrajena v velikosti, da bo lah
ko pokrivala potrebe po čiš
čenju odpadnih voda tudi v KS 
Dobova. V končni fazi bo pred
vidoma pokrivala naslednja 
naselja: Brežice, Gornji Lena
rt, Čatež, Mostec, Bukošek, 
Sela, Glogov Brod, Cundrovec, 
Dobova, Gabrje, Mali Obrež, 
Veliki Obrež, Mihalovec, Ri- 
gonce in Loče.

stojno spomnila 5. maja 1945, 
ko je bila v tem mestu imenova
na narodna vlada Slovenije. To 
je bil takrat dogodek brez pri
mere, saj je bila pokrajina for
malno še vedno del italijanske 
države. 60 let kasneje je sedan
ji ajdovski župan sporočil “slo
venski javnosti, italijanski jav
nosti in vsemu svetu, naj neka
teri krogi v Italiji pozabijo na 
svoje želje po rapalski meji”. 
Tisoči iz vseh koncev Slove
nije, tudi dva avtobusa udele
žencev iz naše občine, smo is
kreno ploskali mislim akade
mika Cirila Zlobca, ki je s pre
tehtano in z dejanji utemeljeno 
besedo ovrgel mnoge žaljivke 
o NOB, posameznih borcih in 
takratni vladi. Pozval je k pre
nehanju sovraštva med nami in 
k ocenjevanju obdobja in dogod
kov v kontekstu zgodovinske
ga časa.

Množična udeležba na pro
slavi je bila najboljši odgovor 
sedanji vladi, ki je zavrnila po
budo o uvrstitvi te prireditve 
med državne proslave. Še več: 
nikogar ni bilo tam razen ob
rambnega ministra. Morda pa 
bo kateri od najvišjih predstav
nikov oblasti, ki smo ji zaupali 
vodenje VSEH državljank in 
državljanov, prišel na proslavo 
60-letnice vrnitve Posavcev iz 
izgnanstva? Tudi tega dogod
ka brez NOB ne bi bilo.

Milena Jesenko

N Si
Nova Slovenija
Krščansko ljudska stranka

3. maja sta Regijski odbor 
N. Si Posavja obiskala glavna 
tajnica N.Si gospa Maruša No
vak in predsednik poslanske 
skupine gospod Blaž Pavlin. 
Obisk je bil namenjen pred
vsem spoznavanju , problema
tike na terenu, saj so se pri N.Si 
odločili, da bodo obiskali vse 
regijske odbore po Sloveniji in 
izmenjali izkušnje. Ker se vo
lilno leto 2006 hitro približuje, 
je bilo kar nekaj vprašanj to
vrstnega značaja.

Vladka Sumrek
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Na izredni seji o Državnem lokacijskem načrtu za HE Blanca
V občini Sevnica si lahko po dolgih letih čakanja končno obetamo, da bomo poleg dveh hidroelektrarn Boštanj in Blanca, na 
območju občine pridobili tudi sodobnejše in varnejše cestne povezave, dve novi premostitvi in tudi čistejšo reko Savo.

Občinski svet občine Sevni
ca je na izredni seji 29.4.2005, 
odločal o treh pomembnih “elek
trarniških” zadevah. Najprej je 
odločal o spremembi dveh svojih 
sklepov, ki so vezani na program 
infrastrukturnih ureditev pri HE 
Boštanj. Po zadnji strokovni štu
diji se je zunajnivojsko križanje 
ceste Gl-5 in železnice pokaza
lo za tehnično sprejemljivo gle
de na predvideno krožišče v 
Boštanju, zato je občinski svet 
spremenil svoj sklep iz leta 2003 
in ponovno zahteval zunajnivoj
sko križanje. Ker pa rekonstruk
cija ceste Gl-5 od graščine do

odcepa za Mirensko dolino sku
paj z izgradnjo krožišča in podvo
za časovno ne bo možna do 
začetka obratovanja HE Boštanj 
- to je do aprila 2006, je občinski 
svet odločil podaljšati rok izvedbe 
do konca leta 2007.

Osrednja oziroma najpomemb
nejša zadeva na izredni seji ob
činskega sveta pa je bila izdaja po
zitivnega mnenja k predlogu DLN 
za HE Blanca Občina Sevnica je 
v svojih smernicah zahtevala ure
ditev in posodobitev cestne, vod
ne in druge infrastrukture, za kate
ro smo bili dolga leta prikrajšani z 
obrazložitvijo, da se bo vse to ure
jalo ob izgradnji hidroelektrarn na 
spodnji Savi.

V predlogu DLN, ki je bil 
razgrnjen v času od 17. oktobra in 
do 17. novembra 2005, niso bile 
upoštevane vse smernice, ki smo 
jih podali, zato je Občina Sevnica 
v vmesnem času in vse do sedaj 
vodila razgovore in pogajanja z 
Ministrstvom za okolje in prostor 
(MOP) in drugimi ministrstvi, s 
ciljem, da se ob izgradnji HE Blan

ca zgradi in posodobi čim več pro
storskih ureditev oziroma infra
strukture, ki bi omogočila razvoj 
naše občine.

Razgovori in pogajanja so se 
vodili z več strani; pogajal se je 
župan, pogajala se je posebej 
ustanovljena pogajalska skupina, 
pa tudi odbor za HE na spodnji 
Savi in posebna komisija za sprem
ljanje izgradnje HE Blanca.

Zahtevali smo, da se vse pro
storske ureditve, ki ne bodo nepo
sredno predmet DLN, prav tako 
zapišejo v uredbo o DLN, saj bomo 
le tako imeli pisno zagotovilo, da 
se bo ta infrastruktura v naslednjih 
letih dejansko zgradila.

Na MOP-u so nam pojasnili, da 
bodo vse dogovorjene prostorske 
ureditve, ki so zunaj DLN, zapisa
ne v posebni uredbi oziroma bodo 
to po zadnjem zagotovilu posebni 
sklepi Vlade RS.

Zato je Občinski svet Sevnica 
sprejel sklep, da Občina Sevnica 
pogojno izda pozitivno mnenje, 
če bo istočasno ob sprejemu ured
be o DLN za HE Blanca na Vladi

RS slednja sprejela tudi zavezujoče 
sklepe o financiranju in izgradnji 
dodamo dogovorjene infrastruk
ture.

Najpomembnejše prostorske 
ureditve, ki izhajajo iz DLN Blan
ca, zajemajo protipoplavne na
sipe, most na Blanci, ki bo pre
vozen za tovorni promet z ureje-' 
nim pločnikom in javno razsvet
ljavo, nadvišala se bo cesta med 
železniškim prehodom Gobavce 
do gostilne Kragl, zgrajena bo 
nova cesta od Kragla do Gornjega 
Brezovega z urejenim križiščem 
za Lončarjev Dol, uredil se bo 
Vranjski potok, Floijanski in Dro- 
žanjski potok se bosta uredila v 
zaprti obliki, posodobila se bo ces
ta od jezovne zgradbe do konca 
naselja Blanca, uredil se bo most 
na Mimi in zgradile se bodo male 
čistilne naprave. Na podlagi zako
na o pogojih koncesije za izkoriš
čanje energetskega potenciala 
spodnje Save je za infrastrukturo, 
ki izhaja iz DLN, predviden znesek 
29 milijonov evrov. V ta znesek 
so vključeni tudi vsi odkupi stano

vanjskih hiš, s katerimi se lastniki 
strinjajo.

Dodamo dogovorjene prostor
ske ureditve, ki jih mora s sklepi 
potrditi tudi Vlada RS hkrati z 
uredbo o DLN Blanca, so izgrad
nja mostu na Logu, posodobitev 
ceste skozi mesto Sevnica, izgrad
nja krožišča v Šmarju z ureditvijo 
ceste na odseku za Planino, izgrad
nja nadvoza čez železniško progo 
v Šmarju, preplastitev ceste od 
Blance do meje s krško občino, 
ureditev pločnikov in javne raz
svetljave na Doljnem Brezovem, 
na Blanci in v naselju Arto, izgrad
nja malih čistilnih naprav in ured
itev vodotokov zunaj območja 
DLN ter druge ureditve.

Vse te dodamo dogovorjene 
ureditve in predvidena infrastruk
tura, kije zajeta v DLN za HE Blan
ca, je skupno ocenjena na približ
no 50 milijonov evrov.

Naslednji pomemben korak je 
sprejem uredbe o DLN in sklepov 
o financiranju in izvedbi dodatnih 
ureditev na Vladi RS, kar je pred
videno za konec maja 2005. Špre-

jem uredbe v prej navedenem 
roku pa zagotavlja koncesionar
ju začetek gradnje HE Blanca v 
mesecu novembru letos.

Gradnja spodnje savske veri
ge hidroelektrarn, ki je prioritetni 
državni projekt, gre po zastavlje
nem planu naprej in tako so na 
seji sevniški člani občinskega sve
ta na koncu izdali tudi stališče na 
izbor variante jazovne zgradbe za 
HE Krško pri Sotelskem, ki jo 
podpira Občina Krško in je po 
primeijalni študiji ugodnejša od 
variante pri kamnolomu Gunte. 

Ana Gračner, univ.dipl.prav., 
predsednica posebne komisije 

za spremljanje izgradnje HE 
Blanca in Boštanj

občinski svet sevnica

SLS.
Slovenska ljudska stranka
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Mesec maj, ki smo ga doslej 

imenovali mesec ljubezni, ima 
sedaj za naš še drugi pomen. 
Prvega maja smo namreč 
praznovali prvo obletnico vsto
pa v evropsko skupnost. Sicer 
pa se brez ljubezni in spoš
tovanja ne da živeti, še najmanj 
pa v tako veliki skupnosti, kot 
je Evropska integracija. Mesec 
maj pooseblja oboje. Po za
ključku praznovanj, ki so se 
zgodila v preteklem obdobju, 
vam še naprej želimo lep in 
uspešen mesec.

LDS
LIBERALNA DEMOKRACIJA 

SLOVENIJE

DLN za HE Blanca

V petek 29.4.2005 je 
Občinski svet občine Sevnica 
na izredni seji obravnaval pred
log Državnega lokacijskega 
načrta za HE Blanca. DLN je 
dobil zeleno luč vseh prisotnih 
svetnikov, kar kaže tudi na do
bro pripravo in uspešno poga
janje z državo. Seveda pa velja 
ob tem poudariti tudi vlogo 
vseh posameznikov, pogajal
cev, političnih strank, pa tudi 
župana in nenazadnje veliko 
pripravljenost sodelovanja 
predstavnikov Holdinga Slo
venskih elektrarn.

Sedaj je na vrsti država, da 
pripravljen predlog Državnega 
lokacijskega načrta potrdi in 
tako dokončno zagotovi nada
ljevanje projekta na spodnji 
Šavi. Ob takšnih posegih se 
vedno znova sprašujemo ali bi 
lahko od države iztržili še 
kakšen dodaten proračunski 
denar, vendar je mišljenje LDS, 
območnega odbora Sevnica, 
da je izpogajan in na ob
činskem svetu potrjen Državni 
lokacijski načrt z uredbo 
praktično največ, kar se je v 
danem trenutku dalo doseči.

Seveda pa ostaja upanje, da bo 
država podan predlog in s spre
jetjem DLN izpogajane ob
veznosti tudi izpolnila.

S sprejetjem DLN pa se 
pospešeno delo občinskega 
sveta ne prekinja. Pred upravo 
in občinskim svetom je vrsta 
nerešenih stvari, še zlasti na 
področju šolstva. Že zadnja seja 
občinskega sveta je pokazala, 
kako nekateri nenamerni skle
pi in zapisi sprožijo nerazumen 
revolt, čeprav se v dogovoru 
stvari hitro uredijo in popravi
jo. Ob tem želimo predvsem 
poudariti, da bo v prihodnje 
potrebno veliko strpnosti, sode
lovanja, še zlasti ravnateljev 
osnovnih šol, ko bo uprava in 
posledično občinski svet 
odločal o šolskih okoliših. 
Zavedati se moramo, da je 
število rojstev vsako leto 
manjše in tako posledično na 
nekaterih šolah prihaja do 
pomanjkanja otrok. Če želimo 
zagotoviti obstoj delujočih os
novnih šol v naši občini, bo 
moralo priti do nekaterih pre
razporeditev šolskih okolišev, 
kar bo pogojevalo tudi pris
tojno ministrstvo ob prijavi na 
investicije v osnovne šole. Sam 
občinski proračun pa potrebnih 
sredstev za izgradnjo osnovnih 
šol ne more zagotoviti.

OO LDS Sevnica

SDS
Srednje šolstvo v 
Sevnici

Ugotovitve:
Občina Brežice in občina 

Krško si neprenehoma prizade
vata in tudi uresničujeta ideje, 
kako čim bolj učinkovito 
približati izobraževanje svojim 
dijakom in študentom. Poleg 
srednjih šol, obe sosednji 
občini dobesedno tekmujeta 
med seboj, katera bo prej uspe
la s predlogom četrte-pete 
univerze v Sloveniji.

V naši sevniški občini pa 
takšne vneme ni. Naši otroci 
morajo po večini v srednje šole

v Celje, Brežice, Novo mesto 
in še dlje. Vstajati morajo 
zgodaj zjutraj in domov pri
hajajo pozno popoldan ali 
zvečer. To ni naporno samo za 
naše učence in njihove starše, 
ampak tudi izredno drago. Tudi 
ali predvsem zaradi tega je mar
sikateremu nadarjenemu 
učencu onemogočeno uspešno 
šolanje. Trendi sodobnega 
izobraževanja zahtevajo 
večino dijakov v gimnazije in 
druge srednje šole.

V Sevnici se (predvsem po 
zaslugi posameznih šolnikov) 
na področju srednjega šolstva 
izvaja program frizerja, mizarja 
in turističnega tehnika. To je 
tudi za skromne sevniške po
trebe premalo. Žal programa 
razvoja srednjega šolstva (kaj 
šele kakšnega višjega progra
ma) občina Sevnica ne pre
more. Občinski svet, pa bog ne 
daj, da bi se utrujal s takšnimi 
vprašanji.

Predlog rešitve:
V Sevnici bi morali (če tega 

že do zdaj nismo storili) 
izdelati strateški načrt razvoja 
srednjega šolstva. Ta bi moral 
opredeliti usmeritve, da se v 
Sevnici zgradi nov sred
nješolski center na prostoru, ki 
je za to že predviden. (Ob
stoječa lokacija srednje šole je 
neprimerna, tako prostorsko 
kot organizacijsko in logis
tično). Poleg obstoječih progra
mov bi morali te dopolniti z 
novimi. Npr. ali s samostojno 
gimnazijo z vsaj po dvema 
oddelkoma ali imeti vsaj dis
locirano brežiško ali celjsko 
gimnazijo.

To ni nemogoča ideja, samo 
uresničiti bi jo morali. Država 
zelo podpira razvoj srednjega 
šolstva po državi. Investicije v 
srednje šolstvo v celoti pokri
va država. Se sploh kdo zave
da, kakšne priložnosti naša 
občina zamuja? Z novo sred
njo šolo bi zgradili tudi prim
erno telovadnico, ki bi lahko 
bila večnamenska in bi bila na
domestni objekt za izgubljeno 
športno dvorano “Partizan”. 
Zraven bi zgradili še atletsko 
stezo (atletski stadion) in s tem 
pretežno na državni račun pri
dobili srednješolsko in šport
no infrastrukturo.

Kaj pa počne občina Sevni
ca?

Namesto sistemskega pristo
pa po učinkovitih dolgoročnih 
rešitvah bo naša občina v letu

2005 pričela z izgradnjo na
domestnega “Partizana”, ki ga 
bomo pretežno financirali iz 
naših občinskih virov in na ta 
način izčrpavali samega sebe. 
In ko bo dvorana končana, ne 
bo ne nove srednje šole ne at
letskega stadiona, kar bi lahko s 
premišljenim, sistemskim pristo
pom pridobili v enem zamahu.

Primer občine Ormož:
Ormož je približno 18 km 

oddaljen od Ljutomera, kjer je 
že desetletja klasična gimnazi
ja. Prav tako je okrog 20 km 
oddaljen od Ptuja, kjer je tudi 
že desetletja klasična gimnazi
ja. Ormoški župan si je v letih 
1997 - 2000 zadal obvezo, da 
bo ustanovil gimnazijo v 
Ormožu in to tudi izpolnil. 
Danes gimnazija uspešno de
luje s približno 250 dijaki. 
Občina Ormož je po število pre
bivalcev in velikosti povsem 
primerljiva z občino Sevnica.

Vzorov in idej, kako, je pov
sod veliko, le čez plot je treba 
pogladati.

Svetniška skupina SDS, 
Branko Kelemina

DEMOKRATI

1. maj je za nami. Imel je 
grenak priokus, saj so dobile 
odpoved delavke v Jutranjki. 
Šivilje v krmeljski Lisci pa še 
vedno ne vedo, kakšna usoda 
jih bo doletela.

Naša stranka SD in sevniški 
župan sta v prejšnji vladi stori
la vse, da bi pomagali šiviljam 
Jutranjke. Žal pa je bil prvi mož 
v Jutranjki napačno izbran. 
Znal je lepo govoriti, se do
brikati delavkam, bil je poln 
hvalisanja, kako rad ima Sevni
co in Jutranjko. Sama sem ga 
spregledala že ob prvem sreča
nju. Slutila sem, da ta človek 
ne bo rešil naših šivilj. Gospod 
Rabič je nenamensko porabil 
državna sredstva. Veliko razo
čaranje in jeza pa sta me prev
zela ob prvomajskem odpustu 
delavk. Odpustili so 75 šivilj, 
v režiji in komerciali pa je os
talo 83 zaposlenih. Zakaj so jih 
potrebovali in zakaj jih še po
trebujejo? Jih je težje odpusti
ti, saj imajo gotovo višje plače

kot šivilje? Delavke naj bi do
bile v letu dni odpravnine. Ne 
verjamem, da bo še kaj ostalo.

Naša stranka je vsa leta ponu
jala kadrovsko rešitev, ki bi 
bila v stanju prinesti nov veter, 
gospo Marijo Jazbec, toda za 
to ni bilo prave volje, čeprav 
ima Marija prakso, znanje, od
govornost, energijo,... Doma
čim kadrom nismo naklonjeni, 
čeprav so prekaljeni in odgo
vornejši. Delavke bi srečevali 
ne samo v tovarni, temveč tudi 
na ulici. Videli bi prestrašene 
poglede mater, ki ne vedo, kako 
bodo preživljale otroke, plače
vale položnice, dobile denar za 
prevoz na delo,...

Pravijo, da živimo bolje kot 
včasih, da imamo več demokracije, 
daje manj revščine,... Da, nekate
ri boljše živijo, večina pa živi 
slabše. Vlada pripravlja davčno re
formo - enotno davčno stopnjo. 
Slovaki, ki imajo tako reformo, 
dokazujejo, da je zelo dobra za 
bogate, zelo neprijazna pa do sred
njega in revnega sloja.

Nekako ne vemo, kaj bi s 
praznikom 1. maja. Potrebu
jemo ga in še bolj ga bomo po
trebovali. Ljudje prenašamo 
življenjske viharje, dež in čaka
mo sonce. Toda pride dan, ko 
se upremo in povemo, da tako 
ne gre več naprej.

Berta Logar, 
podpredsednica SD

N Si
Nova Slovenija
Krščanska Uuttska stranka

Občinski odbor je na svoji 
prvi seji v novi sestavi izvolil 
novo odstvo. Predsednik OO 
N.Si Sevnica je postal Matjaž 
Traven iz Sevnice (031-377- 
789), podpredsednik Jože Ašič 
iz Selc nad Blanco (041-221 
609), tajnik Andrej Hafner iz 
Orehovega (031-500 550) in 
blagajničarka Marta Knez iz 
Koludrja pri Šentjanžu (051- 
202 599). Vse pobude in vpra
šanja občanov, za katere se že 
vnaprej zahvaljujemo, spreje
mamo preko elektronske pošte 
na naslovu sevnica@nsi.si ali na 
zgoraj navedene mobilne šte
vilke.

Vaš OO N.Si Sevnica

posavska unija

Gibaj se veliko in opazil boš razliko
Slovenija, Sevnica - Podatki o gibalni dejavnosti Slovencev 

nas opozarjajo, da smo, tako kot drugod v Evropi, premalo teles
no dejavni. Današnji način življenja nas sili, da večino dneva 
preživimo sede, v avtomobilu, v službi, šoli, pred televizorjem in 
računalnikom.

V Sloveniji zato poteka akcija “Z gibanjem do zdravja”, v 
katero se vključuje tudi sevniški zdravstveni dom. Namenjena je 
vsem zdravim odraslim, starim od 20 do 65 let, zlasti telesno 
nedejavnim ali zmerno telesno dejavnim ter ljudem s prekomer
no telesno težo. Na akcijo so povabili člane Univerze za tretje 
življenjsko obdobje, nekatere občane so na testiranje telesnih 
zmogljivosti poslali zdravniki, drug pa so prišli prostovoljno- 
Sobotne hoje na 2 km se je udeležilo 83 občanov. To je eno
staven, natančen, varen in ponovljiv test, ki so ga razvili na Fin
skem. Na osnovi 
ugotovljene telesne 
zmogljivosti, ki jo 
pokaže hitra hoja, so 
zdravstveni delavci 
svetovali ustrezno 
telesno dejavnost, ki 
bo izboljšala zdrav
je in počutje, pri
pravili pa so tudi 
predavanje o zdravi 
prehrani. N.C.C.

■MUK
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mnenja, odgovori, popravki ...
SmGlas, 12.5.2005

Sporočilo bralcem!
Bralce vabimo, da s svojimi mnenji, stališči in komentarji sodelujejo v 

rubriki Mnenja, odgovori in popravki. Vsi prispevki za rubriko morajo biti 
opremljeni s polnim imenom in naslovom odgovorne fizične osebe (tudi v 
primeru institucij, organizacij, strank, društev,...) in s telefonsko številko, na 
kateri je mogoče preveriti avtentičnost avtorja. Na podlagi Zakona o medijih 
(Ur.l.35/2001) si uredništvo pridržuje pravico do objave ali neobjave in 
krajšanja prispevkov v skladu s svojo uredniško politiko in prostorskimi 
možnostmi. Izjema so odgovori in popravki, ki po zakonu ne smejo biti spre
menjeni in dopolnjeni.

Vse za blagor otrok 
(in ostalih)

SavaGlas 130, str.ll

Delavci OŠ Bizeljsko smo z zani
manjem prebrali prispevek pod 
naslovom “ Vse za blagor otrok (in 
ostalih)’’. V besedilu smo zaznali 
posmeh, ki veje iz prispevka. Veseli 
smo, da je novinarka Nada Čmič- 
Cvetanovski zaznala neresnost in 
kup neresnic, ki jih je nanizala nek
danja ravnateljica Vida Najger v 
svoji obrambi.

V prispevku je navedeno, da je 
bilo na šoli 150 zunajšolskih ak
tivnosti, kar ni možno niti v najlep
ših sanjah, saj je na šolskem kole
darju bilo 191 delovnih dni. To po
meni, da bi vsak teden imeli v pov
prečju štiri zunajšolske dejavnosti, 
kar je nemogoče. V analizi letnega 
delovnega načrta za to šolsko leto 
so kot zunajšolske aktivnosti nave
deni tudi športni dnevi, kulturni 
dnevi, naravoslovni dnevi, ki so del 
obveznega programa in nikakor ne 
gre za zunajšolske dejavnosti. Ve
čina ostalih dejavnosti, ki so se odvi
jale zunaj časa pouka, pa se je 
udeleževalo le po nekaj učencev in 
ne celi razredi ali celo vsi učenci, 
zato ne razumemo, kakšni stroški 
za hrano ali material bi pri tem lah
ko nastali. Povsod, kamor smo pri
šli, so nas ponavadi pogostili gos
titelji. Morda je bito pri tem mišljenih 
nekaj sokov in sendvičev iz šolske 
kuhinje za tekmovalce v športnih 
dicsiplinah ?

Pikniki zaposlenih?! Res se ne 
spominjamo teh “strašnih ” pikni
kov, morda je kot piknik v tem letu 
bila mišljena delovna akcija zapos
lenih v vinogradu, ko smo po kon
čanem delu bili postreženi z osve
žilno pijačo, salamo, sirom in kuma
ricami - iz šolske■ kuhinje seveda.

In nato še pogostitve za redne pe
dagoške konference - dobili smo čaj 
v vrčih ali sok ter kavo, a ne iz 
Babičeve trgovine. Je to res toliko 
stroškov? Pojedine na konferencah 
nikoli ni bilo!

Začudeni smo tudi nad prilož
nostnimi darili za zaposlene. Naj
večkrat je prispeval za rože ob 8. 
marcu sindikat, sicer pa je šlo iz 
lastnih žepov sodelavcev.

Učenci, ki so bili v šoli v naravi, 
niso bili deležni pogostih obiskov 
ravnateljice, kot je bilo poudarjeno 
(v letu 2002 - sodeč po analizi - je 
bila le na zimovanju varovancev 
vrtca na Hočkem Pohorju). Za pre
hrano otrok je bilo zmeraj poskrb
ljeno v okviru aranžmaja, ki so ga 
plačali starši.

Zelo cenimo sodelovanje zunan
jih sodelavcev - mentorjev, vendar 
jih nikoli nismo nagrajevali. Ponu
dili smo jim šolsko malico ali kosi
lo in kavo.

Ob vstopu v šolo in sprejemu v 
šolsko skupnost se prvošolci pona
vadi posladkajo s torto, ki jo po
dari pekarna, s katero sodelujemo. 
Za huje bolne otroke, ki naj bi bili 
deležni pozornosti z darili, ne vemo 
ničesar. Za pust smo maškare raz
veselili z bonboni, ki niso bili kup
ljeni v trgovini “NI DA NI”, pred
vsem pa so bili stroški daleč nižji, 
kot je navedeno v prispevku. Svet 
šole in svet staršev sta razpravljala 
o skromnih šolskih malicah. Stroški 
za obogatitev malic so se povečali 
šele v letu 2003, ko je bilo dodano 
sadje.

Ob materinskem dnevu so ma
mice iz šolske kuhinje dobile kavico 
in “keks” in nič drugega. Knjižne 
nagrade za uspešne učence so bile 
iz šolske knjižnice. Angleški velepo
slanik je bil na obisku v letu 2000 in 
ne v letu 2002, sodelavci, ki so na
predovali, so dobili višjo plačo z
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ministrstva.
Naj povemo, da je večina omen

jenih “nagrad” prišla iz šolske ku
hinje in knjižnice, material za pouk 
je bil nabavljen pri drugih dobavi
teljih, zato si navedenih stroškov 
nikakor ne moremo predstavljati.

Delavci si želimo še naprej 
uspešno opravljati svoje poslanst
vo, kot smo ga vedno, v pričako
vanju resnice in pravice na sodišču.

Kolektiv OŠ Bizeljsko 
(podpise hranimo v uredništvu)

“Mreža šol ostaja, a 
spremembe bodo očitne” 
in “Analiza šolstva in 
predšolske vzgoje v 
občini Sevnica”

SavaGlas, štev. 130, str. 5 in 14

Kar dva članka v vaši predzad
nji izdaji SavaGlasa sta me spod
budila k pisanju in kot vodja po
družnične osnovne šole na Studen
cu menim, da je moja dolžnost, da 
problematiko šole in šolskih okolišev 
predstavim z naše, hribovske plati. 
Članek Nade Černič Cvetanovski 
“Mreža šol ostaja, a spremembe 
bodo očitne ” je navrgel kar nekaj 
za lase privlečenih dejstev.

Avtorica članka je navedla, da je 
občina v zvezi s spremembami šol
skega okoliša že sklicala sestanek 
na Studencu. Podatek je napačen, 
saj je sestanek sklical Svet staršev 
podružnice Studenec, ker je z občine 
pricurljala vest, da se bo šola na 
Studencu zaprla. Takšne novice so 
tako starše kot zaposlene presenetile 
in ker smo hoteli vedeti, kaj je res, 
smo sklicali sestanek, na katerega 
smo povabili poleg ravnateljice OŠ 
Sava Kladnika Sevnica še župana 
Kristijana Janca, podžupana Štefa
na Teraža, vodjo oddelka za druž
bene dejavnosti Darjo Lekše, An
dreja Štricla in Srečka Ocvirka.

Na sestanku so Občinarji veli
kokrat poudarili (prevečkrat, da bi 
zvenelo iskreno), da se šola na Stu
dencu ne bo zapirala. Jasno so pou
darili, da glede tega tako ali tako 
ne bodo spraševali krajanov, pač 
pa bo tako, kot bodo sklenili občin
ski svetniki. Zelo spodbudno!

Starši so podprli obstoj šole na 
Studencu in krajani so očitno edini, 
ki se zavedajo pomena šole za ob
stoj podeželja, za Občinarje pa je 
podeželje pomembno očitno le te
daj, ko se zbirajo volilni glasovi.

Starši so bili proti spremembi, 
da bi se učenci na predmetno stop
njo vozili v Boštanj, kar se je neka
terim zdelo skregano s kmečko logi
ko. Starši zavzemajo stališče, da so 
učenci vozači že tako prikrajšani za 
veliko stvari in če so že vozači, naj 
imajo vsaj nekaj prednosti. Pred
nosti vidijo v tem, da učenci, ki se 
vozijo na predmetno stopnjo v Sev
nico, lahko obiščejo občinsko knjiž
nico, glasbeno šolo, zdravstveni 
dom, opravijo nakup v papirnici, 
sevniška šola ima zobozdravstveno 
službo. Če se bo otrok vozil v Boš
tanj, bodo starši tisti, ki se bodo 
morali popoldne ponovno vračati v 
Sevnico in z otrokom opravljati stva
ri, ki bi jih lahko opravljal sam. Je 
to res tako skregano s kmečko logi
ko, kot je bilo krajanom na sestanku 
očitano?

Avtorica članka, ki je na sestanku 
ni bilo, je pogrešala krajane Gor
njih Impolj.

Krajani Gornjih Impolj, katerih 
otroci še vedno spadajo pod šolski 
okoliš podružnice Studenec, niso bili 
prisotni na sestanku in zanimivo bi 
bilo vedeti, kako so se pisno oprede
lili za spremembe, kot je navedla 
avtorica. Otroci iz tega zaselka ne 
hodijo v šolo na Studenec.

Gospod župan je na sestanku 
pogrešal tudi starše iz zaselka Arto, 
kar je prisotne presenetilo, saj 
učenci iz tega zaselka že več kot 30 
let hodijo v Krško. Sklicatelj teh 
staršev ni vabil, čeprav ne bi bilo 
slabo, saj bi lahko izvedeli, da na 
njihove otroke računa OŠ Blanca, 
ko se bo zgradila hidroelektrarna.

V isti številki SavaGlasa je poda
la “Analizo šolstva in predšolske 
vzgoje v občini Sevnica" vodja od
delka za družbene dejavnosti gospa 
Darja Lekše. Zbodla so me seveda 
tista dejstva, ki zadevajo Studenec. 
Podatki o številu učilnic so prav 
smešni. Na podružnici imamo 3 
učilnice in kabinet, ki pa ga že dve 
leti uporabljajo prvošolci - devetlet
kami za svojo učilnico. Pouk izva
jamo v dveh učilnicah, enem ka
binetu, eno učilnico pa uporablja-

mali oglasi
Prodam 8 do 10 metrov 
razžaganih in nasekanih bu
kovih drv. Cena po dogovoru. 
Pokličite 041-507-846.

Na Vihrah, na lepi lokaciji, 
prodam manjše posestvo z 
zazidljivo parcelo. Voda in ele
ktrika sta na parceli.
Pokličite 031-204-621.
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mo kot vadbeno učilnico - za ure 
športne vzgoje in druge dejavnosti. 
Učitelji nimamo prostorov zase, 
stiskamo se v kuhinji, a iz analize je 
vidno, da bomo imeli v prihodnosti 
presežek dveh učilnic. Kako?

Na podružnici je vprašljiva sta
bilnost stropov in tal, potrebna je 
telovadnica ali vsaj malo večji vad
beni prostor, a v analizi ni v tej smeri 
predvidenih nobenih investicij.

Tudi gospa Darja Lekše je pre
pričana, da učenci iz zaselka Arto 
hodijo na OŠ Studenec in s tem, ko 
jih bodo preusmerili na OŠ Blanca, 
bodo razbremenili OŠ Sava Klad
nika Sevnica.

Žalostna zaključujem s spozna

njem, da naše otroke jemljejo kot 
številke, ki jih s svinčnikom in ra
dirko v roki preusmerjajo z enega 
konca tabele na drugega in zraven 
še poudarjajo, da otroci tako prene
sejo več, kot si mislimo. Posledice 
napačnih odločitev v preteklosti no
sijo sodobni rodovi in dogodki zad
njih mesecev pričajo o tem, da je 
za nekatere najboljša rešitev, da za 
to poskrbijo tisti, ki so že tako od 
vseh centrov oddaljeni in že tako 
navajeni vsega hudega. Brez skrbi, 
ko bodo volitve, bomo dobri!

Vodja podružnične OŠ Studenec 
Andreja Janc, prof.
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Razvojni center Brežice v sodelovanju s partnerji organizira delavnico:
“Marketing in internacionalizacija podjetij” 

v petek, 27.5.2005, ob 9. uri
v mali konferenčni dvorani A, hotel Terme Čatež.

Podrobne informacije in prijave na tel. št. 07/499 06 80, e-mail
maida.niilanovic@rc-brezice.si in na spletni strani www.rc-hrezice.si.

Delavnica je brezplačna!

Delavnica je organizirana na osnovi partnerskega sodelovanja RCB, 
PCMG in EIC v okviru projekta Interreg III C-REVITAE.

V SPOMIN

MIKICI 
ŠTIPULA

rojeni Putrih iz Brežic

Mineva žalostno leto dni, 
odkar si nas zapustila 
draga Mirica ti.
Naši so spomini 5 teboj, 
ko si kot droben cvet zrla v nebo, 
kot verz neizpete pesmi, 
s pogledi na lepši jutri.
Odšla iz naše si sredine, 
a nam pustila bolečine.

Vedno boš v naših srcih in lepem spominu.

Tvoji prijatelji in sodelavci hotela Terme.

RAD IO/BREZICE
na 88,7 in 95,9 MHz

Radio Sevnica
96.7

Časopis SavaGlas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.o.o., Trg izgnancev 12, 8250 Brežice

Odgovorna urednica: Lidija Kostevc 
Izhaja vsak drugi četrtek. Cena izvoda je 240 tolarjev.

Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07 / 4991 250, telefax : 07 / 4991 253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si 
Vodja komerciale: Simona Gerjevič; telefon: 07 / 4991 250 - Elektronska pošta: simona.gerjevic@radio-brezice.si 

Oblikovanje in računalniški prelom: Miloš Radosavljevič, Igor Tršelič - Tisk: SET d.d., Vevška c. 52, Ljubljana
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.

Število tiskanih izvodov: 5.000
Na podlagi Zakona o DDV ( Ur.List RS št. 89/98 ) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.
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špranje in okenca posavcev

Damjana Stopar: "Vse življenje sem risala!"
Skoraj 30-letna rakica mag. 

Damjana Stopar, akademska 
slikarka, razpeta med Sevnico, 
Ljubljano, Podbočjem in Za- 
bukovjem pri Mimi na Dolenj
skem odstira: ”Sem srednji 
otrok mame Marte in očeta 
Slavka, ki je s sestro Melito (far
macevtka v lekarni brežiške 
bolnišnice) in bratom Markom 
(športnik karateist) odraščal v 
Sevnici. Družina je živela v 
bloku na Florjanski ulici, a jaz 
se z veliko ljubezni spominjam 
tudi stare mame in njene stare 
pravljične hišice, kjer me je 
čuvala. Vse življenje sem risa
la in barvala. Ob stari mami sem 
barvala barvanke, natančna in 
stroga stara mama pa mojemu 
barvanju ni pustila čez rob. Od 
stare mame se je bilo potem 
težko preklopiti v malo šolo.” 

Osnovno šolo je končala v 
Sevnici: ”Bila sem pridna pun
čka, znašla pa sem se tudi med 
nekaterimi nedolžnimi “lumpa
rijami”, kar so odrasli kar težko 
verjeli. Učila sem se igranja na 
blok flavto, pa prečno flavto, 
trenirala gimnastiko in hodila 
k standardnim plesom. Če bi bi
le možnosti ugodnejše, bi se 
ukvarjala s plesom. Likovni 
pouk me je ves čas spremljal, 
dokončno pa me je zanj na višji 
stopnji navdušil akademski sli
kar Alojz Konec. Z veseljem 
sem hodila k likovnemu krož
ku in za slikarske izdelke do

bivala priznanja in nagrade. 
Sem pa vedno komaj čakala, da 
sem prišla domov, kjer sem se pre
dajala risanju portretov glasbe
nikov, športnikov, igralcev.”

Potem seje odločila za Sred
njo šolo za oblikovanje in foto
grafijo v Ljubljani, smer mod
no oblikovanje, kjer se je vzpo
redno izpopolnjevala še pri 
prof. Karlu Plemenitašu. Eno 
leto je hodila na likovno peda
gogiko, kjer ji je bilo izredno 
všeč in se je nato vpisala na 
Akademijo za likovno umet
nost, kjer je leta 2000 diplo
mirala na oddelku za slikarst
vo pri prof. Emeriku Bernardu. 
Tam je letos zaključila tudi ma
gistrski študij grafike pri prof. 
Lojzetu Logarju.

Pa se vrneva še v leto 2000: 
”Prof. Bernard nam je bil kot

oče. Mene je duhovno močno 
spominjal na starega ata. To le
to sem se izpopolnjevala tudi 
v Parizu, v dveh mesecih sem 
to čudovito mesto “pretekla”. 
Sicer pa v slikarstvu iščem, 
iščem, spoznavam, se obliku
jem. Vedno sem veliko delala 
v popoldnevih, tudi danes 
imam do tega pravo strast. To 
eksperimentiranje v grafiki in 
slikarstvu je ljubezen, ki me 
neizmerno veseli. Vse temelji 
predvsem na naključjih, ki me 
pripeljejo do podob, ves temelj 
je na procesu.”

Pravzaprav sem jo ujela v vr
vežu mednarodnega otroškega 
extempora, kjer je bilo udele
ženih petdeset ustvarjalnih 
otrok in ob tem je pojasnila: 
"Trenutno poučujem v Podbo
čju, poučevala sem tudi v Ko
stanjevici. Čeprav se v poklicu 
učiteljice nisem nikoli videla, 
sedaj neizmerno uživam. Na 
Filozofski fakulteti sem nare
dila pedagoške in andragoške 
izpite, kajti treba je preživeti. 
V slikarstvu je 20.000 SIT kot 
bi mignil, pa še nisi nič narisal.” 

In vse te razdalje? ”V Ljub
ljani živi moj fant Peter Strous 
(tudi slikar), kjer sva si v hiši 
njegovih staršev pod Šmarno 
goro z lastnimi rokami uredila 
stanovanje, razen mojstrskih 
del pri električni in vodovodni 
napeljavi. Nisem tipični boem
ski tip. Težim k stabilnosti in si

želim ustvariti družino. S 
Petrom veliko delava skupaj in 
se dopolnjujeva, tudi pri koš
nji. V hiši stare mame v Sevni
ci sva si naredila atelje in tudi 
na Dolenjskem. Tako ves teden 
krožim in se mi zdi, da sem naj
več v avtomobilu.”

Damjani se včasih zgodi: 
"Joj, škoda, danes pa nisem 
nobene slike naredila. V dobro 
voljo me spravi, ko vsak dan 
naredim nekaj za dušo in nekaj 
za telo. Rada bi še kaj videla. 
In morje, morje!! Oba s Petrom 
sva potapljača L stopnje. Pa 
bordam, smučam, kolesarim.”

Pove, da tudi slika zelo ak
cijsko, v stalnem gibanju, ska
kanju okoli slike: ”Ko se usta
vim, zaspim. Ne smem se us
taviti. Z adrenalinskimi idejami 
sem tudi staršema povzročala 
skrbi.”

Je članica Zveze društev slo
venskih likovnih umetnikov in 
seje do sedaj predstavila na de
setih samostojnih in številnih 
skupinskih razstavah doma in 
v tujini.

A ne glede na vso adrena
linsko gibanje me v spominu 
spremljajo Damjanine izrazito 
lepe velike modre oči, ki so v 
času pogovora poudarjale ube
sedene želje o težnji po lastnem 
domu in družini pod Šmarno 
goro.

Natja Jenko Sunčič

za zdravo naložbo
Iz Široke palete varčevalno-naiožbenih možnosti vam ponujamo 
priložnost za vpis v naložbeno življenjsko zavarovanje, vezano na 
košarico farmacevtskih in biotehnoioških delnic.

NLB Naložba Vita 8
• Minimalno vplačilo v enkratnem znesku: 1.000 USD v tolarski 

protivrednosti, preračunani po prodajnem podjetniškim tečaju NLB 
na dan vplačila.

• Naložbeno obdobje: do 30. junija 201S
• Vpis: od 3. maja do 27. maja 2005 z možnim predčasnim 

zaključkom.
Naložbeni cilj sklada, na katerega se veže NLB Naložba Vita 8, je na 
dan izteka zavarovanja povrniti vlagateljem neto vplačano (investirano) 
premijo in v primeru pozitivnih gibanj izplačati še 110% udeležbo v 
donosu košarice delnic.
Obiščite naše svetovalce v poslovalnicah Nove Ljubljanske banke.

Zavarovalnica, ki sklepa zavarovanje:
NLB Vita, življenjska zavarovalnica d.d., Ljubljana
Zavarovanje trži:
Nova Ljubljanska banka d.d., Ljubljana, ki pri tem nastopa kot zavarovalni 
posrednik.
NLB Naložba Vita 8 ni depozit in ni vključena v sistem zajamčenih 
vlog. NLB Naložba Vita 8 je naložbeno življenjsko zavarovanje, pri 
katerem je donos v celoti odvisen od gibanja vrednosti enot 
investicijskega sklada. Vračilo najmanj neto vplačane premije ob izteku 
zavarovanja je naložbeni cilj upravljavca investicijskega sklada. Tveganje, 
da bo znesek izplačila naložbenega življenjskega zavarovanja lahko 
nižji od zneska vplačila v naložbeno življenjsko zavarovanje prevzema 
vlagatelj,
NLB Vita, življenjska zavarovalnica d.d., Ljubljana, jamči za izplačilo 
vsaj v višini zavarovalne vsote v primeru nastanka zavarovalnega 
primera med trajanjem zavarovanja.

O

www.nlb.si

ljubljanska banka
Nova Ljubljanska banka d.d., Ljubljana

Podružnica Posavje Krško

Spominska pot podaljšana
Murence, Telče - Krajevni organizaciji (KO) društev izgnancev 
Krmelj-Tržišče in Šentjanž sta pripravili spominski pohod ob 
nemško-italijanski okupacijski meji od Murene do Telč. Še letos 
bo spominska pot podaljšana do Bučke.

Nemški in italijanski okupa
torji so leta 1941 vzpostavili 
okupatorsko mejo po severni 
Dolenjski; 100 km po dolžini 
in v 25-km pasu so izgnali sko
raj vse prebivalce ter jih nasil
no odgnali v nemška izgnan
ska taborišča. “V preteklosti je 
bilo premalo narejenega za iz
gnance, bili so potisnjeni na 
obrobje,” je ob zaključku po
hoda na Telčah podčrtal slav
nostni govornik, podpredsed
nik Društva^ izgnancev Slo
venije Ivan Živič, in dodal, da 
so se z osamosvojitvijo začele 
stvari spreminjati. Država še 
ima nekaj dolgov do izgnan
cev, naloga izgnancev pa je, da 
mladim rodovom povedo resni
co, da bodo znali pravilno 
ovrednotiti preteklost in sedan
jost. Živič je z grenkobo ugo
tovil, da izgnanci nimajo več

veliko časa, saj jih je vsak dan 
manj. Taka prireditev, kot je 
bila na Telčah, pa je lep prispe
vek v spomin na kruti usodni 
čas in opozorilo, da se kaj ta
kega ne sme ponoviti.

Zbrane izgnance, ki so pre
magali 17 km dolgo pot in med 
katerimi je bil najstarejši 84- 
letni Franc Veber, je pozdravila 
tudi predsednica Ivica Žnider
šič, ki se je tako krajevni orga
nizaciji kot krajevni skupnos
ti, ki so organizirale že tretji 
pohod, katerega idejni oče je 
Ciril Flajs, zahvalila za sode
lovanje s spominskimi priz
nanji.

Pot se po novem ne končuje 
na Telčah, saj jo bodo podaljšali 
do Bučke. Prvi spominski po
hod po novo urejeni poti od 
Telč do Bučke bo že 16. julija 
letos. N.Č.C.

Miran Pribožič, predstavnik službe za stike z javnostmi v 
Nuklearni elektrarni Krško, se je na tradicionalni jezikovi 
nedelji navduševal nad obilico debelih, dolgih in lepo 
aranžiranih jezikov. Zlobneži so ugotavljali, da mu je (poklic
no) najbolj blizu kategorija aranžiranih jezikov. Pri svojem 
delu, ko obvešča o dogodkih v elektrarni, ne sme kar po nepo
trebnem opletati z jezikom, temveč mora sporočilo “aranžirati” 
v čim bolj prijaznem jeziku in novice o dogodkih v elektrarni 
(malce) zaviti v celofan, da ljudje ne zaženejo vika in krika.

Sodnik Peter Žnidaršič, imenovan tudi Črni Peter, pravilo
ma ne mara (nepotrebnih) ugovorov in replik. Zato je eden od 
zagovornikov ubral drugačno taktiko in je skušal sodnika naj
prej pohvaliti, potem pa bi dodal še svoje strokovno mnenje. 
Toda sodnik ga je ustavil že pri hvaljenju, rekoč: “A dejte no 
nehat!” In tako ni bilo ne pohvale ne replike.

Na eni izmed ponedeljkovih prireditev (zaradi dežja je bila 
pri spomeniku na Trgu izgnancev le ena, ostale so prestavili v 
Prosvetni dom), ki so jih brežiški gimnazijci pripravili v 
počastitev dneva zmage nad nacizmom in fašizmom, je izginil 
dežnik. Lilo je namreč kot iz škafa, pa so si dijaki “izposodili” 
kar dežnike malce raztresenih novinarjev, ki so se med tem 
ukvarjali s fotografiranjem. Avtor teh vrstic vseeno ni izgubil 
zaupanja v poštenost bodočih graditeljev te dežele, zato se je 
kar detektivsko podal za izgubljenim dežnikom in ga našel na 
enem izmed stojal v gimnaziji. Dober konec, vse dobro, le da 
je bila zato mokra novinarjeva glava namesto gimnazijčeve. 
No, nasvidenje v naslednji vojni.

poročili so se ...

Brežice
16. aprila so se v Brežicah poročili Ivan Cvetko in Andrej- 

ka Ivanšek, oba iz Arnovega sela; istega dne sta si večno zvesto
bo obljubila še Helena Mihajlovič in Miran Preskar, oba iz 
Brežic, ter Mateja Tomše z Dobenega in Alojz Mlakar s Stu
denca; 29. aprila sta se poročila Lidija Vučajnk iz Krškega in 
Marijo Škrobot iz Zaprešiča; naslednji dan pa sta usodni da 
dahnila še Katarina Klemenčič iz Dobove in Silvo Bregar iz 
Cerovega Loga.

Krško
V Kostanjevici na Krki sta se 2. aprila poročila Elizabeta 

Kušljan in Slavko Gegič iz Novega mesta; 30. aprila pa Nataša 
Kirn iz Goriške vasi pri Škocjanu in Tomaž Kos iz Dolenjih 
Laknic ter Alenka Bajec iz Novega mesta in Borut Peterlin iz 
Straže.

Sevnica
30. aprila sta se poročila Boris Dermelj in Ksenja Keše, 

oba iz Budne vasi.

V skladu z Zakonom o varstvu osebnih podatkov objavlja
mo le imena mladoporočencev, ki so z javno objavo soglašali.

$t udi

foimiii m sm
- so cenovno najugodnejša rešitev za ohranitev 

spomina v klasičnem albumu, fotografije pa so 
izdelane na klasični foto papir, ki ima obstojnost 
večgeneracij.V digitalnem zapisu se ustvarja dvom 
vzdržljivosti medijev, zato klasični fotografski 
postopek in slika na foto papirju daleč prekaša vse 
ostale lastnosti in prednosti v digitalni fotografiji.
OD MALIH FOTOGRAFIJ DO METRSKIH POVEČAV
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